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Финанси

Признание За първи път Начален удар

Масова разпродажба на
ВЕЦ-ове и соларни паркове

Стр. 7

Стр. 24

10-годишна българка спечели
награда на журито в Битоля

Стр. 4

Спряха водата в ромската
махала на Шумен

Стр. 31

Сезираха прокуратурата
за липсите във волейбола

Стр. 11

Цветан Соколов за успеха
на волейболистите в Лондон
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Класации

България е на 47-о място
в света по златни резерви

Стр. 7

Нито лев от заплатите си
за четири месеца не са по-
лучавали работниците и слу-
жителите от “Монтажи” ЕАД-
Перник. Това се случва за
втори път през тази година.
В началото на август хората
получиха само възнагражде-
нията си за март и команди-
ровъчните след преговори
на синдикалните организа-
ции с ръководството на фир-

4 месеца без заплати
в „Монтажи” ЕАД-Перник

Няколко
ÄÓÌÈ

Велиана
ХРИСТОВА

Вече втора година пре-
валя, откак чуждите инве-
ститори изнасят повече
капитали от държавата
ни, отколкото са внесли.
Най-много експортирали
чуждите собственици на
промишлени предприятия.
Тази констатация на БНБ
(стр. 6) е отчайваща, но не
е изненада. От години
търчим подир всеки чужде-
нец и го венцехвалим, ако
случайно бодне някой свой
филиал на наша територия.
Без да държим сметка носи
ли ни той икономическа
полза и каква. Сега ли
лъсва, че вложените тук
пари се трансформират в
печалба за богати страни
и данъци за чужди хазни, а
за нас остава кярът от по
някое и друго работно мяс-
то, най-често - нископлате-
но. Дори се хвалехме с уни-
жението, че имаме евтина
работна ръка, че народецът
работи за стотинки!

Сега инвеститори про-
давали масово ВЕЦ-ове и
ВЕИ-та, печалбата им на-
маляла заради новите огра-
ничения за тях. Лошото е,
че по заповед на Дянков и
държавата разпродава
предприятията - на пачки.
Колкото по-големи и колко-
то по-евтино - толкоз по-
добре. Вместо обратно - да
крепи тъкмо тях - т. е. про-
изводството. Какво изоб-
що върши тази държава
освен да скубе данъци и
такси от населението?
Малките и средните фир-
ми вече май изобщо не ги
броят. Нелепо е, че на тез-
гяха са сложени и предпри-
ятия за минерална вода.
Коя държава освен колони-
алната харизва на чужди
националното богатство
от полезни руди и лечебни
води? Имали сме добър зла-
тен резерв в банките (47-о
място в света). Отдавна е
натрупан, но оттук на-
татък май само ще го
ядем, няма с какво да го
попълваме. Щото дори зла-
тодобива и водата сме си
харизали срещу пиклива
концесия на фона на мили-
арди печалби за инвести-
тора. Е, при тоя наш бу-
наклък трябва да са луди да
не изнасят. А българинът...
се изнася след тях.

Губят се заработени пари от магистрала
„Тракия” и от втория метродиаметър

Активните археологически разкопки в центъра на Пловдив продължават.
Екипът, ръководен от Елена Кесякова, вече откри останки от древни
жилища и магазини, кладенец за вода и много керамични предмети

Бунаклък

70 ГОДИНИ ОТ НАЧАЛОТО НА
ПРЕЛОМА - БИТКАТА ПРИ СТАЛИНГРАД

Стр. 22

мата. Тогава работниците се
бяха заканили да протести-
рат. В клона на “Монтажи” в
Перник работят 80 души, а
средната заплата е около
600 лв., бе уточнил тогава
Кирил Стоянов,  лидер на
КНСБ в предприятието.

Въпреки че извършените
строително-монтажни дейно-
сти за обект “Втори метро-
диаметър” са актувани за

юни и юли, работниците и
служителите отново няма да
получат своите възнаграж-
дения. Тези актове за близо
300 хил. лв. са нулирани от
страна на “Енерго монтаж”,
тъй като парите са били пре-
ведени авансово на централ-
ното управление на “Монта-
жи” ЕАД.

Работниците не са полу-
чили и парите си за работа

на автомагистрала “Тракия”
за времето от март до август
2011 г. включително. Само
за този обект клон Перник
на “Монтажи” е направил
разходи в размер на 563 695
лв., а е получил 386 340 лв.
Около 177 355 лв. се губят,
са пресметнали от синдика-
тите.  Фирмата е 100%
държавна собственост.

Стр. 3
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Снимка Пресфото/БТА

Стр. 5
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България

на 67 години

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 24 август 2012 г. се навършват 20 години
от смъртта на скъпия ни съпруг, баща и дядо
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От семейството

Остана в нашите сърца завинаги споменът за
твоята доброта, трудолюбие, честност и

всеотдайност.
Поклон пред светлата ти памет!

Коментарите на премиера и
на вътрешния министър за слу-
чилото се с моряците в Испания
са твърде прибързани, смятат
близките на арестуваните бълга-
ри, които в сряда се срещнаха с
министър-председателя. След
визитата те заявиха хладно, че
ще изчакат завръщането на Цве-
танов от Испания, преди да ка-
жат нещо повече. Разбра се, че
Борисов бил ядосан на моряци-
те, защото “уронвали престижа
на страната”. Това се видя от
видеокадри, разпространени от
правителствената информацион-
на служба.

Роднините са ядосани от до-

В 24 от 28-те области в страната максималните
температури се очаква да са от 38 до 41 градуса.
Единствено в областите Смолян, Перник, София и
София-град предупредителният код е жълт. Очаква
се в тези области максималните температури да са
до 37 градуса.

На морския бряг максималните температури ще
достигнат 39 градуса.

Жегата ще продължи и в събота и неделя.
Най-често хората търсят спешна помощ или лека-

рите заради ускорен сърдечен ритъм или рязко пови-
шено кръвно заради знойните жеги. Лекарите разяс-
няват, че най-зле в жегите се повлияват хората, ко-
ито по принцип имат сърдечно-съдови проблеми.

Разликата между температурата навън и помеще-
нието с климатик да не е над 10 градуса - това би
стресирало организма, предупреждават медиците.

Организирайте деня си така, че в обедните часо-
ве да не сте ангажирани с тежки и трудоемки задачи
и между 11 и 17 ч. да не сте навън, предупреждават
лекарите. Те препоръчват да се носят светли и широ-
ки дрехи, а навън - шапка и слънчеви очила.

Солта е враг на човешкия организъм в големите
жеги, защото води до дехидратация. Чаша айрян или
порция таратор ще възстановят загубените соли от
изпотяването. Верен приятел в летните горещини е
динята, която съдържа 80 до 90% вода.

нвестираните от държавата пари за компенси-
ране на щетите от земетресението в Перник през
май т.г. никак не са малко - до момента за града
и областта са отделени около 12 млн. лв. Това
твърди министърът по управление на еврофон-
довете Томислав Дончев, който завчера бе ко-
мандирован от премиера за два месеца в пост-
радалия от земетресението на 22 май град, за
да координира работата между институциите.

По думите на Дончев много скоро ще бъде
изготвена справка за отпуснатите средства по
категории на щетите. На среща в Министерския
съвет представители на инициативния комитет
се оплакаха, че няма ясна информация колко
пари са дадени за възстановяване на щетите в
града и че са объркани от разнопосочната ин-
формация.

Дончев определи като основни приоритети
нормалното започване на учебната година и
осигуряването на подслон за жителите на града
преди зимата. Според министъра най-големите
проблеми след бедствието са лошата координа-
ция между институциите, мащабът на случилото
се и политизирането на казуса.

¡ÎËÁÍËÚÂ Ì‡ ÏÓˇˆËÚÂ ÓÚı‚˙ÎˇÚ
Ó·‚ËÌÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ÓËÒÓ‚
В България няма разследване и презумпция за невинност,
разбрали роднините от срещата в Министерския съвет

пуснатата в залата камера, коя-
то снимала точно определени
думи на премиера. “Извадени от
контекста и чинно разпратени до
медиите, кадрите са създали в
обществото мнение, че моряци-
те са виновни”, коментират близ-
ките. Според тях не се знаело
върху какви данни почиват изяв-
ленията на Борисов и Цветанов,
тъй като било видно, че двамата
“изобщо не са наясно с корабна-
та служба”.

Афишираните твърдения, че
корабът “Св. Николай” бил на-
блюдаван от осем месеца, спо-
ред семействата на моряците са
несъстоятелни. “Това е така, тъй

като още на срещата с министър-
председателя той обяви за ви-
новни нашите близки, без да
изчака приключване на проце-
са в иберийската страна”, пишат
те в писмото, изпратено вчера
до медиите.

По думите на премиера, ко-
гато “моряците са разбрали за
товара, е имало как да сигнали-
зират”. “Това практически е
невъзможно, без да се установят
всички положения за случващо-
то се на борда”, твърдят семей-
ствата на моряците. Те казват,
че Борисов е предложил “капи-
танът на кораба да поеме цяла-
та отговорност”. Според тях това

също е несъстоятелно, а и
невъзможно юридически. Близ-
ките на моряците заявяват, че от
българска страна не е извършва-
но разследване.

Семействата се надяват Цве-
танов да промени тезата си, че
моряците няма как да бъдат
прехвърлени в България, след
като се запознае с обстоятелст-
вата по разследването. Те искат
в лична среща той да ги запоз-
нае с данните от испанските
служби. Испанските медии раз-
пространиха информацията, че
корабът е задържан на около
40 морски мили от бреговете на
Испания, т.е. извън териториал-
ното море на кралството. Това
означава, че възможността за
прехвърляне на моряците и раз-
глеждане на процеса в Бълга-

рия е реална. Точно това очак-
ват близките на задържаните.
Те били уверени от МВнР, че
близките им са в добро състоя-
ние. На срещата не е била пре-
доставена друга информация за
съдбата им.

“Очакваме премиерът да не
“се сърди” на хора, за които все
още няма никаква оперативна
информация дали са съпричаст-
ни към трафика”, пишат близки-
те. Надяваме се ние да не “се
разсърдим”, когато всичко изле-
зе “на светло” и се установи не-
винността на нашите близки,
посочват в заключение родни-
ните. Те разбрали от срещата в
Министерския съвет, че Борисов
не зачита основното човешко
право “невинен до доказване на
противното”.

Опит да туширра напрежението сред
военните направи министър Аню Ангелов,
който намекна, че ще им осигури повече
социални придобивки. Вчера той обяви,
че обсъждал със Симеон Дянков какво
може да се направи за “надграждане на
социалната политика” във ведомството.
“Смятам, че можем да постигнем опреде-
лен напредък основно по отношение на
техните възнаграждения, но това е все
още в рамките на първоначални обсъжда-
ния”, заяви Ангелов. Той не поясни как
точно ще се отрази напредъкът и в какви
измерения ще е той.

Министърът сподели, че очакванията
му за бюджета за 2013 г. в сектора на
отбраната са “средно песимистични и

АНЮ АНГЕЛОВ ЗАЛЪГВА ВОЕННИТЕ
СЪС СОЦИАЛНИ ПРИДОБИВКИ

Аню Ангелов награди военните медици, които правиха профилактични
прегледи в съвместно учение с БЧК в областите Смолян и Кърджали

средно оптимистични”. Той настоява за
бюджет в размер на 1,5 от БВП и заяви,
че ако Дянков не се съобрази с искането
му, това нямало да се отрази на военни-
те, а щяло да доведе до орязване на ка-
питаловите разходи.

Ангелов бе категоричен, че държава-
та ще продължи да покрива задължени-
ята на Военномедицинската академия. По
думите му ВМА няма да се преструктури-
ра. Междувременно стана ясно, че до
месец ще бъде прехвърлена отговорност-
та за сградата на военното НДК на Мини-
стерството на правосъдието. Ведомството
ще трябва да се заеме с ремонта на сгра-
дата, за да може там да се нанесе Со-
фийският районен съд.

Снимка Мариета ТОМОВА

63-годишен от Бургас
съобщил в полицията, че
е убил съпругата си - из-
вестната ясновидка Вале-
рия Влаева (55) при битов
скандал. Съпругът отишъл
във Второ РПУ и разказал
на дежурните какво е
извършил. Обяснил, че в
семейния апартамент
между него и съпругата му
възникнал спор, при кое-

то със спортна гира уда-
рил жената два пъти в об-
ластта на главата. При-
стигналият екип на “Бърза
помощ” констатирал
смъртта на жертвата,
трупът е откаран за аутоп-
сия, а мъжът е задържан.

Според съседи извест-
ната езотеричка, инвалид
по рождение, която се
придвижвала с две пате-

рици, напоследък била
доста изнервена. Семей-
ството допреди месец
било в Гърция, но никой
не знаел с какво изкарва-
ли прехраната си. Запоз-
нати твърдят, че и в
Гърция тя била прочута с
ясновидските си способ-
ности и печелела добре
от гледачество, написа
сайтът “Бесове.бг”.

ТОМИСЛАВ ДОНЧЕВ
ОБЕЩАВА НИТО ЕДИН
ПЕРНИЧАНИН ДА НЕ
ОСТАНЕ НА УЛИЦАТА
ПРЕДИ ЗИМАТА

Опасни жеги в
24 области в страната

Фондация събрала повече
от 1 млн. лв. за дарения

арения в размер на 1 009 349
лв. е привлякла Фондация
“Помощ за благотворител-
ността в България” (ФПББ) от
началото на годината до юли,

план трябва да бъдат завършени в
началото на октомври.

Под формата на корпоративни про-
екти са постъпили 126 090 лв. Дарени-
ята за периода са част от партньорст-
ва на фондацията с български и меж-
дународни компании. Проектите са
свързани предимно с образование и
услуги за уязвими групи.

Програмата за дарителство по ве-
домост “Колкото повече - толкова по-
вече” е събрала 93 234 лв. за седем
месеца. В нея са се включили над 30
работодатели и техните служители.
Всеки месец те даряват директно от
заплатата си за разнообразни каузи
- екология, услуги за лица с увреж-
дания или за деца, лишени от роди-
телски грижи, и др. Най-предпочита-
ните каузи са лечението на деца и
стипендии за деца и младежи без
родители.

Д
стана ясно вчера. Дарителите са фир-
ми и частни лица. Фондацията отчита
ръст в сравнение с 2011 г., когато е
събрала 864 578,99 лв.

Най-голямата сума от дарения е на-
трупана чрез есемеси на единния да-
рителски номер DMS 17 777, там са
постъпили 569 031 лв. На второ място
като обем са даренията след апел от
ФПББ за подкрепа на пострадалите
от наводнението в село Бисер - по
банков път са набрани 220 994 лв. В
рамките на кампанията “България е с
вас”, инициирана от БНТ, са дарени
общо 309 680,52 лв. Със средствата от
кампанията ще бъдат построени чети-
ри семейни къщи в Бисер, които по
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Цитат на деняЦитат на деня

Àñôàëòúò íà Ëîìñêî øîñå
å íàãúíàò è õîðàòà âå÷å
ìó êàçâàò Ëîìñêî ìîðå...‘ Софийският пейзаж, обрисуван от общинския съветник Борис Цветков

Община Брезово, област Пловдив,
ул. “Георги Димитров” №25, на основание чл. 20

от Наредба №2 от 15.03.2002 г. на Министерство на
транспорта и съобщенията за условията и реда за

утвърждаване на транспортни схеми и за осъществява-
не на обществени превози на пътници с автобуси  в

изпълнение на решение №182, взето с протокол №15
на заседание на Общински съвет гр.Брезово, проведе-
но на 27.07.2012 г., и заповед №537/21.08.2012 г. на

кмета на общината
ОТКРИВА ПРОЦЕДУРА ЗА ВЪЗЛАГАНЕ
НА ОБЩЕСТВЕН ПРЕВОЗ НА ПЪТНИЦИ

ВЪЗЛОЖИТЕЛ : Община Брезово, област Пловдив,
ул.”Георги Димитров” №25, телефон 03191/22-50, факс:
03191/22-57, или 27-01, Еmail: oba_brezovo@abv.bg

ПРЕДМЕТ НА КОНКУРСА: Възлагане на обществен
превоз на пътници  по автобусна линия и утвърдени

маршрутни разписания по нея, от областна транспортна
схема по направление С.ТЮРКМЕН-ГР.ПЛОВДИВ-

С.ТЮРКМЕН , от квотата на община Брезово, както
следва:

2.1 Маршрутно разписание №020101 от април 2009 г.
с час на тръгване от с.Тюркмен 7,35 часа и час на връща-
не от Пловдив 13,20 часа. Изпълнява се целогодишно,
всеки ден.

2.2 Маршрутно разписание №020201 от 07.07.2009 г.
с час на тръгване от с.Тюркмен 18,00 часа и час на
връщане от Пловдив 19,25 часа. Изпълнява се от 01.05. до
30.09, само в ден неделя.

2.3 Маршрутно разписание /без номер и дата/ с час
на тръгване от с.Тюркмен 15,55 часа и час на връщане от
Пловдив 17,25 часа. Изпълнява се целогодишно, всеки
ден.

СРОК И МЯСТО ЗА ИЗПЪЛНЕНИЕ НА ПРЕВОЗИТЕ:
Срок 5/пет/ години, считано от датата на подписване на
договора за възлагане на обществения превоз на пътници
с община Брезово. Място - регламентираните и възложени
маршрути за съответната линия.

ИЗИСКВАНИЯ КЪМ КАНДИДАТИТЕ:
-Кандидатите да са физически и юридически лица,

регистрирани като търговци, които притежават лицензия/
лиценз за общността/ и други документи, изисквани от
законодателството.

-Да притежават автобуси, отговарящи на изискванията
на чл.37 от Наредба №2 от 15.03.2002 г. на Министерство
на транспорта и съобщенията за условията и реда за
утвърждаване на транспортни схеми и за осъществяване
на обществени превози на пътници с автобуси, като уча-
стват минимум с един основен автобус за извършване на
разписанието и една резерва. Автобусите да са с класове
II, III и В.

Крайният срок за приемане на предложенията за уча-
стие, окомплектовани с изискуемите документи, е до 16,00
часа на 25.09.2012 г. в информационния център за обслуж-
ване на гражданите на община Брезово, ул.”Георги Дими-
тров” №25, като документацията се закупува от касата на
община Брезово и е на стойност 20,00 лева без ДДС.

Конкурсът ще се проведе на 26. 09. 2012 г./сряда/ в
Заседателната зала в сградата на община Брезово, IV
етаж от 10,30 часа.

При неявяване на кандидат  или при явяване само на
един кандидат, който не отговаря на предварително обя-
вените условия, нов конкурс ще се проведе на 03.10.2012
год. на същото място, условия и час.

За повече информация и пълния текст на обявата:
сайта на община Брезово- www.brezovo.bg  или на теле-
фон 03191/2339

ИНЖ.РАДНЬО МАНОЛОВ /п/
Кмет на община Брезово

О Б Щ И Н А  Б Р Е З О В О,
ПЛОВДИВСКА ОБЛАСТ

О Б Я В А

Ако в София има черна дупка, то
това е Центърът за градска мобил-
ност, а най-черното в нея е “Паркин-
ги и гаражи”. Това заяви вчера об-
щинският съветник от БСП Жельо
Бойчев. Той подчерта, че секторът, в
който управляващото мнозинство в
София се е провалило, е именно
транспортът. Общинският съветник бе
категоричен, че промените в парко-
зоните целят да се попълнят дефици-
тите в бюджета, а не да се направят
инвестиции, за да се реши проблемът
с паркирането. “Парите ще отиват за
пълнене на дупки в Столичната ком-
пания за градски транспорт и нито
един лев няма да отиде за нови пар-
коместа”, прогнозира Бойчев.

За подводни камъни в новата на-
редба, която трябва да влезе в сила
от 1 септември, предупреди Георги
Свиленски. Той подчерта, че социа-
листите няма да оспорват повишени-

СПОРЕД БСП

„Паркинги и гаражи” е
черната дупка на София

Павлета ДАВИДОВА

аради проблемите в столичния градски
транспорт общинските съветници от БСП
настояват някой да понесе отговорност.
Те искат председателят на общинската
транспорта комисия Радослав Тошев да
бъде отстранен.
БСП смята, че проблемите с трафика в
центъра на София могат да се решат, ако
се спазват настоящите ограничения за
престой от 2 часа и ако се въведат
обходните маршрути от единия край на
града до другия. Те настояват админист-
рацията да преразгледа начините за
издаване на талони за инвалиди, защото
наредбата създава неудобства за тях.
Социалистите припомниха, че сегашното
ръководство на ЦГМ не е легитимно и му
е отказана регистрация. Левите общински
съветници настояват за извънредно
заседание на СОС на 30 август преди
наредбата да влезе в сила. На него ще
поискат промените да отпаднат.

ИСКАТ ОСТАВКАТА
НА ШЕФА НА
ТРАНСПОРТНАТА
КОМИСИЯ

ЗЗЗЗЗ

Общинските съветници от БСП се разграничиха от новата наредба за паркиране
в София и представиха протокол кой всъщност е гласувал “за” промените

Снимка Мариета ТОМОВА

ето на цените в синята и зелената
зона, както и тези за стикерите за
паркиране, стига да има обстоен
анализ какво налага промените и
къде точно ще отиват парите на со-
фиянци. “Няма анализ каква е нато-
вареността на зоната и защо престо-
ят става 2 лв., а стикерите по 150 и
450 лв. Не знаем къде отиват парите
от тази синя зона. С тях се дотират
дейности по транспорта, които тряб-
ва да се финансират от други пера”,
допълни Свиленски. Той алармира,
че един от вариантите за източване
на Центъра за градска мобилност -
поставянето на табели, знаци и кол-
чета, е останал извън новата наред-
ба, следователно и извън погледа на
общинския съвет.

Росен Малинов подчерта, че ог-
ромните инвестиции за нови метро-
станции не решават проблема с тра-
фика, защото все още липсва удобен
транспорт до тях. “В “Люлин” живеят
160 000 души, но едва 40-43% от тях

могат да ползват метрото. Схемата
на транспорта там не е променена.
Пета година няма схема на довеж-
дащ транспорт. Няма логика от об-
щината да се хвърлят стотици мили-
они за метрото, а да не се вложат
хиляди, за да се промени схемата на
транспорта и той да се ползва от по-
вече хора”, възмути се Малинов.

Борис Цветков допълни, че вместо
седмица преди откриването на нова-
та метростанция да се обявява кон-
курс за концерт на стойност 60 000
лв., би могло парите да се използват
за по-полезни брошури. Според него
трябва да има 100-200 хил. листовки,
на които да пише кои автобусни или
тролейбусни линии ще се променят,
възможностите за комбиниран транс-
порт, информация за новите линии.
Той припомни, че въпреки хилядите
подписи на граждани от “Дружба” с
искане да се уреди достъпът им до
метрото, все още няма тротоар дотам,
а се стига по “козя пътека”.

апрежението между настоящото и предишното
ръководство на Комисията за защита от дис-
криминация продължи да се засилва след раз-
разилия се скандал около доклада, който пре-

25-годишната бивша пиарка на Мирослав Найденов
Кристина Спасова си е купила завод за преработка
и консервиране на диворастящи плодове и гъби,
съобщи вчера сайтът Offnews. Кристина влиза в
управата на “Био Ем Ди” в Берковица през юни
2012 г. В момента тя е един от двамата управители
на завода. Другият е Димитър Младенов, който е
създал добре печелещото предприятие през 2007 г.
и до идването на Кристина е бил едноличен собст-
веник. През юни 2012 г., незнайно при какви
условия, Младенов прехвърля голяма част от
дяловете си на новосъздадената фирма на Кристи-
на Спасова “Кей Ем Ком” и лично на нея. Според
последните данни на Търговския регистър Младе-
нов притежава 36 от 50-те дружествени дяла, “Кей
Ем Ком” - 13, Спасова - 1. Лично министър Найде-
нов посещава предприятието 8 месеца преди това -
на 27 октомври 2011 г. Съобщение за посещението
му има в сайта на МС. “Беше ми интересно как
работи едно такова предприятие. Това е пример за
успешен бизнес в беден район, който трябва да се
развива”, казва Найденов, цитиран в съобщение,
изпратено до медиите от пресцентъра му. В него
той изнася и цифри - “Годишното производство на
предприятието “БИО ЕМ ДИ” ЕООД е 1000-1500
тона, като 80% от тази продукция отива за износ
за Европейския съюз и други страни”.

Сегашното и бившето
ръководство
на КЗД във война

СКАНДАЛНАТА ПИАРКА
НА НАЙДЕНОВ СИ Е
КУПИЛА ЗАВОД

Н
поръчваше промяна в част от учебниците.

Настоящата шефка на КЗД Ана Страшимирова обя-
ви, че за нея остава открит въпросът защо едва на 4
юли е качено изследването на сайта на комисията, а
и никой не може да каже със сигурност кой е поръчал
това. Системата отчита, че на 14 август, след като
избухна скандалът, отново е направен опит да се влезе
в системата и отново да се работи по изследването,
посочи сегашният председател на КЗД. “В регистъра
на договорите не намерихме следи да е вписан дого-
вор по този проект”, коментира още Страшимирова.

Ако МОМН не са получили такова решение, ако то
е изчезнало някъде по трасето, значи няма такова
решение, каза Кемал Еюп, бивш шеф на КЗД, сега-
шен член на комисията и ръководител на проекта. Той
бе категоричен, че досега не е имало случай на из-
чезнали документи.

Проверка на агенция БГНЕС вчера установи пък,
че при опит за влизане в интернет страницата на Ко-
мисията за защита от дискриминация се иска потреби-
телско име и парола.
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Четирима пребиха
старица за 15 лв.

Четирима младежи нападнаха и
обраха старица за 15 лв. Инци-
дентът е станал в Пловдив, на
спирка на градския транспорт до
училище “Елин Пелин”. Там младите
бандити се нахвърлили върху 78-
годишна жена. Съборили я на земя-
та, ударили я, след което отмъкна-
ли портмонето й и личната й кар-
та, която бабата отчаяно стис-
кала в ръцете си.

Арестант-беглец
скочи от
третия етаж

15-годишен арестант се метна
от третия етаж и се потроши, за
да отърве затвора. Момчето било
в ареста в Дряново и помолило да
отиде до тоалетната. Оттам се
промъкнало през тесен прозорец и
се хвърлило на тротоара пред по-
лицията. Тинейджърът бил за-
държан заради бягство от интер-
нат в село Керека. Той е настанен
за лечение в болницата в Габрово
с наранен гръбначен стълб, счупе-
ни прешлени и други по-малки рани.

Побеснял дядо гръмна
от упор зет си

Побеснял старец гръмна от упор
с газовия си пистолет зет си по-
сред бял ден в центъра на Харманли.
Инцидентът станал заради стара
кавга между двамата мъже. 76-го-
дишният Тодор Неев бил път от
старозагорското село Помощник,
където живее, за да си разчисти
сметките със съпруга на внучката
си в офиса за продажба на мобилни
телефони, където той работи. Раз-
лютеният дядо нахлул в магазина и
нацелил 40-годишния си зет Георги.
Младият мъж обаче успял да обез-
вреди разярения роднина.

Откраднаха мост и
го предадоха за скрап

Двама откраднаха мост край
град Попово и го предадоха за
скрап, съобщиха от Областната
дирекция на МВР в Търговище.
Отмъкнатите метални елементи
тежали 255 килограма. Перилата
на съоръжението били отрязани и
натоварени в каруца. Мостът се
ползвал главно от овчари, говеда-
ри и ловци. Крадците са задържани.
Единият от тях е стар познайник
на полицията за кражби на метали.

Централната част на София - площадът между Министерския съвет и
президентството, известен като Ларгото, вече е отворен за минувачи

Спряха водата в
ромската махала

В Шумен:

Снимка БГНЕС

Едва 2500 лева влезли в касата на ВиК
за изразходвани 105 000 кубика

С
лужители на шу-
менското ВиК,
охранявани от по-
лиция, започнаха
вчера да спират во-

Служители на
шуменското
ВиК,
охранявани от
полиция,
започнаха да
спират водата
на ромите от
“Бялата
пръст”

дата на ромите от кв.”Бялата
пръст” в града. Махалата е
натрупала сметки за стотици
хиляди лева, а в касата на
водоснабдителното дружест-
во влиза по-малко от 1% от
сумата.

“В този квартал имаме
99% загуби. Само на улиците
“Първа” и “Втора” от начало-
то на годината са консумира-
ни 105 хил. куб. м вода за
над 200 хил. лв. За същия
период са платени само 2500
лв.”, заяви  началникът на Ек-
сплоатационен район-Шумен
във ВиК инж. Атанас Димит-
ров. По думите му останали-
те улици нямат общи водоме-
ри и не се знае колко вода е
изконсумирана. Димитров
обясни, че съгласно Наред-
ба 4 на къща, която няма
измервателно устройство,
трябва да се начисляват по 5
куб. месечно на член на до-
макинството. Проблемът оба-
че бил, че не се знае колко
души обитават дадена пост-
ройка, и затова инкасатори-
те пишат определеното ко-
личество на къща.

Акцията започна към 9 ч.
вчера от улица “Седма”. Ба-
гер прекъсна първо тръбата
в двора на Георги Георгиев,

който няма водомер и нико-
га не е плащал. “При разко-
паването стана ясно, че
тръбата се разклонява и към
нея са се закачили още ня-
колко къщи. Обитателите им
веднага изскочиха, за да
видят какво става. До еска-
лиране на напрежението
обаче не се стигна, дори по-
вечето роми изразиха мне-
ние, че трябва да им се сло-
жат водомери и да започ-
нат да плащат”, поясни Ди-

митров. Вилдан Зекериева
дори изтича обратно в
къщата си, за да покаже с
фактури, че си плаща, раз-
каза той. Те бяха 3 и всички
от 2011 г., като всяка от
фактурите бе на стойност
11,16 лв., колкото е цената
на петте кубика, начислява-
ни на домакинство без во-
домер, уточни той.

Бригадата на ВиК е спря-
ла водата на още няколко
къщи, сред които е и сграда,

чиито обитатели са известни
в квартала, че се прехран-
ват, като перат килими сре-
щу заплащане. Ще направим
всичко възможно обитатели-
те на ромския квартал да ста-
нат абонати на ВиК и да вля-
зат в системата, както успя
да направи това Енергото,
категоричен е Димитров. Той
предупреди, че дружеството
ще продължи да прекъсва во-
доподаването на нередовни-
те платци в цялата махала.

Снимка Мариета ТОМОВА

едствено положение е обявено в
община Панагюрище заради не-
достига на вода, алармира вчера
кметът Никола Белишки. По думи-

БИВШ ЗАМ.-
МИНИСТЪР ОТ
НДСВ УБИ ДВАМА
ПРИ КАТАСТРОФА

Д вама млади мъже загинаха при
катастрофа край Балчик, причи-
нена от бившия зам.-министър
на финансите в кабинета “Сак-

скобургготски” Красимир Катев, съоб-
щиха от Областната дирекция на поли-
цията в Добрич вчера. Ранени при
инцидента, станал в четвъртък през
нощта на главния път Е-78, близо до
кръстовището за село Момчилово, са
7-годишната му дъщеря и възрастна
жена. Катастрофата станала, след като
джипът “Фолксваген”, управляван от
43-годишния Катев, навлязъл в лявата
лента и блъснал насрещно идващия
лек автомобил “Опел”, в който пътува-
ли загиналите. Те са намерени близо
до колата. Предполага се, че при уда-
ра са изхвърчали от автомобила. И два-
мата са роми от село Оброчище. 20-
годишният Д.Г. е загинал на място, а
25-годишният П.Р. е транспортиран до
добричката болница, където по-късно
е починал. Дъщерята на Катев Лора и
65-годишната жена са настанени в
МБАЛ “Света Ана” във Варна без опас-
ност за живота. Момиченцето е с теж-
ки коремни травми, а жената е с фрак-
тура на лявата ръка. Пробата с дрегер,
направена на Катев, е отрицателна,
уточниха от полицията.

ПРОКУРАТУРАТА
ОПРАВДА
НАПЪЛНО
ПОЛИЦЕЙСКОТО
НАСИЛИЕ В
КЪРДЖАЛИ

След две години проверки и про-
цесуални разтакавания разследва-
нето за инцидента, при който на 23
юли 2010 г. след среднощно поли-
цейско нахлуване в частен дом в
Кърджали пострада семейство Мус-
тафови, е прекратено. Това обяви
говорителят на Окръжната прокура-
тура в града Димитрина Делчева. По
думите й магистратите не са открили
данни за извършване на престъпле-
ния, включително умишлена лека
телесна повреда, неправомерно про-
никване в жилище и превишаване
на власт и правомощия.

ДУМА припомня, че след нахлу-
ването в дома на Мустафови четири-
мата полицаи тръшнаха на земята
бащата Сабахатин, бивш техен коле-
га от МВР, и му сложиха белезници.
После сцепиха главата на дъщерята
Ширин и изхвърлиха грубо от легло-
то 19-годишния им племенник. Слу-
чаят влезе като емблематичен при-
мер за полицейско насилие в докла-
дите на няколко международни и
български правозащитни организа-
ции.

Първоначално Бойко Борисов се
възмути от полицейското насилие и
поиска тежки наказания от вътреш-
ния министър Цветанов. МВР-шефът
се извини на семейството, но някол-
ко дни по-късно вече твърдеше, че
няма насилие, а полицаите са
изпълнили своите задължения и са
разкрили тежко престъпление -
сводничество. Държавното обвине-
ние започна проверка, но след 3
месеца прокурор от районната про-
куратура в Кърджали отказа да об-
разува наказателно производство
срещу полицаите. В края на март м.г.
обаче Върховната касационна про-
куратура отмени отказа да се обра-
зува дело и разпореди да бъде об-
разувано досъдебно производство.

Б

Обявиха бедствено положение
в Панагюрище заради безводие

те му липсата на вода за питейни и
битови нужди в региона продължава
повече от месец.

Според Белишки основната причи-
на е продължителното засушаване,
довело до силно намаляване на обе-
ма на водоизточниците, които захран-
ват населените места. От 18 юли в об-
щината има обявен режим на водо-
снабдяването, уточни кметът. В момен-
та Панагюрище се снабдява от водо-
провод от село Злокучене, който е до-
стигнал края на своя експлоатационен

период и е с много течове. За справя-
не с положението максимално бързо
ще бъдат подменени тръбите на
участък от магистралния водопровод
“Марица”, който е с дължина 2400 м,
заяви Белишки. Съоръжението по ду-
мите му е на над 30 години и е крайно
амортизирано. Междувременно стана
ясно, че за ремонта му са отпуснати
над 1 млн. лв. и се очаква парите да
пристигнат в сметките на общината
още днес или утре.

За преодоляване на кризисната си-
туация с водата за пиене панагюрци
сформираха щаб за координация на
извършваните неотложни аварийно-
възстановителни работи.
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амаляването на надценките на лекарствата с по
2% при търговците на едро и на дребно няма да
доведе до реално подобряване на достъпа на
пациентите, тъй като цените няма да се нама-

Пенсионе-
ри се

забавлява-
ха с

изпълнение
на любими
песни под
хладните

сенки в
Цар

Симеонова-
та градина
в Пловдив.

Два дни
температу-

рите
в града

бяха над
37 градуса

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Н

аботниците и служи-
телите от “Монтажи”
ЕАД-клон Перник
вече четвърти месец
не са получили нито

ФАРМАЦЕВТИТЕ
НЕДОВОЛНИ ЗАРАДИ
НАМАЛЕНИТЕ НАДЦЕНКИ
НА ЛЕКАРСТВА

лят. Това категорично заявяват от Българския фарма-
цевтичен съюз (БФС). От съсловната организация
обсъждат бъдещите си действия.

Преди време от БФС искаха 8-процентно намале-
ние на ДДС върху лекарствата. Сега припомнят тога-
вашния отговор на министър-председателя, че “това
няма да доведе до намаляване на цените на лекарст-
вените продукти, тъй като начинът на ценообразуване
и контрол върху носителите на разрешения за употре-
ба ще доведе до компенсиране на намалението от
8%”. Сега от БФС прогнозират, че последното важи в
още по-голяма степен за намалените надценки на
търговците на едро и на дребно с по 2%. “Тъй като от
немотивирания размер на намаление е видно, че не
се търси подобряване на достъпа на пациентите до
лекарства, а очевидно се цели преразпределяне на
пазара на лекарства, като се елиминират най-слабите
представители на малкия и среден бизнес. Подобна
политика, обслужваща корпоративни интереси, ще има
необратими последствия за влошената бизнес среда в
търговията на лекарствени продукти”, категорични са
от БФС. От съюза задават реторичния въпрос “Защо
министърът на здравеопазването не се опита да за-
щити намаляване на цените на производителите по
прозрачни механизми?”

Работници в Перник стоят
четири месеца без заплати
Р

Губят се 177 хил. лв. за работа по АМ „Тракия” на предприятие „Монтажи” ЕАД

лев за май, юни, юли и август,
съобщиха от КНСБ. Въпреки че
извършените строително-мон-
тажни дейности за обект “II ме-
тро диаметър” са актувани за
юни и юли, работниците и слу-
жителите отново няма да по-
лучат своите възнаграждения.
Тези актове за близо 300 000

лв. са нулирани от “Енерго
монтаж”, тъй като парите са
били преведени авансово на
“Монтажи” ЕАД-централно уп-
равление.

Самото предприятие още
чака парите за работа на ав-
томагистрала “Тракия” за вре-
мето от март до август 2011 г.
включително. Само за този
обект “Монтажи” ЕАД-Перник
е направил разходи в размер
на 563 695 лв., а е получил
386 340 лв. Около 177 355 лв.

се губят.
Работниците са отчаяни,

гладни, непредсказуеми и с
всеки изминал ден социалното
напрежение нараства, поясня-
ват от синдиката.

Синдикалната организация
на КНСБ при “Монтажи” ЕАД-
клон Перник вече е изпратила
отворено писмо до президен-
та, председателя на Народно-
то събрание и до министър-
председателя. В него се насто-
ява да се запознаят детайлно

с доклада на работната група,
извършила проверка по насто-
яване на синдикалната органи-
зация.

След проведената среща с
ръководството на “Монтажи”
ЕАД на 27 юли 2012 г.
(изпълнителния директор Све-
тослав Станев и главния сче-
товодител Стойчо Динев) с
представители на синдикална-
та организация и ръководство-
то на КНСБ, бе изплатена само
заплатата за март и команди-

ровъчните.
Ако не се изплатят дължи-

мите суми за работни заплати,
синдикалната организация на
КНСБ и работещите в “Монта-
жи” ЕАД-Перник ще организи-
рат протестна акция пред цен-
тралното управление на фир-
мата, а впоследствие и пред
Министерството на икономика-
та, енергетиката и туризма,
което е принципал на 100%
държавното дружество, преду-
преждават от синдиката.

Глутница вълци продължава
да напада стадото овце на
Красимир Демирев от рудозем-
ското село Поляна. Кметът на
Рудозем Румен Пехливанов
призова държавата да помогне
на стопанина, като организира
хайка за избиване на хищници-
те. Вълците са умъртвили над
70 овце в селото на стойност
над 20 хил. лв. Пехливанов
увери, че общината също търси
възможност за подпомагане на
стопанина. Преди няколко дни
вълците нападнаха кошарите
на Демирев и избиха над 60
животни за нощ. Разкъсаните
трупове на животните бяха
намерени в радиус от 3 км
около разбитата кошара.

ловдивският митрополит Нико-
лай заявява в обръщение, пуб-
ликувано на сайта на Светия
синод, че сурогатната майкаСпешно трябва да се приеме единен финансов

стандарт за приемната грижа, който да опре-
дели колко струва на държавата приемно се-
мейство. Само така схемата, която правителст-

ЕДИННИ ПРАВИЛА
ЗА ПРИЕМНА
ГРИЖА ИСКА НПО

вото одобри в сряда за новите правила на приемната
грижа, ще се случи. Това заяви вчера председателят
на Националната асоциация за приемна грижа Ми-
рослав Долапчиев. Новите правила дават възмож-
ност общините, лицензираните доставчици и социал-
ните служби да търсят, обучават и подкрепят прием-
ни родители. Докато няма единен стандарт обаче,
държавата няма да знае колко пари да отпуска на
общините, за да осигуряват приемни семейства по
места, смята Долапчиев. Той е категоричен, че тряб-
ва да има и единни правила за оценка и обучение на
приемните родители, за да бъде избегнат феноменът
те да се оценяват по различен начин в страната.

Премахва се трудовият договор като основен на-
чин за наемане на приемни родители. Досега, макар
че приемното семейство отглежда детето 24 часа,
подписваше договор за 8-часов работен ден, а извъ-
нредният труд се уреждаше допълнително. Проблем
бе и платеният годишен отпуск - приемни родители
на заплата излизат в отпуск, а децата се настаняват
в домове или при други приемни родители.

Продължава да важи правилото, че издръжката
на деца в приемни семейства се определя на базата
на гарантирания минимален доход, а той е променен
последно през 2009 г. До 2012 г. минималната запла-
та е променяна три пъти. Затова Националната асо-
циация за приемна грижа предлага издръжката да
се индексира с ръста на минималната заплата.

Запазен е и текстът, според който след извежда-
не на детето приемното семейство взема заплата
само за месец, и ако няма друго дете, семейството
може с месеци да е без препитание, което понижава
мотивацията на приемните родители.

Към 30 юни в страната има над 1200 приемни
семейства. В тях са настанени около 1000 деца.
Наблюдава се тенденция повече пенсионери, хора
в предпенсионна възраст и безработни да стават
приемни родители.

ГЛУТНИЦА ВЪЛЦИ
ТЕРОРИЗИРА СЕЛО

П

МИТРОПОЛИТ НИКОЛАЙ
СРАВНИ СУРОГАТНОТО
МАЙЧИНСТВО С ПРОСТИТУЦИЯ

В Центъра за градска мобилност няма милост

“не е майка, а непълноценен замес-
тител ерзац”. По думите му детето,
родено от сурогатна майка, “няма да
е дете, а непълноценен продукт. Виж-
те колко ясно са ни го казали. Про-
дукт. Стока”. Митрополитът сравнява
сурогатното майчинство с дейности
като сводничеството и трафика на
хора. В обръщението си към миряни-
те той пише, че “ако днес приемем
“сурогатното майчинство”, как утре
ще продължим да отхвърляме про-
ституцията, сводничеството, продаж-
бата на бели робини, трафика на
хора? С какви аргументи? Че то прин-

ципът е един и същ. Бизнес и свобода
на договарянето. Защо да не се уза-
конят направо и те?”

Лидия Чорбанова, координатор за
София на Фондация “Искам бебе”,
коментира, че фондацията уважава
позицията на църквата и не възразя-
ва срещу правото й да изразява сво-
ето мнение, но изказването на плов-
дивския митрополит е изключително
крайно и обижда хората с репродук-
тивни проблеми. Ясно е, че замества-
що майчинство в България се допус-
ка единствено и само по здравослов-
ни причини и като хуманен акт на
взаимопомощ към семейство, при
което създаването на потомство от
съпругата е практически невъзмож-
но, отбеляза тя.

Снимка Мариета ТОМОВА

Кирил Рашков, известен като цар Киро,
не присъства на погребението на брат си
Ангел в Катуница, въпреки че именно по
тази причина беше пуснат от затвора за три
дни. Цар Киро се простил с брат си в 11 ч.
в дома му, след което със засилена поли-
цейска охрана е бил ескортиран до къщата
си в Пловдив. Вероятно от съображения за
сигурност Кирил Рашков нe е присъствал на
опелото в църквата и на погребението в Ка-
туница. Според кмета Красимир Юруков
братята не са били в много близки отноше-
ния. Семейството на Кирил Рашков обаче
отрече това твърдение. Починалият на 70-
годишна възраст Ангел Рашков е известен
като “бедният” брат във фамилията. През го-
дините той и семейството му са демонстри-
рали по-нисък стандарт, въпреки че също
са развивали бизнес.

КИРИЛ РАШКОВ
НЕ ПРИСЪСТВА
НА ПОГРЕБЕНИЕТО
НА БРАТ СИ



6 ПЕТЪК 24 АВГУСТ 2012

Икономика www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

енденцията, започнала през 2011 г., чужди-
те инвеститори да изнасят повече средства
от България, отколкото да внасят, се запаз-
ва и през първите шест месеца на 2012 г.
Това става ясно от справката на Българска-

ВТОРА ПОРЕД ГОДИНА

Вложенията в България през 2012 нарастват
благодарение на телекомуникациите и фотоволтаиците

T
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та народна банка за преките чуждестранни инвести-
ции (ПЧИ) от началото на годината, публикувана ми-
налата седмица.

За първото полугодие на 2012 г. чуждите компании
са изтеглили от България 1.43 млрд. евро и са инве-
стирали 1.19 млрд. евро. За сравнение, през пиковата
за чуждите инвестиции 2008 г. внесените в България
капитали са 3 млрд. евро, а изнесените - 1.78 млрд.

Добрата новина е, че инвестициите в България все
пак отбелязват ръст през 2012 г. спрямо година по-
рано (за първите шест месеца на 2011 г. ПЧИ са 63
млн. евро, а за първото полугодие на 2012 - 221 млн.
евро), а разликата между внесени и изнесени от Бълга-
рия средства се топи.

Друг важен момент е, че в годините преди кризата
огромен дял в чуждите инвестиции принадлежеше на
вложенията в имоти и на финансови институции, които
раздаваха кредити и лизинги на гражданите. И докато

те претърпяват тотален срив, особено банковият и лиз-
ниговият сектор, инвестициите в производството и пре-
работвателната промишленост не са се променили
особено през годините, а някои сектори дори отбеляз-
ват ръст след 2009 г. Ако чуждите инвестиции
продължат да нарастват до края на годината - само за
периода от април до юни са се увеличили със 116
млн. евро, има шанс 2012 г. да приключи с положител-
ни инвестиции, за разлика от 2011 г.

По данни на агенции и НСИ, най-много средства от
страната са изнесени от водещите промишлени пред-
приятия, изчисли Mediapool.bg. Над 200 млн. е изнес-
ла към Холандия регистрираната там “Лукойл Нефто-
хим”, като най-вероятно става въпрос за върнат вътреш-
нофирмен заем. Медодобивният завод “Аурубис Бълга-
рия” е върнал горе-долу същата сума по същата при-
чина на компанията майка в Германия.

Най-големият инвеститор у нас от началото на го-
дината се оказва “НЕФ Телеком Къмпани”, досегаш-
ният собственик на БТК, която е внесла в България
140 млн. евро. Второ място е за швейцарската “Хелиос
Проджектс”, внесла 95 млн. евро в страната. Компани-
ята изгради огромен фотоволтаичен парк - над 1000

дка, в с. Победа. Последно място в челната тройка на
големите чужди инвеститори е за Банка ДСК, собстве-
ност на унгарската ОТП, с 53 млн. евро.

От Българската агенция за инвестиции (БАИ) се
надяват до края на годината страната ни да изберат
поне 4 чуждестранни компании, които оглеждат рай-
она за откриване на нови фабрики. В момента прего-
вори се водят с 5-6 чужди производители, обясни пред
Mediapool Борислав Стефанов, шеф на БАИ.

а се направи фермер-
ски пазар в столицата,
който да се провежда
веднъж в седмицата -
тази идея обсъждат

“Топлофикация София”
удължава крайния срок за при-
емане на заявления за плаща-
не на топлинна енергия на рав-
ни месечни вноски до 5 сеп-
тември 2012 г. Според друже-
ството така ще се даде възмож-
ност на клиентите, които все
още са в лятна ваканция, също
да се възползват от специал-
ното предложение.

 За клиентите, които са из-
брали заплащането на равни
вноски, по изчисленията на
експертите при нормална кон-
сумация в едно средно по го-

Столичен фермерски
пазар веднъж седмично?

Движението по дясното
платно на магистрала “Тракия”
от Ямбол до село Зимница при
връзката с “Петолъчката” ще
бъде пуснато от утре, съобщи
вчера по бтв министърът на
регионалното развитие и бла-
гоустройството Лиляна Павло-

ДДДДД
няколко асоциации в сектор
Земеделие и Столична община.
Едно от най-обсъжданите места
за събиране на фермерите е
паркът Заимов.

“Искаме подкрепа да се
създаде един фермерски пазар
в София, както е в цяла Европа
- един ден в седмицата ферме-
рите излизат и продават собст-
вената си продукция. За да мо-
жеш да се запознаеш с ферме-
ра, ако нещо ти хареса, да си
купиш от него, и следващия
четвъртък да отидеш и отново
да си го купиш”, обясни Албена
Симеонова от Фондация за
околна среда и земеделие.

Земеделските стопани за
пръв път ще организират и още
една инициатива освен пазара
- българските фермери ще се
включат в т.нар. марш на добра-
та храна. Идеята е на 19 сеп-
тември стопани от всички стра-
ни членки на ЕС да тръгнат
пеша или с колела от страните
си до белгийската столица
Брюксел, където да се срещнат

с евродепутатите и да ги запоз-
наят с исканията си за развитие
на Общата селскостопанска
политика на ЕС през следващия
Програмен период от 2014 до
2020 г.  България ще подкрепи
акцията и с шествие в столица-
та седмица по-рано, обясни
Борислав Сандов от Движение

за хранителна независимост.
Шествието в България ще е

на 12 септември от Министерст-
вото на земеделието и храните.
Преди това фермерите ще по-
искат среща с премиера. Te ще
настояват да се увеличи бюд-
жетът на ПРСР през следващия
програмен период.

В движение е участъкът по „Тракия”
от Ямбол до Петолъчката

ва. От неделя ще бъде пуснат
за движение целият участък и
в двете посоки, допълни Пав-
лова.

Така без аутобан остават
само двайсетина километра
към морето до отсечката при
Карнобат.

 Министърът призна за
съществуващи проблеми по из-
граждането на съпътстващата
инфраструктура в пътния
участък по трасето до “Пе-
толъчката”. По цялата дължина
на завършеното трасе не е из-
градена нито една бензинос-
танция.

Павлова обясни, че засега
никой не е изявил желание да
инвестира в района, като спо-
ред нея основният проблем е
свързан с отчуждаването на
земите. Министърът посочи, че
според нормативните изисква-
ния в участъка може да бъдат
изградени 8 бензиностанции в
двете посоки за движение.

Припомняме, че в средата
на миналия месец беше открит
участъкът на аутобана от Нова
Загора до Ямбол, а на 1 юли -
от Стара Загора до Нова Заго-
ра. Цялата автомагистрала ще
бъде готова догодина.

В последните месеци цените на компенсаторните бонове се
увеличаваха и през август достигнаха връх от 2005 г. насам. Сега
обаче се очаква понижение на цените. След търговете за земе-
делската земя срещу компенсаторни инструменти цената на бо-
новете ще падне с около 60-70%. Това прогнозира вчера пред-
седателят на Сдружението на притежателите на компенсаторни
бонове Валентин Христов пред телевизия “България он ер”.  Търго-
вете на земеделски земи чрез компенсаторни инструменти ще
раздвижат пазара и ще привлекат инвеститори. Това пък е мне-
нието на председателя на Асоциацията на собствениците на зе-
меделски земи Борислав Петков. Той допълни, че в момента има
баланс между купувачи и продавачи, а цената зависи от конку-
ренцията на землищата. А най-атрактивна в момента е област
Добруджа, където обаче почти няма пазар, защото големите арен-
датори веднага купуват земята. Други привлекателни области са
Плевен, Видин, Враца, Монтана.

Столична топлофикация
удължава срока за молбите
за разсрочено плащане

лемина жилище от 72 кв. м
равната месечна вноска за
следващия отоплителен сезон
ще бъде около 80 лв. месечно.
При по-големите апартаменти,
примерно от 85 кв. м., ще се
плаща по около 90 лв. месечна
равна вноска.

Заявления за преминаване
към заплащане на топлинната
енергия на равни месечни вно-
ски клиентите могат да изтег-
лят от www.toplo.bg или да взе-
мат от касите и центровете за
обслужване на клиенти на ком-
панията.

Валентин Христов:
Цената на компенсаторките
ще падне със 70%

При случая с обявилата фа-
лит “Бългериан Вип Турс” няма
потърпевши туристи, защото
всички туристи, които не са мог-
ли да бъдат обслужени от тази
фирма, са поети от други българ-
ски туроператори. Това каза вче-
ра пред Агенция “Фокус” Ирена
Георгиева - председател на Уп-
равителния съвет на Асоциация
на българските туроператори и
туристически агенти.

По-рано стана ясно, че рус-
ките туристи, които са били об-
служвани от “Бългериан Вип
Турс”, са се сблъскали с шан-

Няма потърпевши
туристи заради
фалиралия туроператор

таж от страна на няколко
български хотела. Георгиева
изрази недоумение от това, че
някои от хотелите са искали
туристите повторно да заплатят
престоя си. Като практика
търговските взаимоотношения
се уреждат между туроперато-
ра и хотелиера, заяви тя.

Зам.-министърът на икономи-
ката, енергетиката и туризма Иво
Маринов увери, че руските тури-
сти в България, които са наста-
нени чрез фалиралия туропера-
тор, ще завършат ваканцията си
в страната ни безпроблемно.
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предложени над 100 ин-
дустриални обекта, като
очакванията са до края на
декември да бъдат офери-
рани още толкова пред-
приятия, съобщи за БТА
бившият председател на
Националното сдружение
“Недвижими имоти” Орлин
Владиков, цитиран от БТА.
Той поясни, че подобен
ръст в предлагането няма
аналог през последните
години.

Освен цехове се пред-
лагат и цели предприятия,

Веселка ВЕНКОВА

 ГЕРБ насърчи олигарсите, но започна
същинска война срещу дребните предприема-
чи в енергийния сектор. Инвеститорите в микро-
централи са получили писма от НЕК, че техни-
те обекти не могат да бъдат присъединени към
мрежата преди 2016 г. Това обрича хиляди
фирми и семейства на разорение и се гаранти-
ра монополното положение на близките до
властта инвеститори при високи цени, посочи
зам.-председателят на ДСБ Радан Кънев. Той
обясни, че единствено малките фирми в бран-
ша могат да гарантират конкуренция и по-нис-
ки цени на енергията от ВЕИ. С един удар днеш-
ното правителство убива семейния бизнес в сек-
тора и гарантира високи цени на монополисти-
те за сметка на бюджета на всяко българско
семейство, допълни Кънев.

Възстановяване на конкуренцията в сектора

Правителството ще промени нормативната уредба, за да даде
възможност за по-широка конкуренция, която да доведе до нама-
ляване на цените на горивата. Но не е възможно намаляване на
акциза. Това обяви вчера министър Симеон Дянков при посеще-
нието си в Панагюрище, предаде агенция Фокус.

България заема 47-о място
в света по златни резерви с
39.9 тона, които съставляват
11.7% от резервите на страна-
та, показват последните данни
на Световния съвет по златото
към август 2012 г.

Първото място в класацията
се заема от САЩ с 8133 тона
златни резерви, които съставля-
ват 75.1% от общите й резерви.
Челната тройка се оформя от
Германия (3395 тона) и Между-
народния валутен фонд, който
разполага с 2914 тона. Четвър-

Близо 100 000 лева успяха да съберат данъчните в Пловдив
през юли от продажба на конфискувани имоти. Търгове бяха
обявени за апартамент в Златоград, хамбар в старозагорско, склад
в Тополовград и други обекти, отнети заради задължения на
собствениците към държавата. Общо от началото на годината са
събрани 630 000 лева. Продажбите продължават и през септем-
ври със сладкарница в Раднево, гараж в Пловдив, самосвал и
робот за кроене. Двуетажна къща с голям двор в китното село
Беден край Пампорово също е обявен за продан. Началната му
цена е под 30 000 лева. Подробности за всички търгове на НАП
Пловдив може да се открият на страницата на данъчните - nap.bg.

Масова разпродажба на
ВЕЦ-ове и соларни паркове
След понижението в изкупната цена на тока от соларните
мрежи инвеститорите започнаха да ги продават

основно малки фирми с
численост на персонала
до 30 души. В списъка за
продан влизат още водно-
електрически централи
(ВЕЦ), машиностроителни
и мебелни фирми, компа-
нии от хранителновкусо-
вата промишленост,
зърнени бази. Отчетени са
оферти за фотоволтаични
централи и вятърни пар-
кове. След намаляването
на изкупните цени на
енергията от възобновяе-
ми енергийни източници
(ВЕИ) делът на фотовол-
таиците за продан се уве-
личи, поясни Владиков. В
момента тези оферти
съставляват около 5% от

общия брой на предлага-
ните предприятия.

Статистиката сочи
още, че между 5 и 8 на
сто от оферираните имо-
ти са на дружества с чуж-
дестранно участие от ев-
ропейски страни в криза,
както и на чуждестранни
инвеститори, привлечени
в страната преди години
поради добрите изкупни
цени на енергията от ал-
тернативни енергийни
източници, коментира
Владиков. Останалите ин-
дустриални обекти са из-
цяло български. Тъй като
продажбата на подобни
големи обекти отнема от
6 месеца до една година,

до момента има само спо-
радични сделки. По тази
причина експертът очак-
ва, че тенденцията за
ръст на броя на предла-
ганите предприятия ще
продължи и през 2013 г.

Цените на оферирани-
те индустриални имоти се
движат от 1 млн. евро до
20 млн. евро. Това са дру-
жества, които акумулират
сериозни доходи и имат
големи обороти. Немалка
част от предложените за
продажба предприятия
имат финансови тежести,
обусловени от верижните
фалити в производствения
сектор, коментира Влади-
ков. Има редица предпри-

ятия, които чувстват сери-
озни финансови затруд-
нения и са ипотекирани в
полза на банки и при сви-
тото потребление и меж-
дународни пазари имат
проблеми с реализация-

та на продукцията, което
също е причина за тяхна-
та продажба, допълни ек-
спертът.

Още по темата
на стр. 23

О
т началото на
годината досе-
га за продажба
чрез агенциите
за имоти са

Припомняме, че доскоро вицепремиерът защитаваше позицята,
че е възможно да седне на масата за преговори в ЕС и да поиска
по-нисък акциз за горивата, който да е съобразен с доходите на
българите. Сега финансовото министерство предлага да се улесни
конкуренцията, като се разреши данъчни складове в Румъния и
Турция да съхраняват горива, които се продават в България.

Според експерти обаче тази мярка може да намали цените с
до 1 стотинка на литър, докато поскъпването на петрола ще ги
увеличи с нови 2-3 стотинки.

“За съжаление не може да се намали акцизът, тъй като при
влизането на България в ЕС подписаните споразумения предвиж-
дат поетапно увеличаване на акциза. Грешка е било да се раз-
писва споразумението по този начин, тъй като доходи и акцизи
трябва да са пропорционални. В момента акцизът е под минимал-
ния праг. Има теоретична възможност да се поиска намаляване,
но за целта трябва да има решение на ЕК и всички останали 26
членки на ЕС. В девет от тях трябва да се проведе референдум,
т.е. това няма да стане веднага”, обясни вицепремиерът.

По думите му идеята за ползване на националния резерв също
не може да се задейства, защото тя трябва да се изпълни едно-
временно от голяма група държави в ЕС. А първата среща на
финансовите министри от общността е чак в средата на септем-
ври”, допълни Дянков.

Междувременно Франция обяви временно намаляване на ак-
циза, но Германия се противопостави на мярката.

Миналата седмица стана ясно, че от началото на 2013 г. ак-
цизът на стандартното дизелово гориво ще се повиши с 15 лв. за
1000 литра - от 630 на 645 лв. Причина за това е предварително
договореният график с ЕС. Първоначално Дянков обяви, че уве-
личението ще е с една стотинка (без ДДС). Но стана ясно, че
дизелът с биодобавка (за чието въвеждане също има график и
вече ще е масов) се увеличава повече - с 8 ст. на литър.

По последни данни средната цена на бензин А95 във веригата
бензиностанции на “Лукойл” е 2,77 лв. за литър, а за бензин А98
- 2,93 лв./л. Цената на дизеловото гориво е 2.71 лв./л., а на пропан
бутан - 1.30 лв. за литър.

ПО 100 ХИЛ. ЛВ. МЕСЕЧНО
В БЮДЖЕТА НА НАП ОТ
КОНФИСКУВАНИ ИМОТИ

ДСБ: ГЕРБ убива дребните предприемачи

На 47-о място сме в света
по златни резерви

Проверка на РИОСВ-Шумен показва, че сигна-
лите срещу проучванията за нефт и газ в Шумен-
ско са неоснователни, информират от екоинспек-
цията. След постъпил сигнал за проучвателни
дейности в района на селата Овчарово и Илия
Блъсково инспектори са извършили проверка в
региона на следващия ден.

Установено е, че са започнати проучвания за
добив на нефт и газ. Те се извършват от специа-
лизирана техника. Извършен е контакт с предста-
вители на фирмата, която извършва геоложките
проучвания. Проучванията се извършват съгласно
утвърден годишен работен проект за търсене и
проучване на нефт и газ в блок “Провадия” от
зам.-министър на икономиката, енергетиката и
туризма. Проектът предвижда провеждане на се-
измични проучвания в област Шумен, област Вар-
на и област Търговище през тази година.

При проверката на място не са установени
замърсявания на почвата от нефтопродукти, от-
падъчни води или други вещества. За обезщете-
ние на нарушените земеделски земи от уплътня-
ване при извършване на проучванията и наруше-
ния на съществуващите насаждения в тях се съста-
вят протоколи на място между фирмата и ползва-
телите - арендатори на земята.

Русия понижи прогнозата си за зърнената
реколта за 2012 г. до 75 милиона тона спря-
мо очаквани досега 80 млн. т, съобщи руският
министър на земеделието Николай Федоров
пред телевизия Вести 24.

“Днес вече не можем да говорим за 80
милиона тона, по-скоро става въпрос за 75
млн. т. За момента тенденцията не е много
благоприятна”, каза той. Но “тази цифра
съвсем не ни безпокои”, подчерта Федоров,
като обясни, че реколтата през 2010-а - годи-
ната, в която страната също беше засегната
от тежка суша, е била “около 60 млн. тона”,
като страната към момента има запаси от 17
млн. т зърно и още 5 млн. т в интервенцион-
ния резерв.

Очакванията на международните борси
обаче бяха за по-големи понижения. Така
след излизането на новата прогноза за ре-
колтата в Русия цената на пшеницата пада в
Чикаго с 0.2%, до 341.3 долара за тон. Пред-
ставители на българските производители пре-
ди време коментираха, че цената на зърното
у нас се влияе основно от външните пазари.
Това означава, че можем да очкаваме пони-
жение на цената на пшеницата и у нас.

НЯМАЛО ЗАМЪРСЯВАНЕ
ОТ ПРОУЧВАНИЯТА
ЗА ГАЗ В ШУМЕНСКО

Цената на пшеницата
тръгна надолу

Дянков се отказа да моли ЕС
за по-нисък акциз на горивата
Дянков се отказа да моли ЕС
за по-нисък акциз на горивата
Дянков се отказа да моли ЕС
за по-нисък акциз на горивата
Дянков се отказа да моли ЕС
за по-нисък акциз на горивата
Дянков се отказа да моли ЕС
за по-нисък акциз на горивата

тото място е за
Италия с 2451
тона, а петото
за Франция с
2435 тона. По-
нататък в класа-
цията се нареж-
дат Китай (1054
т), Швейцария
(1040 т), Русия (918 т) и Япония
(765 т). Челната десетка се
оформя от Холандия, която раз-
полага с 612 тона златни ре-
зерви, които съставляват 60.2%
от общите й резерви.

Общо 35 държави разпола-
гат с валутни резерви в размер
на над 100 т. В тази група е и
северната ни съседка Румъния,
която заема 33-о място в кла-
сацията със 103.7 тона.

и гарантиране на разумни цени на енергията от
ВЕИ чрез промени в Закона за енергията от
възобновяеми източници, предлагат ДСБ. Те на-
стояват присъединяването към НЕК да става на
конкурентен принцип в зависимост от цената и
срока на преференциално изкупуване. ДСБ ис-
кат равни права за малките и големите предпри-
емачи и честни условия за присъединяване на
фирмите с подписан предварителен договор,
които да ги защитят от фалит.

Предлагат и нови правила за определяне
на цената от действащи ВЕИ, свързани с раз-
ходите за производство и намаляващите цени
на технологичното оборудване. Отговорно уп-
равление, което да гарантира конкуренция и
да пресече корупцията в сектора, може да
превърне ВЕИ във фактор на енергийната си-
гурност и намаляване на цените на енергията,
се казва още в официалната позиция на пар-
тията.
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вер и Юг в момент, когато
дълговата криза подкопава
доверието между държавите
членки. Те направиха това в
писмо, публикувано във Вил-
нюс. “Сътрудничеството в
Европа не е нещо, което
можем да приемаме за да-
деност, както ни го припом-
ни дълговата криза. Тя се
превърна в дълбока криза на
доверието”, подчертават те.

Външните министри Гидо
Вестервеле (Германия), Ауд-
рониус Аджубалис (Литва),
Едгар Ринкевич (Латвия) и
Урмас Пает (Естония) подчер-
таха, че “създалите се нерав-

Риск от нова
„Берлинска стена”
в Европа

Ново разцепление заплашва да раздели
континента, този път между
стабилния Север и задлъжнелия Юг

която доминираха политици, бизнесда-
ми и медийни лица, съобщи Ройтерс.
Подреждането в челната тройка от ми-
налата година не се променя - държав-
ният секретар на САЩ Хилари Клинтън
е на второ място, следвана от бразил-
ската президентка Дилма Русеф. Спи-
санието отбелязва решителността на
Меркел за запазване на Европейския
съюз и нейното влияние в продължава-
щата европейска дългова криза.

Хилари Клинтън бе аплодирана за
умението й да се справя с кризи като
публикуването на хиляди дипломатиче-
ски грами от сайта Уикилийкс. “Форбс”
отдаде дължимото на Дилма Русеф за-
ради управлението на осмата икономи-
ка в света и високия личен рейтинг в
родината й.

В челната петица влязоха също Ме-
линда Гейтс, съпредседател на “Фонда-

Словенският премиер Янеш Янса
предупреди опозиционните партии, че
страната може да има нужда от спаси-
телен заем, ако те не подкрепят него-
вата инициатива за промяна на консти-
туцията, която включва таван за дълга.
“Идва време, когато трябва да се изпра-
вим пред фактите”, каза Янса пред жур-
налисти, след като не успя да убеди опо-
зиционните партии да подкрепят него-
вите планове за въвеждане на “златно
правило”, ограничаващо дефицита.

“Хората, с които правителството ще
трябва тогава да преговаря, няма да са
профсъюзите или опозицията, а предста-
вители на МВФ, на Европейската цент-
рална банка и Европейската комисия”,
заяви той. Янса добави, че “обстоятелст-
вата ще ни принудят” в края на краищата
да включим т.нар. фискално правило в
конституцията, но “цената ще е висока”.

Янса се срещна с лидерите на всич-
ки парламентарни партии, за да ги по-
моли да му предоставят мнозинство от
две трети, нужно за внасяне на поправ-
ки в конституцията.

новесия не са се ограничили
само до националните иконо-
мики в еврозоната. Наблюда-
ва се също така нарастващо
разделение между национал-
ните дебати за Европа”.

“Две десетилетия след
падането на Берлинската
стена ново разцепление за-
плашва да раздели конти-
нента, този път между Север
и Юг”, отбелязват министри-
те. Министрите изразяват за-
доволство от успешните ре-
форми в балтийските страни.
Тежко пострадали от светов-
ната криза, тези държави
днес се връщат към растежа
с цената на политика на
строги ограничения на раз-
ходите. Според министрите,
за да може валутният съюз

да се приспособи към пре-
дизвикателствата на бъдеще-
то, е необходимо той да бъде
допълнен с по-тясно иконо-
мическо и бюджетно сътруд-
ничество.

По-рано вчера финланд-
ският външен министър Алек-
сандър Стуб разкритикува
опитите за изграждане на
Берлинска стена, която да
разделя Севера и Юга в ев-
розоната. “Европа беше раз-
делена близо 50 години на
Запад и Изток и е безполез-
но да я разделяме днес на
Север и Юг. Ние не искаме
нова “Берлинска стена”, за-
яви министърът.

Стуб, който твърдо под-
крепя единството в еврозо-
ната, направи изявлението си

три дни след като лидерът на
националистическата край-
нодясна партия “Истински
финландци” Тимо Сойни на-
мекна за разделяне на евро-
зоната на две части. Ми-
нистърът изрази увереност,
че Гърция ще остане в евро-
зоната, както и че Финлан-
дия няма да изгуби пари за-
ради заемите за Атина.
“Гърция ще изплати дългове-
те си. Те работят в дългосро-
чен план и се надяваме, че
ще се изправят на краката
си”, допълни министърът.
През седмицата той подчер-
та, че Финландия е “100 про-
цента” ангажирана с поддър-
жането на целостта на евро-
то и не обсъжда никакви
“апокалиптични сценарии”.

Меркел отново най-влиятелната
жена в света

цията Бил и Мелинда Гейтс” и съпруга
на съоснователя на Майкрософт Бил
Гейтс, както и Джил Ейбрамсън,
изпълнителен редактор на “Ню Йорк
таймс”. На шеста позиция застана Соня
Ганди, председател на Индийския на-
ционален конгрес.

Първата дама на САЩ Мишел Оба-
ма, която оглави класацията през 2010
г., трябва да се задоволи със седмото
място. Осма е Кристин Лагард, управля-
ващ директор на Международния валу-
тен фонд.

Сред новите лица в списъка на
“Форбс” са актрисата и изпълнителка
Дженифър Лопес и милиардерката-фи-
лантроп Лорийн Пауъл Джобс, вдовица-
та на основателя на “Епъл” Стив Джобс.

В класацията попадат и жени, игра-
ещи ключови роли в политиката, раз-
влекателната индустрия, технологията,
неправителствените организации и дру-
ги области. Те са подреждани според
влиянието им, количеството пари, които
контролират или печелят, и медийното
им присъствие, припомня Ройтерс.

Г ермания и трите балтий-
ски страни предупреди-
ха ЕС срещу разделя-
нето на Европа на Се-

З
а втора година списание
“Форбс” определи германска-
та канцлерка Ангела Меркел
за най-влиятелната жена в
света в годишната класация, в

И Словения
забуксува
И Словения
забуксува
И Словения
забуксува
И Словения
забуксува
И Словения
забуксува

Избухнаха сблъсъци между
привърженици на крайнолявото крило на

националистическата “Златна зора”
и полицията на остров Пелопонес.

Местните жители протестираха срещу
създаването на център за имигранти в

град Коринт

Новата стена ще спре свободния
поглед от Юг на Север...

Канбера увеличи
квотата за бежанци

Австралия обяви, че ще уве-
личи квотата за прием на бежан-
ци до 20 000 души годишно, което
е най-голямото увеличение за
последните 30 години. Мярката е
част от плана на австралийско-
то правителство за борба с
трафика на хора. Премиерът
Джулия Гилард заяви, че страна-
та незабавно ще приеме 20 000
вместо 13 750 бежанци през на-
стоящата фискална година. Ос-
вен това ще бъдат отпуснати
още 10 млн. австралийски долара
за регионални бежански програ-
ми, особено за страни като Индо-
незия и Малайзия.

Ограничения за
иранските жени

Тридесет и шест универси-
тета в Иран обявиха, че 77
предмета в тяхната учебна
програма ще бъдат недостъпни
за иранските жени. Предмети-
те, които ще се изучават само
от мъже, включват счетоводст-
во, инженерство, чиста химия,
литература и английски превод,
хотелски мениджмънт, матема-
тика, природни ресурси и горско
стопанство. Според иранския
нобелист Ширин Ебади ООН
трябва спешно да разследва
това решение, което е опит да
се попречи на борбата на иран-
ските жени за повече права.

Нови мерки за
младежката заетост

Правителството на Италия
подготвя мерки за стимулиране
на младежката заетост. Според
Елза Форнеро, министър на тру-
да, планът ще е регионален и ще
съдържа макроикономически мер-
ки. По данни на италианския ста-
тистически институт младеж-
ката безработица в Италия е
най-висока в Европа след тази в
Испания.

Наводнения в Индия
и Пакистан

Над 60 души загинаха заради
мощните мусонни дъждове, кои-
то станаха причина за най-сил-
ните наводнения за последните
30 години. Стотици хора са били
принудени да напуснат домове-
те си заради разрушенията,
причинени от стихиите.

Повече от 500 къщи изгоряха, след
като в продължение на няколко дни

масивни пожари бушуваха в бедните и
пренаселени райони на Джакарта

Снимки БГНЕС
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Румъния изрази
задоволство от решени-
ето на Франция да
облекчи ограниченията
върху достъпа до
пазара на труда за
български и румънски
граждани и го нарече
“едно от съществените
условия за улесняване
на социалната интегра-
ция на ромите”.

“Министерството на
външните работи позд-
равява решението на
френското правителство
за облекчаване на
условията за достъп до
пазара на труда за
румънските и българ-
ските граждани”, се
казва в специално
комюнике. В него
правителството на
Румъния изразява
задоволство и от
“конструктивния подход
на френското правител-
ство за интеграцията на
ромското население”.

Букурещ декларира

дентските избори, намалява и
като брой хора, и като богатст-
во, сочи изследване на социо-
логическия институт “Пю”. Пре-
ди време Обама нарече Ромни
Робин Худ “наобратно”, тъй като
от неговата финансова полити-
ка ще пострада именно сред-
ната класа.

През 2011 г. към средната
класа се причисляваха 51% от
всички пълнолетни, докато
през 1971 г. те са били 61%.
Средното годишно ниво на до-
ходите се е снижило с 5% през
последните 10 години от 72 956

ните усилия” на страната за намаляване на бюджетния дефицит. Той
обаче подчерта, че първостепенна задача на гръцкото правителство
е продължаването на структурната реформа в икономиката. Тя трябва
да включва мерки за либерализиране на пазара на работната сила
и прилагане на програма за приватизация - мерки, които бяха обе-
щани от гръцката страна, но не бяха приложени на практика.

Премиерът Самарас се ангажира, че през близките няколко седми-
ци Гърция ще завърши разработването на нов пакет от мерки за съкра-
щаване на бюджетните разходи с 11,5 милиарда евро. Той обаче се
опитва да постигне отлагане на срока за осъществяване на съкраще-
нията с 2 години.

Сред разговорите си с гръцкия премиер Юнкер заяви, че решени-
ето за подобна отсрочка ще зависи от доклада на кредиторите, който
ще бъде публикуван през септември.

Вашингтон планира да из-
гради нова противоракетна
система в Азия, за да неутра-
лизира заплахата от растяща-
та ракетна мощ на Северна
Корея и на Китай, пише вест-
ник “Уолстрийт джърнъл”. От-
бранителната система може
да включва нова радарна си-
стема в Южна Япония и евен-
туално още една в Югоизточ-
на Азия, твърди американски-
ят вестник. Новината бе раз-
пространена, след като нена-
зован американски служител
казал за списание “Джейнс
дифенс уикли”, че Китайската
армия е извършила на 24 юли
изпитание на междуконтинен-
тална балистична ракета с об-

Мнозинството от руснаците са
доволни от работата на Влади-
мир Путин, въпреки че след
встъпването му в длъжност като
президент на Русия през май
рейтингът му е намалял с 6%,
сочат данните от проучване на
общественото мнение, проведе-
но от “Левада-център”, предаде
Интерфакс.

Американската средна
класа се топи
Най-много затруднения изпитват мъжете,
чернокожите, испаноезичните и по-младите янки

на 69 487 долара. За 85% от
запитаните 1287 пълнолетни, е
по-трудно отпреди 10 години
да поддържат нивото си на
живот. Шест от всеки десет за-
явяват, че са намалили разхо-
дите си в домакинството през
изтеклата година.

В същото време обаче шест
от десет души твърдят, че смя-
тат стандарта си за по-добър,
отколкото този на родителите
им на същата възраст. Прихо-
дите са се увеличили само при
най-богатите - от 29% от наци-
оналното богатство преди 40
години, на 46% - днес. Средна-
та класа си дели 45% (срещу
62% преди 40 години), а най-
бедните - 10% срещу 9% преди
40 години. Всеки втори амери-

канец се причислява към сред-
ната класа. Сред групите хора,
които се справят най-добре и
чиито доходи растат, са по-
възрастните, белите, женените
и жените.

Сред онези, които изпитват
повече затруднения са мъжете,
чернокожите, испаноезичните
и по-младите. От онези, които
считат, че положението в мо-
мента е по-трудно отпреди -
62% считат, че за това в голя-
ма степен отговорността е на
Конгреса, 54% обвиняват бан-
ките и финансовите институции,
47% - големите компании, 44%
- администрацията на бившия
президент Джордж Буш, 39% -
международната конкуренция,
а 34% - администрацията на

президента Обама.
Междувременно стана ясно,

че действащият държавен гла-
ва на САЩ Барак Обама се
ползва с подкрепата на 94% от
афроамериканските избирате-
ли, които в същото време са от-
теглили подкрепата си за ре-
публиканеца Мит Ромни до 0%.
Това сочат данните от проуч-
ване на общественото мнение,
проведено от “Ен Би Си Нюз” и
“Уолстрийт джърнъл”.

 Афроамериканците от
дълго време са смятани за
електорат на Демократическа-
та партия. Но никога досега не
е имало републикански канди-
дат, който да не успее да от-
крадне част от техните гласо-
ве. Президентът Джордж Буш-
младши получи 11% от гласо-
вете на афроамериканците на
изборите през 2004 година. Се-
натор Джон Маккейн не успя

да се справи толкова добре
срещу Обама. Въпреки това,
той успя да убеди 4% от тъмно-
кожите американци да гласуват
за него.

И тук възниква въпросът
защо Ромни е толкова непопу-
лярен сред тях. Това отчасти
се дължи на факта, че с репуб-
ликанската партия са свърза-
ни хора, които - дали явно или
не, таят расистки настроения.
Доналд Тръмп заяви, че Оба-
ма не е американски гражда-
нин и е влязъл в Харвард само
заради цвета на кожата си.
Много консервативно настрое-
ните хора вярват, че не става
въпрос за расистки чувства или
отношения, а за политиката,
която прокламират републи-
канците, и тази, която ще до-
принесе за равенство и хармо-
ния, на които те се противопо-
ставят.

А
мериканската сред-
на класа, която и
републиканци, и де-
мократи “ухажват” в
кампанията за прези-

Румъния доволна
от решението
на Франция

също така пълна готов-
ност за сътрудничество
с френските партньори
за създаване и прила-
гане на проекти за
социална интеграция
на ромите. Румъния е
страната с едно от най-
големите ромски
малцинства в Европа,
равняващо се на близо
620 000 души, според
данни от последното
преброяване. Но по
данни на неправителст-
вените организации в
страната, ромите са над
2 милиона души, като
много от тях предпочи-
тат да не се обявяват
за такива заради страх
от дискриминация.

Румънското външно
министерство подчерта
също, че една от
ключовите му цели
остава “отмяната на
всички ограничения за
трудовия пазар във
всички държави членки
на ЕС”. Трудното лутане в Европа продължава

Юнкер: Гърция е изправена
пред последния си шанс

САЩ планират нов ракетен щит в Азия
сег, позволяващ да се нанесе
удар по който и да е град в
САЩ. Ракетата DF-41 може да
носи десет отделни ядрени
заряда, всеки от който може
да е програмиран да удари
различна цел, пише “Джейнс
дифенс уикли”.

Пентагонът е обезпокоен и
от факта, че Китай разработва
нова противокорабна ракета,
която може да удари американ-
ския Тихоокеански флот. Тези
ракети с обсег от 930 мили са
създадени, за да не допуснат
доближаване на американски
кораби до Южнокитайско море,
смятано от Китай за негова
сфера на влияние. Американ-
ски служители са заявили за

“Уолстрийт джърнъл”, че в ос-
новата на новия противораке-
тен щит ще бъде мощен радар
за ранно предупреждение, ра-
ботещ в Х-диапазона и разпо-
ложен на някой от южните
японски острови. Такъв радар
бе монтиран през 2006 г. в
северната част на Япония, а
трети може да бъде монтиран
в Югоизточна Азия. При това
положение радарите ще покри-
ват Северна Корея, Китай и
може би дори Тайван. Китай в
момента има 1600 ракети, на-
сочени срещу Тайван, и веро-
ятно енергично ще възрази
срещу каквато и да е намеса
на САЩ, пише британският ве-
стник “Телеграф”.

РУСНАЦИТЕ ОДОБРЯВАТ
РАБОТАТА НА ПУТИН

В западната част на Герма-
ния в Северен Рейн-Вестфа-
лия, полицията е обискирала
повече от 150 къщи на
заподозрени за участие в
неонацистки групировки, а
Министерството на вътреш-
ните работи забрани три
неонацискти групи. В опера-
цията са участвали повече

Разбиха неонацистки организации в Германия
от 900 служители в органите
на реда. Според вътрешния
министър на Северен Рейн-
Вестфалия правоохранител-
ните органи са забранили
организациите “Национална
съпротива на Дортмунд”,
“Братството на град Хамм” и
“Братството на земята
Ахен”. И за трите групи се

смята, че са участвали в
нападения над хора. Члено-
ве на бандата “Братството
на Ахен” и по-рано са
задържани със самоделни
бомби. Членовете на групи-
ровката са заподозрени в
убийството на жени полицаи
и девет убийства заради
расова ненавист.

През месец 69% от руснаците
са одобрявали дейността на Путин
на президентския пост. В средата
на август рейтингът на държавния
глава се е понижил до 63%.

Аналогична е картината с пре-
миера Дмитрий Медведев. През
май неговият рейтинг на одобре-
ние е бил 64%, а през август е
намалял до 57%.

ППППП
редседателят на еврогрупата Жан-Клод Юнкер заяви, че
гърците трябва да знаят, че страната им е изправена “пред
последния си шанс”, предаде Би Би Си. След срещата си с
гръцкия премиер Андонис Самарас Юнкер похвали “колосал-
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Свят

Тези, които очакват Андерш Беринг
Брайвик да прекара остатъка от живота
си сам в тясна килия, ще бъдат разочаро-
вани, когато крайнодесният фанатик чуе
присъдата си за избиването миналата
година на 77 души с бомба и безразбор-
на стрелба. Ако бъде обявен за невменя-
ем, убиецът, признал деянията си, ще
бъде единственият пациент на психиат-
ричното отделение, което Норвегия пост-
рои специално за него към затвора, със
17 души персонал, който да го лекува.
Ако бъде признат за вменяем, ще остане
в изолация, поне засега, в затвор с пови-
шени мерки за сигурност, където ще раз-
полага с три килии от по 8 квадратни
метра: за спане, стая за фитнес и кабинет.
Служители от затвора “Ила” в Осло каз-
ват, че стремежът е Брайвик някой ден
да бъде прехвърлен в отделение с други
затворници, които могат да посещават
училище и да се обучават по различни
програми - от началния курс до универ-
ситетски курсове, където има библиотека
и гимнастически салон, където затворни-
ците могат да работят в различни рабо-
тилници и има условия за занимания през
свободното време.

Скандинавската система за изтърпя-
ване на наказанията се основава на схва-
щането за човешко отношение към за-
творниците и за ресоциализацията им.
“Предпочитам така да представя нещата:
той е човешко същество. Той има човеш-
ки права. Става дума за създаване на
човешки режим в затворите”, казва Елен
Бярке, говорителка на затвора “Ила”. От-
ношението към неразкаялия се убиец,
отговорен за най-страшното клане в Нор-
вегия от времето на Втората световна
война, вероятно е най-трудното изпита-
ние за системата. На съдебния процес
33-годишният Брайвик най-хладнокръвно
разказа как е взривил колата бомба, уби-
ла осем души и ранила десетки в прави-
телствения квартал на Осло на 22 юли
минала година. След това той откри без-

Над 200 милиона души в
целия свят поне веднъж годиш-
но употребяват наркотици. Таки-
ва данни съобщи наскоро едно
от най-авторитетните британски
медицински списания “Lancet”.

За сравнение: през 2009 го-
дина Управлението по борба с
наркотиците и престъпността на
ООН съобщи, че в света се на-
брояват от 15 до 39 милиона
наркомани.

Според данните на британ-
ското списание, приблизително
от 125 до 203 милиона души
пушат “трева”, от 12 до 21 мили-
она - опиати, и накрая, от 14 до
21 милиона души “се радват” на
кокаин. Над 20 милиона души
употребяват наркотици чрез ин-
жектиране. Тези страшни цифри
се потвърждават и от последни-
те изследвания на ООН.

Според данни на Световната
организация по здравеопазване,
за една година най-много хора
са починали вследствие на нар-
котици - над два милиона мла-
дежи (от алкохолна зависимост

Потокът от наркотици
дойде в Русия от Европа

Владимир БОГДАНОВ са починали 1,1 милиона). СЗО
също така уточнява, че най-го-
лемите показатели за броя на
зависимите са именно в държа-
вите с развита икономика.

Последствията от употребата
на наркотици включват тежки от-
равяния, като например предо-
зиране, развитие на зависимост,
използване на сила или получа-
ване на травми в състояние на
наркотично опияняване. Следст-
вие от хроничната употреба на
наркотици са сърдечно-съдови
заболявания, цироза на черния
дроб и психични разстройства.
Вероятните последици за здра-
вето се определят от вида на
дрогата: например употребата на
марихуана рядко води до
смъртоносно предозиране. Ос-
вен това вътре в територията на
различните страни върху употре-
бата на един или друг вид нар-
котици оказват въздействие со-
циалните фактори, а също така
тяхната достъпност.

Колкото до географията на
наркотрафика, то освен Афгани-
стан специалните служби отбе-
лязват нарасналата роля на Хон-

дурас, който се превърна в огро-
мен транзитен пункт за дрогата,
идваща от Южна Америка в
САЩ, Канада и Европа. Колум-
бия, дълго време печално лиди-
раща в списъка на доставчиците
на кокаин, днес успешно се
справя с това зло: според някои

данни там вече са унищожени
над половината от кокаиновите
плантации.

Венецуела, според данните
на ООН, продължава да е доста
голям наркомаршрут: 80 процен-
та от конфискуваните наркотици,
доставени в Европа по море, са

тръгнали от венецуелски приста-
нища. Последният скандал избух-
на, когато бяха открити 22 тона
кокаин в няколко контейнера,
намиращи се в пристанище Ма-
ракаибо, готови за изпращане в
чужбина.

Юлия ГРОНЕВЕТ

разборна стрелба, отнела живота на 69
души, предимно тийнейджъри, в летен
лагер на младежката организация на
управляващата Норвежка работническа
партия. Най-младата му жертва бе на 14
години. В показанията си пред съда, ко-
ито бяха много болезнени за близките на
убитите, изживяващият се като борец
срещу мюсюлманите Брайвик каза, че
като е избрал за мишена управляващата
лява партия, всъщност е действал в защи-
та на Норвегия, защото с либералната си
имиграционна политика партията е пре-
дала страната.

Тъй като вината на Брайвик е неоспо-
рима, ключовото решение, което днес
трябва да обяви районният съд на Осло,
е дали да го обяви за невменяем, след
като два екипа от психиатри стигнаха до
противоположни изводи за психическото
му здраве. Решението на съда ще бъде
прочетено в съдебна зала, построена
специално за процеса срещу Брайвик за
40 млн. крони (6,8 млн. щатски долара).
Стъклена преграда отделя Брайвик от
близките на жертвите, които са в залата.
Дистанционно управлявани камери сле-
дят заседанията, предавани по ви-
деовръзка в други норвежки съдилища,
където други близки на жертвите могат
да ги следят на живо. Служители на пе-
нитенциарната система казват, че специ-
алните мерки, взети заради Брайвик, са
оправдани, защото той представлява риск
за сигурността, с който норвежката сис-
тема на затворите и съдебната система

задържане”. За разлика от обикновените
присъди за лишаване от свобода - което в
Норвегия може да е най-много 21 години
- при този вариант за изпращане в затво-
ра пребиваването там може да бъде
продължавано, докато се смята, че затвор-
никът е опасен за обществото. Този вари-
ант предлага повече програми и лечение
от обикновените присъди за лишаване от
свобода. Докато бе изолиран, Брайвик
имаше достъп до телевизия, вестници и
компютър, но не и до интернет. Имаше три
килии, а не една, като “компенсация” за
това, че няма възможност да прави това,
което правят другите затворници, каза
Бярке. Освен това служителите на затвора
и свещеник са го посещавали по-често,
отколкото другите затворници, за да има с
кого да разговаря. “Изолацията е мъче-
ние”, каза Бярке. Брайвик, също като дру-
гите затворници, има право да поддържа
връзка с външния свят чрез писма, и той
го правеше, след като в началото на годи-
ната бяха отменени някои наложени му в
началото ограничения. Адвокатите му ка-
заха, че той вече има планове да пише
книги, базирани на манифеста му от 1500
страници за крайнодесния терор, който е
разпространил преди атаките си. Дирек-
торът на затвора Кнут Бяркайд не желае
да говори за специалните мерки, взети, за
да не може Брайвик да избяга. Той каза,
че през 2004 г. е имало случай на бягство
от затвора, който няма въоръжена охрана,
но беглецът е бил заловен за минути.

На процеса, разтърсил Норвегия с
някои от ужасяващите подробности, Брай-
вик настояваше, че действията му са били
политически мотивирани и се ужаси от
възможността да го пратят в “лудница”.
Адвокатите му казват, че ако бъде при-
знат за невменяем, той ще обжалва това
решение. Независимо от това как ще
завърши процесът, Брайвик вече доказа,
че е толкова опасен, че юристи казват,
че той едва ли ще излезе на свобода,
преди да остарее, ако изобщо излезе.
Това е по-важно от условията, при които
е държан, каза Кристин Бяланд, замест-
ник-ръководителка на национална група
за подкрепа на семействата на жертвите
и на оцелелите. “Основната ни цел е той
да бъде завинаги отстранен (от общест-
вото)”, каза Бяланд.

не са били подготвени да се справят.
Някои норвежци обаче не са съглас-

ни. “Да се направи това само за един
човек, когато има други неща в Норвегия,
с които властите трябва да се занимават,
като грижите за старите хора, пътищата и
други подобни... Парите можеха да се
използват за други неща”, казва Томас
Индребо. Той бе отстранен като помощ-
ник-съдия по делото, когато се разкри, че
в интернет е защитавал тезата, че Брай-
вик трябва да бъде екзекутиран. Според
“Амнести интернешънъл” в Европа само
Беларус ще още налага смъртно наказа-
ние. Индребо държи на мнението си, че
в случая с Брайвик е оправдано да се
наложи най-тежкото наказание и да се
спестят “на данъкоплатците ненужни раз-
ходи”. Томас Угелвик от Университета на
Осло, който се занимава с проблеми на
престъпността, казва, че ако се вземе
такова решение, това ще означава създа-
ване на съвсем различно общество. “Това
вече няма да е Норвегия”, казва той. “Ние
сме социална държава и сме длъжни да
предлагаме човешки условия, а затвори-
те са част от социалната държава”.

Затворът “Ила” се е подготвил за вся-
какво възможно решение на съда, което
ще бъде обявено днес. За всеки случай
бе построено психиатрично отделение
към затвора, ако съдът обяви Брайвик за
невменяем. То струва между 2 и 3 млн.
крони (340 000 - 510 000 щатски долара),
съобщи Министерството на здравеопаз-
ването. То се състои от килия с площ от
девет квадратни метра, с баня. Брайвик
ще има достъп до възстановителна и
образователна терапия, осигурявана от
специалисти от психиатрична болница, но
не и до различните възможности, които
имат затворниците. Бярке смята, че пре-
биваването на Брайвик в това отделение
ще струва между 7 и 10 млн. крони го-
дишно (1,2-1,7 милиона долара). За Нор-
вегия това не е нещо необичайно. Ане
Кристине Бергем, главен лекар в регио-
налния психиатричен център за опасни и
склонни към насилие пациенти, каза, че
в нейното заведение средните годишни
разходи за полаганите грижи са близо 6
млн. крони на пациент.

Ако бъде признат за вменяем, Брайвик
може да получи присъда “превантивно
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Интервю
Цветан Соколов:

Ще имаме още по-големи
и трудни мачове
Мъчно ни е, че не стигнахме олимпийския финал в Лондон, но доказахме на всички,
че сме отбор и колектив, смята най-добрият реализатор на волейболистите

Интервю на
Георги АРГИРОВ

 Цецо, вече от-
минаха емоциите от
игрите на отбора в
Лондон. Каква е твоя-
та оценка на вашето
представяне?

- Малко е нескром-
но аз да правя оценка
на играта ни. Това би
трябвало да го напра-
вят журналистите и
зрителите. Но все пак
аз давам много висока
оценка на представя-
нето ни в Лондон. На
олимпиадата бяхме
като истински отбор и
колектив. Предпола-
гам, че съперниците ни
са ни възприемали като
не толкова силни, но
ние ги опровергахме.
Победихме достатъчно
класни отбори, малко
не ни стигна да отидем
на финал. Сега, след
края на олимпиадата,
никой вече няма да ни
подценява.

 А би ли си напра-
вил самооценка? Как
виждаш своята игра?

- За себе си ли?
Никак не съм доволен,
мога много повече.
Само в отделни момен-
ти мисля, че дадох мак-
симума от себе си осо-
бено на мача с Герма-
ния. Много съм дово-
лен от този мач. И от-
борът игра добре  -
бихме с разлика, и аз
бях на ниво. Спомени-
те от този мач са стра-
хотни, затова съм мно-
го щастлив. Взехме
добър реванш от гер-
манците, които ни по-
бедиха насред София в
първата олимпийска
квалификация.

 Как успяхте да
победите германците
и  да си върнете за
проблемите, които ни
създадоха в София?

- Да, наистина. С
тази победа успяхме да
им върнем за загубата
ни в София, където
имаше хиляди привър-
женици на волейбола,
но не успяхме да ги
зарадваме за съжале-
ние. Иначе предвари-
телните ни нагласи
бяха, че мачът ще е
труден, предвид това
на какъв етап бяха до-
стигнали. Но на прак-
тика не ни бе никак
трудно. Дори напротив
- двубоят се разви мно-
го лесно. Всички в от-
бора се раздадохме на
100%. Аз и съотборни-
ците ми играхме със
сърце и душа.

 Какво ви попре-
чи да отидете на фи-
нал?

- Русия не е никак
слаб отбор. Всички ви-
дяха, че те по безапе-
лационен начин стана-
ха олимпийски шампи-
они. В самия мач има-
ше моменти, в които
показахме или по-ско-
ро загатнахме за на-
шия потенциал. Ако го
бяхме разгърнали, щях-
ме ние да сме на фина-

Волейболистът ЦВЕТАН СОКОЛОВ е едно от
откритията на отминалата ХХХ лятна
олимпиада в Лондон. С подмладения отбор на
България Соколов остана на крачка от
медалите, като нашите загубиха с 1:3 гейма
от Италия битката за бронзовите отличия.
Роденият в дупнишкото село Ресилово ги-
гант е едва на 23 години, но вече даде заяв-
ка за сериозна кариера както на клубно,
така и на национално ниво. Цецо намери
време да даде интервю за вестник “ДУМА”,
дни преди да започне подготовка с новия си
италиански отбор Кунео.

Ðàäî Ñòîé÷åâ è
Ìàòåé Êàçèéñêè
ìîæå áè ñà ïðàâè,
íî íå ìîãà äà
ïîñòúïÿ êàòî òÿõ
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ла. Но нека бъдем реа-
листи - “Сборная” игра
по-добре от нас, побе-
диха ни и заслужено
отиде на финала, а
после го и спечели.

 Ти самият за кой
отбор беше на фина-
ла?

- За Русия. Всички
видяхте какъв мач на-
правиха срещу Брази-
лия. Падаха с 0:2 гей-
ма, а  в третия губеха
19:22, но го измъкнаха,
а след това и обърнаха
мача. Наистина, голям
финал!

 А защо бе за Ру-
сия?

- От дълго време
този отбор се бори точ-
но за това отличие.

Бразилците не успяха
да вземат златен ме-
дал и при мъжете, след
като с жените достиг-
наха олимпийския
връх. Е, това е втори
неуспех за волейболи-
стите на Бразилия в
подобен финал след
Пекин 2008, но това е
спортът. Има победите-
ли и победени. Разби-
ра се, ако бяхме до-
стигнали до финала,
тогава нещата щяха да
са съвсем други. Но
има време.

 Как би коменти-

рал думите на старши
треньора Найден Най-
денов, който при
завръщането на от-
бора каза “От 30 годи-
ни съм във волейбола,
досега такъв колек-
тив не бях виждал”?

- Мога само да се
лаская от такава оцен-
ка. Много от съотбор-
ниците ми са млади
момчета, които не бяха
играли на голям шам-
пионат. Дори може да
се каже, че Лондон
беше първото им сери-
озно изпитание. Но на
всички показахме, че
можем да играем при
това като отбор - един-
но и задружно.

 Докато сме на
тема олимпиада, какво
според теб не достиг-
на на отбора, за да
отиде на финала? Ня-
кои говорят за липса
на достатъчно опит и
рутина, други смятат,
че към онзи момент не
сте били готови за
финал? Къде е истина-
та според теб?

- Естествено в даде-
ни ситуации, когато
мачът е напрегнат, и
ако мога така да се
изразя, стане напече-
но, ако имаш по-голям
опит и рутина, ще е по-
добре за теб и отбора.
Но основната причина
да не отидем на фина-
ла според мен е лип-

сата на самочувствие.
Имаме качества, но
трябва да си повярва-
ме.

 Кой според теб
ще бъде наследникът
на капитана Владо
Николов, който обяви
своето оттегляне от
националния отбор?

- Наследници има
много. По-важното е да
се проумее, че волей-
болът е колективен
спорт. Наследникът,
който и да е той, тряб-
ва преди всичко да иг-
рае за отбора, а не за

себе си.
 При завръщане-

то ви от Лондон от
волейболната федера-
ция обявиха, че трень-
орският тандем Най-
ден Найденов - Камило
Плачи ще продължи да
води националния от-
бор до игрите в Рио
де Жанейро?

- В Лондон показах-
ме, че този отбор върви
по възходяща линия.
Когато една машина
върви, промени не се
правят, нали? Но едва
ли съм аз човекът, кой-
то трябва да определи
кой да бъде треньор на
националния отбор и
кой не.

 Едва ли ще ти е
много приятна тази
тема, но как би комен-
тирал скандалите, ко-
ито се разразиха око-
ло отбора в навечери-
ето на Олимпиадата?

- Рано или късно
това трябваше да се
случи. Навсякъде кога-
то и където има про-
блеми и нещата не
вървят, трябва да се
направи анализ - къде
е проблемът и как
може да се разреши,
за да може нещата да
вървят напред.

Някои казват - не
беше тогава моментът,
трябваше да се изча-
кат игрите да минат. Но
кога е точният момент?

След игрите идват дру-
ги изпитания - Светов-
на лига, международни
мачове на клубно и
национално ниво. В
такива ситуации не се
пита, нещата се случ-
ват, взимат се решения
и се върви напред.

 Какво е твоето
мнение по скандалите
между Радостин
Стойчев и Матей Ка-
зийски с президента
на федерацията инж.
Данчо Лазаров? И за
отказването на Анд-
рей Жеков...

- Да, но искам да
бъда правилно раз-
бран. Първо, аз съм
професионален състе-
зател и не е моя рабо-
та кой играе или не
играе; кой е треньор и
кой не е. Мисля, че
Матей и Радо са прави
в своите искания и
държане. Но лично аз
не мога да постъпя по
начина, по който те
постъпиха. И Матей, и
Радо са големи имена
в спорта волейбол, до-
казали са се много-
кратно. Така че имат
право да постъпят, как-
то намерят за добре, но
не и аз.

Много от колегите
също имат свое вижда-
не за нещата, но не
говорят открито.

 Защо не говорят
открито?

- Не искам да отго-
варям на този въпрос.

 Имат ли място
Стойчев, Казийски и
Жеков в националния
отбор?

- Да, категорично.
Матей е голям профе-
сионалист, познат в
целия свят. Същото се
отнася и за Андрей.
Радо е специалист с
доказани качества и
успехи в треньорското
поприще. Всички -
Стойчев, Казийски и
Жеков, имат още какво
да дадат на отбора, на
България.

 Какво си завър-
шил и смяташ ли да
учиш занапред? Виж-
даш ли се като юрист
или икономист, който
прави проверки и оди-

ти на спортни феде-
рации?

- Разбирам накъде
биеш. Ще ти отговоря
така - завършил съм
Професионалната тех-
ническа гимназия
“Акад. Сергей Король-
ов” в Дупница. В момен-
та играя волейбол, но
имам намерение да
уча и нещо друго. Спо-
ред мен човек трябва
да има диплома и да
се старае да е профе-
сионално подготвен в
много сфери, за да
може да има добра
реализация. Не ми се
занимава с политика,
но човек никога не
знае какво може да му
поднесе животът. На-
дявам се и читателите
да ме разберат.

 Но все пак какво
е мнението ти за до-
клада, който би тряб-
вало да е внесен в
прокуратурата с ре-
зултатите от финан-
совата ревизия на
Българската федера-
ция по волейбол?

- Поначало трябва
да има проверки, но те
трябва да бъдат ясни и
открити, а не да се
вършат на тъмно. Кон-
кретно за доклада - не
съм запознат, нито съм
компетентен да изказ-
вам мнение.

 Все пак имаше ли
отборът финансови
проблеми през тези 4
години, които са един

олимпийски цикъл?
- Нямахме затруд-

нения с финансиране-
то, добре се подготвих-
ме за олимпиадата. Ако
е имало нещо такова,
ние, играчите, не сме
го усетили.

 Кажи няколко ду-
ми за личния ти жи-
вот.

- Старая се личният
ми живот да остане
лично за мен. Трябва
да се гледа какво се
прави на терена или в
залата, а не извън него
или нея.

 Добре, поне спо-
дели нещо за първите
любовни трепети,
първото влюбване.

- Аз съм човек, кой-

то гледа напред в
бъдещето, а не назад в
миналото. В момента
имам човек до себе си.
Приятелката ми се каз-
ва Деляна Христова,
много ми помага и аз
съм щастлив от този
факт.

 Колко далеч гле-
даш в бъдещето?

- За кариерата на
един професионалист
е важно той да мисли
всеки ден. Да се стре-
ми да научи нещо ново
и полезно. На трени-
ровки и мачове трябва
да дава всичко от себе
си. След дни отивам в
Италия и започвам
подготовка за новия
сезон с Кунео. А в ли-
чен план? Веки гледа
да създаде семейство
и да води нормален и
спокоен живот.

 След като отва-
ряш дума за семейст-
во и спокоен живот,
готов ли си да го
създадеш?

- Да, в близко бъде-
ще съм готов да създам
семейство. Аз и при-
ятелката ми станахме
кръстници на две близ-
начета - Калоян и
Александър, деца на
наши приятели. Трябва
да споделя, че това е
най-трудният и емоци-
онален мач, който съм
имал досега. Но гле-
дам напред, защото ми
предстоят още по-голе-
ми и трудни мачове.
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На спонсорите
с благодарност

Острието...

АЛБЕРТ
АВРАМОВ

ВИЛИАНА
СЕМЕРДЖИЕВА

1929 - РАЖДА СЕ ЯСЕР АРАФАТ, ПАЛЕ-
СТИНСКИ ЛИДЕР (УМИРА 2004 Г.). Прези-

дент на Палестинската авто-
номия (неин водач става през
1993 г., а през 1996 г. е из-
бран за петгодишен мандат).
Водач на “Фатах” и ръково-
дител на Организацията за
освобождение на Палестина
(ООП) от 1969 г. Един от три-
мата Нобелови лауреати за
мир за 1994 г. Партизански
водач, Арафат е смятан от
палестинците и техните под-
дръжници за борец за свобо-
да, а от САЩ, Израел и техните поддръжници -
за терорист.

1936 - РАЖДА СЕ ЛЮБКА РОНДОВА, НА-
РОДНА ПЕВИЦА. По-

вече от 30 години е со-
листка на най-стария в
България ансамбъл за
народни песни и танци
“Гоце Делчев”. Певица-
та направи достояние на
нашия народ богатство-
то на песенното творче-
ство на българите от Ма-
кедония, затова хората
с любов я наричат ма-
кедонския славей. Даде живот на десетки песни
от сборниците на братя Миладинови, на Кузман
Шапкарев и други наши възрожденци.
Продължава да издирва и да записва автентич-
ни български народни песни.

1944 - РИЛО-ПИРИНСКИЯТ ПАРТИЗАНСКИ
ОТРЯД ПРОВЕЖДА ЖАБОКРЕКСКАТА БОЙ-
НА ОПЕРАЦИЯ.

Една от най-мащаб-
ните по време на
партизанското дви-
жение, завършила с
успех за антифаши-
стите. Насочена е
едновременно сре-
щу четири обекта по
протежение на 20
км по долината на р. Рилска. За целта е сформи-
ран сборен отряд от 350 бойци. Партизаните взе-
мат значителни трофеи - оръжие, боеприпаси и
продоволствие. Ранени са двама партизани, 25
германци са убити.

1947 - РАЖДА СЕ ПАУЛУ КОЕЛЮ, БРАЗИЛ-
СКИ ПИСАТЕЛ. От малък е с

бунтарски дух, по-късно се дви-
жи в средите на хипита и свобо-
домислещи хора. През 70-те го-
дини е арестуван заради поезия-
та си, в която бразилската дикта-
тура вижда заплаха. През 80-те
години започва да пише и да
издава книгите си. Продава над
50 млн. копия от произведенията си, преведени
на 56 езика, в 150 страни. Получава множество
литературни награди. Сред най-известните му
творби са “Алхимикът”, “Вероника решава да
умре”, “Единайсет минути” и др. Коелю е най-
продаваният чуждестранен автор в България в
началото на ХХI в.

1966 - УМИРА БОРИС АНГЕЛУШЕВ, ХУДОЖ-
НИК (Р. 1902 Г.). Ос-

новоположник на кни-
гооформлението у нас.
Известен е с множест-
вото сатирични рисунки
и карикатури на анти-
фашистка, политическа
и обществена тематика,
както и с двете мону-
ментални живописни платна “Аспаруховата кон-
ница минава Дунава” и “Обесването на Васил
Левски” (на снимката). През 1940 г. оформя ко-
рицата на първото издание на “Моторни песни”
от Никола Вапцаров. Изкуствоведите му отреж-
дат голяма роля най-вече за приноса му към
илюстрацията и изкуството на книгата, за което
две години след смъртта му СБХ учредява го-
дишна награда на името на Ангелушев (възста-
новена след прекъсване през 2006 г.).

1971 - „ПИНК ФЛОЙД” ИЗНАСЯ КОНЦЕРТ
НА АМФИТЕАТЪРА В ПОМПЕЙ. Върху руини-

те музикантите от извест-
ната група отбелязват
1892-ата годишнина от
изчезването на града.
През 79 г. е най-голямото
регистрирано изригване
на вулкана Везувий. Гра-
довете Помпей, Херкулан
и Стабий са погребани
под вулканична пепел,
загиват хиляди хора.

Отшумяха и последни-
те акорди на Банско джаз
фест, който за пореден път
всяка вечер събираше мно-
гохилядна публика на пло-
щад “Н. Вапцаров”. За да
го има вече 15 години това
станало толкова популяр-
но събитие и сред мелома-
ните, и сред музиканти от
много страни по света, ес-
тествено, голям принос
имат финансовите благо-
детели. В продължение на
12 години основният спон-
сор на фестивала е Първа
инвестиционна банка. Без-
платните спектакли са из-
ключителна придобивка за
зрителите, като се знаят
цените на билетите за кон-
церт само на един чуждес-
транен състав или изпълни-
тел у нас - от 50 до 100 и

нагоре лева, а в случая се
представят по 4 групи на
вечер. Държавата все няма
достатъчно пари за култу-
ра - тя не й е приоритет и
не влиза в потребителска-
та кошница, според която
се определят жизненоваж-
ните нужди на население-
то. Обаче хората, освен че
трябва да си плащат смет-
ките и данъците и да се
хранят, имат и духовни по-
требности, които искат да
задоволяват. Доказват го
дори само няколко приме-
ра от последните месеци.
На безплатните прожекции
на филмираните оперни
спектакли с участието на
известни български певци
в Дома на киното в най-
големите юлски жеги в са-
лона нямаше къде игла да
хвърлиш. Трите вечери на
A до Z фестивал през юни
в Докторската градина, кой-
то беше със свободен вход,
бяха много посетени. Праз-
ниците на камерната кла-
сическа музика на откри-
тата сцена в парка “За-
имов” през август се рад-
ваха на голям интерес.
Петъчните концерти в На-
ционалната музикална
академия “Панчо Владиге-

ров” с вход свободен имат
своята постоянна възтор-
жена публика. Безплатни-
ят спектакъл на “Турандот”
на “Царевец” от “Сцена на
вековете” по случай 5-го-
дишнината от възстановя-
ването на фестивала под
открито небе беше разко-
шен подарък за меломани-
те. И още, и още...

Много подобни събития
за духовна наслада и раз-
влечение не могат да се
осъществят без помощта на
банки, фирми, предприятия,
фондации, които да спон-
сорират проявите и да да-
дат стабилно рамо на ор-
ганизаторите. В същото
време в медиите зорко се
следи да не се промъкне в
публикациите някое име на
фирма. Защото било рек-
лама. В резултат на което
често можем да прочетем
информация от рода: “Из-
вестна банка/фирма е
съорганизатор на еди-коя
си проява в известен сто-
личен салон”. В нея само
името на артиста може да
се узнае със сигурност, но
ако някой иска да отиде да
гледа/слуша - трябва да
положи много усилия, за
да се възползва от тази

информация.
В същото време едва ли

клиентите и доходите на
фирмите-спонсори ще се
увеличат неимоверно от
споменаването им точно в
този контекст. Но пък
твърде е вероятно други
заможни българи да се
подсетят и те да извършат
подобно добро дело - от
любов към изкуството и за
радост на хората с по-мал-
ки от техните възможности.
Имената на такива спомо-
ществователи трябва да се
огласяват, защото самите
те в повечето случаи нищо
не печелят от жеста си.
Правят го за собствена
сметка и удоволствие. Наи-
стина в днешните пазарни
времена е логично, че все-
ки има своя интерес. И ако
процедурите по закона за
меценатството бъдат макси-
мално облекчени, за да
може той наистина “да сти-
мулира физическите и юри-
дическите лица да подпо-
магат развитието на бъл-
гарската култура”, сигурно
и други интелигентни бога-
ти хора по-често ще пода-
ват ръка на изкуството и
културата. От което ще спе-
челим всички.

Зад многопластовия
воал на темата за евро-
пейската ромска интегра-
ция, станала едва ли не
най-болезнения повод за
непрестанни и твърде
преднамерени дискусии
и в нашето общество, из-
веднъж проблясна свет-
линка. Повод бе сложно-
то и драматично реше-
ние на Франция да отпу-
ши клапаните на социал-
ното и етническото на-
прежение в родината на
съвременната демокра-
ция, възцарило се като
модел на трудно сдържан
национализъм.

Ромите! Болезненото
усещане от тяхното
присъствие в ежедневие-
то, в ландшафта, в обли-
ка и самоусещането не
само в тази европейска
страна, приучила се към
регулярност, спокойст-
вие и всеобща подреде-
ност, бе нарушено. Спо-
разуменията за всеобща
и неотменна евроинтег-
рация бяха нарушени в

посока от по-силните към
по-слабите, към нямащи-
те. Изведнъж стана нещо
друго - някой се сети, че
тези източноевропей-
ци, всъщност ромите от
България и Румъния, мо-
гат реално да се интег-
рират, упражнявайки
точно 150 професии. Не-
ка изброим някои от тях.
Строителство, хотелиер-
ство, ресторантьорство,
хранителен сектор, земе-
делие, морски флот, мор-
ски риболов, механика,

металообработка, елек-
троника, промишлени
инженери, транспорт,
логистика, туризъм, дър-
вообработване, ръковод-
ство и управление на
предприятия; информати-
ка, изследвания и проуч-
вания, банки и застрахо-
вателен бизнес, търговия,
здравеопазване, социал-
на, културна и спортна
дейност. Това дотук хич
не е малко, но ако се
замисли човек, май труд-
но би се сетил да е чу-

вал за ромски български
банкер на запад. А би
могло всъщност. Но кой
да го открие, обучи и
изгради, кой да го оцени,
приеме и назначи. Да не
цитираме Илф и Петров
и темата за давещите
се...

Париж зорлем пречу-
пи въображението си и
отсече тврърде недозря-
лата като реална
възможност формулиров-
ка, че съдбата на ромите
трябва да се възприеме

като едва ли не точка
първа в преразглеждане-
то на мащабната евро-
пейска програма за ев-
роинтеграция.

Ромите станаха ката-
лизаторът, който взриви
и изкара на повърхност-
та разлики, които преди
двадесетина години ня-
кой умишлено избягваше
да прогнозира. Изведнъж
виновни за всичко стана-
ха източноевропейците,
поставени под знамена-
теля на ромската бит-
ност. Странното обаче е,
че именно проблемът с
интеграцията на тази
мъничка част от европей-
ското човечество се
превърна в мрачен и
обобщаващ символ. А
ромите, нашите сънарод-
ници, острието на източ-
ноевропейския модел за
интеграция, отхвърляни
или самооткъсващи се от
действителността, чрез
своите бидонвили край
Париж или който и да е
друг европейски град
показаха неумелия си
опит да се впишат в но-
вата история на Европа
като равнопоставени
граждани. И успяха все
пак. Вписаха се като точ-
ка първа дори с това, че
заминаваха, изкарваха
криво-ляво по някой лев,
връщаха ги доброзорно,
пак хукваха нататък, към
Лувъра, пак ги гонеха
възпитано и пак, и пак, и

пак. Но накараха Фран-
ция да усети, че са хора
като всички. За жалост
май само тук, у нас, в
България, някой все още
не иска да го разбере
този феномен. И да по-
размърда затлъстелия си
от динамично илюстри-
рана пасивност мозък,
настроен единствено на
вълната на изгодата.

А острието - то си е
тук, в Родината, и очаква
и признание, но и подкре-
па. Най-вече морална...

Анатолий СТАНКУЛОВ
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Ваня
ДОБРЕВА

Диверсия срещу
националната
идентичностД

окладът на Комисия-
та за защита от дис-
криминация, изгот-
вен от група експер-
ти, е скандален. Няма

Доклади като този на КЗД имат непредвидими
последици в ущърб на нацията

да се спирам върху нелепите
препоръки да се преправят,
коригират и “идеологически”
обясняват гениални текстове
на Христо Ботев; да се предла-
га “репресиране” на творби,
писани от Иван Вазов, Петко
Р. Славейков, Йордан Йовков,
Елин Пелин, Георги Райчев и
др.; да се обявява Васил Лев-
ски за “закононарушител” в
границите на Османската им-
перия; да се стига до невежи
забележки относно “негроиди-
те”, “циганите”, до съзнателно
пропагандиране пред мало-
летни на “нетрадиционните”
сексуални отношения и т.н. и
т.н. Още повече че в медиите
бяха посочени достатъчно при-
мери не само за уродливо ан-
тибългарско мислене, а и за
чиста проба сътворяване на
глупости.

Почти съм сигурна, че ав-
торите на доклада са били го-
тови за отпора, който днес им
се дава. Надявали са се в
днешната политическа среда
поне някои от предложенията
им да получат веществена ре-
ализация. Както се казва,
“капка по капка, вир става”.
Изненадата е дошла от сте-
пента на отрицателната реак-
ция в обществото, която стрес-
на и кабинета Борисов: прину-
ди го post factum, едва на
четвъртата година от управле-
нието, да направи “откритие”,
че образованието е част от
националната сигурност.

Целта на доклада е не ди-
ректно да се прилагат в обра-
зователната система формули-
раните в него препоръки, а

да се изпробват
реакциите в
обществото

- доколко са живи защитните
механизми на нацията, докол-
ко българите са в състояние
да отстоят принципа на уни-
тарната по конституция държа-
ва. Според мен докладът е
звено от дългосрочна страте-
гия за осъществяване на мо-
дела на многоетническата
държава у нас, което се при-
дружава със своеобразно “из-
равняване” на българската
култура с културите на различ-
ните етнически групи. При
подобна ситуация наистина се
изисква пренаписване, кори-
гиране и “идеологическа” ин-
терпретация на образци на
българската култура под
предлога, че са дискримина-
ционни. В по-далечен план за-
мисълът е да се промени на-
ционалното самосъзнание на
младото поколение.

Не е случайно, че примери-
те, посочени в доклада като
“дискриминационни”, характе-
ризират главно отношението на
български автори към Турция
през епохата на Българското
възраждане и борбите за сво-
бода. Липсват обаче аналогич-
ни примери за различно отно-
шение към другия, свързани с
останалите съседни балкански
държави - Гърция, Сърбия,
Румъния. Впрочем образът на
чужденеца потисник характе-
ризира литературите и на оста-
налите балкански народи, кои-
то са били под османско иго.
Нонсенс е да се подправя кул-
турната памет. Това не е евро-
пейски подход. Най-малкото на-
учен.

Трудно е да се повярва, че
авторите на доклада не са зна-
ели колко са вредни и опасни
манипулациите с класически
текстове и автори. Те са екс-
перти и отлично знаят, че е

кощунство да се опорочава

„светая светих” на
Ботев, Вазов или

Йовков

Но го правят като обходно
действие, като предварителен
“експеримент”. Според автори-
те на проекта българите - рано
или късно - ще бъдат приучен
към нов код на идентификация.

В Западна и Средна Европа
не си позволяват такива анти-
културни актове. Прави се опит
в историята (отношенията меж-
ду Франция и Германия), но не
се посяга върху литературното
наследство. Изглежда, че до-
клади като този на КЗД са
възможни само в страни, край-
но зависимо от чужди фактори,
с дълбоко ерозирани принципи
на държавността.

Кое още буди недоумение в
доклада на КЗД?

Обемният доклад е съставен
в периода на управлението на
ГЕРБ. В него участват предста-
вители на различни авторитет-
ни институции, които едва ли
са криели своите мнения по
въпросите на “културната дис-
криминация” в образователна-
та система на България. Няма
как компетентни лица в прави-
телството и в МОМН да не са
били, поне отчасти, запознати
с антибългарския дух на под-
готвяния доклад. А и Бойко Бо-
рисов, който под път и над път
говори за полицейския си нюх
и информираност и който дава
толкова грешни пари за под-
слушване, той защо се чуди?
Ако не е бил осведомен при
такава публичност на “меро-
приятието” - това

компрометира
славната му

полицейска биография

Ако е бил осведомен, но е
подценил случилото се - може
да се говори за политическа и
културна некомпетентност. Ако
е знаел и си е мълчал и едва

сега, притиснат до стената,
реагира, изводите са още по-
печални.

Не изключвам още един ва-
риант. Бойко и хората му да са
си казали: всичко е наред, щом
докладът се субсидира с евро-
пейски пари. Имали са и соли-
ден гарант - “Отворено общест-
во”. Впрочем в състава на екс-
пертите има и бивши съветни-
ци на министър Игнатов, слу-
жители в министерството, по-
мощници на зам.-министър Да-
мянова, които странно защо не
са ги информирали.

В интервю във в. “Преса”
(20.08.2012 г.), на въпроса, че
правителството е действало
светкавично във връзка с до-
клада на експертите и че ми-
нистър Игнатов е обещал Бо-
тев и Вазов “да останат”, проф.
Никола Георгиев отговаря:
“Много умело днешното прави-
телство е отхвърлило това
предложение (да бъдат редак-
тирани Ботев и Вазов - б.м.).
Дори хора, които не уважават
правителството, ще си кажат -
ето, хитър ход на отстъпле-
ние...”. Не зная дали е така, но
е много вероятно това предло-
жение на комисията да е било
съгласувано с правителството.
Не е невъзможно след това,
което се случи, то да си изми-
ва ръцете и да казва: “Не, за
нас Вазов и Ботев са светини.”

Много умел ход

Такива ходове умееше да
прави Тодор Живков, учителят
на днешния министър-предсе-
дател.

Не са тайна тесните и кон-
фиденциални връзки на каби-
нета Борисов с кабинета Ердо-
ган. В момента САЩ настояват
България да укрепва не-
прекъснато отношенията си с
Република Турция, нерядко в
ущърб на българските нацио-
нални интереси. Тук става
въпрос както за дипломатичес-
ки ходове, за срещи и съвмест-
но заседание на българското и
турското правителство, така и

за ускорено строителство от
Турция и Катар на стратегиче-
ската магистрала Свиленград-
Русе, за изграждане в българ-
ска територия на язовир на
р.Тунджа за “обслужване” на
съседни турски земи. Би тряб-
вало да се има предвид и при-
етата от парламента деклара-
ция за асимилиране на българ-
ските мюсюлмани през Възро-
дителния процес. Борисов и

ГЕРБ често застават
зад турски

националистични
организации

- изселнически и вътрешни, за
да спечелят допълнителен
електорат. Без поддръжка на
медийната империя на Делян
Пеевски, депутат от ДПС,
ГЕРБ би загубил много от по-
зиците си.

Така че могат да се посочат
редица обстоятелства, които да
потвърдят тезата на проф. Ни-
кола Георгиев за “умелия ход”
на премиера и за това, че сме
свидетели на “първите стъпки
на настъплението на Турция
срещу България”.

Естествено е да настояваме
и работим за добри междусъ-
седски и взаимноизгодни отно-
шения с Република Турция, за
уважаване на постиженията и
културата на турския народ. Но
това би трябвало да се осъще-
ствява върху основата на

взаимност и
толерантност и от

двете държави

С унизителното преправяне
на българската класика, с опи-
тите в не един университет
Българското възраждане да се
съобразява най-вече с полити-
ката на Османската империя
през ХVIII и ХIХ век, историята
не се възприема като реализъм
на едно изживяно минало. От-
варят се възможности за кон-
фликти, плод на чуждопоклон-
ничество, политическа конюнк-

тура и конформизъм.
Разработки като доклада на

КЗД допреди три години не ус-
пяваха да стигнат до такова
високо държавно равнище за
реализация у нас. Затова бяха
изготвяни главно в чужбина,
както проектът за Батак напри-
мер. През последните три го-
дини под носа на държавата се
извърши диверсия в културата
с по-тежки последици от теро-
ристичния акт в Бургас. Което
означава, че правителството на
ГЕРБ няма как да бъде оневи-
нено.

След гафа с доклада на
КЗД Бойко Борисов и анту-
ражът му се заеха да доказват
легитимността си на пламенни
патриоти, за да прикрият соб-
ствените отговорности. По-доб-
ре щеше да е, ако  бяха пред-
ложили консенсусна национал-
на политика, която да се заеме
с укрепване на стратегически-
те цели на държавата. Не само
като оценката на национално-
то минало, но и във връзка със
защитата на

България като
унитарна държава

Понеже ГЕРБ на всяка цена
настоява да бъде оневинен, се
лансираха предложения КЗД
да бъде ликвидирана, а авто-
рите на доклада да поемат ця-
лата вина. Според мен комиси-
ята не трябва да се ликвидира,
защото и у нас се срещат слу-
чаи на дискриминация, както
във всяка европейска страна.
Същевременно наложително е
да се създаде парламентарна
комисия, която да извърши об-
следване на дейността на КЗД.
Обследване във връзка с докла-
да и отговорностите на комиси-
ята като държавен орган в пе-
риода 2011-2012 г. И особено с
оглед на сериозните грешки,
допуснати в координацията с
държавните институции и граж-
данското общество. При уста-
новени пропуски следва да
бъде поета персонална отго-
ворност както от администра-
цията на КЗД и експертите,
така и от правителствените чи-
новници на високо управленско
ниво.

Трябва да се даде и отговор
на редица въпроси. Какъв ме-
ханизм за финансиране на про-
екта е използван, при положе-
ние че ръководен екип на про-
екта е ръководството на
държавния орган КЗД? Колко
точно пари са похарчени за
изпълнение на проекта?

Наистина ли липсват
договорите

сключени с експертите?
Възможно ли е просветното ми-
нистерство да е стояло встрани
при реализацията на проект,
засягащ предучилищното и
училищното образование, и
отнасящ се до “стериотипи и
предразсъдъците в учебници-
те”? Кой е формулирал целите
и задачите на проекта като
належащи за българското об-
разование и обществено раз-
витие? Има ли връзка между
изводите и препоръките в под-
готвения доклад на КЗД и раз-
глеждания от НС в момента за-
конопроект на ГЕРБ за преду-
чилищното и училищното обра-
зование? При положение че
ръководният орган в осъщест-
вяване на програма “Прогрес”
е социалното министерство, че
европейските средства се коор-
динират и контролират на ниво
министър (Томислав Дончев),
носят ли отговорност ресорни-
ят заместник министър-предсе-
дател и премиерът?

Пиша тези редове, защото
случаят с доклада на КЗД не
бива да се подценява, той е с
непредвидими последици за
духовното развитие на нация-
та. И се нуждае от сериозен
анализ и обществено обслед-
ване. Крайно несправедливо
ще е, ако и сега кабинетът
Борисов излезе “сух” от
мръсната вода и му се позволи
да заема отново героична поза.
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Памет

Б

ПРЕЛОМЪТ

рез лятото на 1942 г. Хитлер твърдо
е решен да завърши успешно вой-
ната. Главните усилия той насочва
на юг, към Кавказ, с намерението да

ративни резерви (37 дивизии), които
въпреки критичната ситуация в града ос-
тават на левия бряг на Волга (за целия
период на отбрана едва 5 стрелкови диви-
зии са пратени на помощ на защитници-
те). През последните дни на октомври гер-
манската армия губи по улиците на града
най-добрите си съединения. И въпреки
очевидния неуспех Хитлер заповядва по-
следна масирана атака към съветските
позиции. А до съветското контранастъпле-

През август 6-а немска армия се вкли-
нява все по-дълбоко в съветската отбрана
и на 21 форсира Дон и навлиза в сталин-
градските предградия. На 23 август 4 възду-
шен флот на Рихтхофен осъществява уни-
щожителна бомбардировка на града, пре-
връщайки го в огромно огнено море. В
същия ден съветските редици са разцепе-
ни на две и положението за отбраняващи-
те града започва да изглежда безнадежд-
но. Едно обаче остава сигурно: градът ще
се защитава до последно, отстъпление на
левия бряг на Волга няма да има.  На 13
септември боевете се пренасят по улици-
те на Сталинград.

Градът е превърнат в горящи развали-
ни, в които германци и руснаци с невиж-
дан фанатизъм се бият до смърт за всяка
пряка и всеки етаж. Времето на тактичес-
ките планове и дръзки маневри е отмина-
ло, сега всичко зависи само от сражава-
щите се войници. Отбраната на Сталинг-
рад поема командващият 62-а армия Ва-
силий Чуйков, който е принуден да опери-
ра с крайно ограничени средства. И въпре-
ки всичко немското настъпление, измер-
вано само преди месец в километри за
ден, сега достига размери до няколко пре-
ки за ден, платени с огромно количество
кръв. Така първият удар е успешно отра-
зен.  Вторият удар германците нанасят на
14 октомври, този път насочвайки се към
промишлените райони на града - Сталин-
градския тракторен завод, “Красный Ок-
тябрь” и “Барикады”. Хиляди намират
смъртта си в опитите да превземат етаж
или стълба, но и тези тежки боеве не
донасят успех на Вермахта. А в това време
съветското командване подготвя мощно
контранастъпление, което да унищожи ця-
лата 6-а армия.

За целта са подготвени огромни опе-

ние остават броени часове...
Германските военачалници не отчитат

възможността врагът им да нанесе отве-
тен удар. Увлечени в превземането на
града, те пращат най-добрите си съедине-
ния в настъпление, а на фланговете си
слагат румънски части, които значително
отстъпват по бойни качества както на тях,
така и на Червената армия. Съветското
командване разбира това и нанася удара
си именно по тези съединения.

На 19 ноември в настъпление преми-
нават Югозападният и Донският фронт, а
ден по-късно и Сталинградският. За крат-
ко време сломяват съпротивата на румън-
ците и на 23 ноември армията на Паулус
е обкръжена. В Сталинградския котел по-
падат 330 хиляди души. В същото време
Хитлер категорично забранява всякакво
отстъпление и армията е принудена да
чака спасяващ деблокиращ удар. За тази
цел е повикан фелдмаршал Манщайн, кой-
то трябва да оглави група армии “Дон”,
създадена с цел да пробие обръча около
6-а армия. Но въпреки всичко настъплени-
ето на Манщайн от 12 декември претърпя-
ва провал и армията на Паулус остава бло-
кирана в града.

Надеждите за спасение умират окон-
чателно, когато се проваля и въздушни-
ят мост, който трябва да снабдява арми-
ята в провизии. Вместо обещаните 600
тона дневно, доставките рядко надвиша-
ват 100. Така, затворена без провизии,
изложена на руската зима, 6-а армия
бавно умира в Сталинград. И въпреки
всичко тя не се предава. Паулус си дава
ясна сметка, че удържа огромно количе-
ство съветски войски, които, ако се осво-
бодят, биха могли да достигнат Ростов и
да отрежат цялата група армии “А”, на-
мираща се в Кавказ, с което би рухнал
целият южен фланг на германската ар-
мия. На 8 януари Рокосовски изпраща
ултиматум до германските военачални-
ци в Сталинград, настоявайки те да сло-
жат оръжие доброволно. След последва-
лия отказ пред Рокосовски не остава друг
избор: унищожение на немската армия.
На 10 януари Донският фронт преминава
в настъпление и за кратко време раз-
членява немските позиции на две. Изто-
щените германски войски нямат възмож-
ност да се противопоставят на удара и
са разгромени. Но въпреки всичко Хит-
лер отново забранява на армията да се
предаде. Вместо това той произвежда
Паулус във фелдмаршал, с явния намек,
че с това той ще се отбранява до по-
следно, а накрая ще се самоубие, за да
не попадне в плен. Но на 31 януари Па-
улус се предава, ставайки първият пле-
нен немски фелдмаршал.  На 2 февруари
се предава и другата част от котела, а
общата бройка пленени войски достига
91 хиляди души.  Победата при Сталин-
град е от историческо значение. Именно
тук, край бреговете на Волга, Вермахтът
понася най-тежкото си поражение до
момента и с това се поставя началото на
обрата във Втората световна война. Раз-
громяването на 6-а армия има военни,
икономически и политически последици.
С края на тази армия се слага и край на
немските амбиции на юг, тъй като група
армии “А” е принудена да се изтегли от
Кавказ, което означава, че кавказкият
нефт остава в съветски ръце.

Победата при Сталинград доказва, че
Червената армия може да се справи с Вер-
махта, а и засилва антифашистката съпро-
тива в Европа. Също така държави, които
дотогава са били на границата на съюзява-
нето с Германия, след тази битка отказват
участието си в Тристранния пакт.

Преди 70 години, след битката при Сталинград
Третият райх поема по пътя към пълния си разгром

итката при Сталинград е един
от повратните моменти на
Втората световна война, и е
смятана за една от най-кръ-
вопролитните и съдбоносни

схватки в човешката история. Този
сблъсък е белязан от жестокост и не-
зачитане на броя на цивилните жерт-
ви. Битката започва с обсадата на Ста-
линград (днешен Волгоград) в юж-
на Русия и отбраната вътре в самия
град, както и съветската контра-
офанзива, която завършва с разбива-
не силите на Оста в и около града.
Смята се, че общият брой на жертвите
в този титаничен сблъсък е между
един и два милиона. В тази битка си-
лите на Оста губят около една четвърт
от личния състав на военните си сили,
заети на Източния фронт, загуба, от
която така и не успяват да се възста-
новят. Съветският съюз от своя стра-
на губи около един милион войници и
население по време на битката, но тя
става началото на изтласкването на
Оста от СССР и е един от основните
фактори за победата над Третия райх
през 1945 г.. Ето какво се случва в
периода между 17 юли 1942 г. до 2
февруари 1943 г.

П
разгроми Червената армия веднъж зави-
наги, да завземе съветските ресурси и ико-
номически центрове, а след това евенту-
ално да се насочи отново към Москва.

Група армии “Юг” е разделена на две
части - група армии “А” поема към Кав-
каз, а група армии “Б” - към Сталинград.
Германската армия успешно е преживя-
ла тежката руска зима и съветското
настъпление и изглежда този път нищо
не може да спре нейното настъпление. И
наистина първите юлски дни на 1942 г.
минават под диктовката на Вермахта,
немските войски успешно пробиват съвет-
ската отбрана, достигат река Дон и пре-
вземат отново Ростов.

Съветското командване спешно пред-
приема мерки за спасяването на ситуа-
цията. На 12 юли е създаден Сталинг-
радският фронт (командван не от кого да
е, а от бившия Нарком на отбраната Се-
мьон Тимошенко), а на 17-и влиза в бой
с настъпващите немски войски. Превзе-
мането на Сталинград е поверено на
усилената 6 армия на Паулус от група
армии ”Б”. През втората половина на юли
край бреговете на Дон се разиграват
тежки боеве, в които немските войски
напредват с огромни загуби. Затова в
самия край на месеца 4-та танкова ар-
мия на Хот е пренасочена от Кавказкото
направление към Сталинград, за да ока-
же помощ на Паулус. Съветската отбра-
на се крепи на две армии – 62-ра и 64-
та, които също понасят тежки загуби.

Желязко ТЕНЧЕВ

Мамаев курган. Паметник-ансамбъл на
героите от Сталинградската битка

Членовете на Военния съвет на Сталинградския фронт: Хрущов, Кириченко, Чуянов и
командирът на фронта Ерьоменко, декември 1942 г.

В Сталинград битката се води за всяка улица, за всяка сграда...

Пример за подражание и
символ на победата става

снайперистът Василий Зайцев

На 31 януари 1943 г. Паулус се
предава, ставайки първият
пленен немски фелдмаршал
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Позиция От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

ри малко повече
деликатност от
моя страна можех
да напиша не
“старите”, а “въз-

П
растните”, но това нямаше да
ги подмлади, колкото и при-
ятелско да е чувството, кое-
то ме е карало да им се
обаждам по телефона (а и
понякога да навестявам ня-
кого от тях). Всички те с ра-
дост приемат първите ми
думи, казани в слушалката
“Здравей, Найдене, обаждам ти се без повод!” или
“Здравей, Лианче, звъня, ти ей така, без специал-
на причина!” (Става дума за Найден Вълчев и
Лиана Даскалова).

Особено съм затруднен, обаче когато се обаж-
дам на Леда Милева, защото като лют бранител
на българския език държа на звателния падеж, а
Ледо звучи грубо, пък Леде не ми позволяват
възпитанието и уважението да го изрека. Много
лесен ми е Анжел Вагенщайн със съкращението
Джеки, което не изисква падеж. Той с неговото
силно чувство да хумор винаги използва псевдо-
нима ми Дядо Пънч и ми вика “дядо”, като се
прави, че забравя единайсетте години, с които ми
е батко и факта, че ме знае от дете и е изиграл
важна роля в професионалното и идейното ми
ориентиране.

Поне за десетина-петнайсет от каките и бат-
ковците писатели мога да кажа, че съм научил по
нещо от тях или съм запазил във вече не толкова
свежата си памет приятни спомени. Връщам се
към Найден Вълчев, защото след няколко дни (на
30 този месец) той има рожден ден и закръгля 85
години. Моето приятелство с него е предлитера-
турно. Познавам го още като кандидат-зет на го-
лямата ни театрална фамилия, когато жена му
Минка Долапчиева беше студентка (после и пре-
подавателка) по актьорско майсторство. Сега ходя
у тях да пием чай и четем новонаписани редове.
Найден е автор на много нежни стихове - свои и
чужди (като преводач) и на чудесни мемоари, но
тук реших да пиша не за писателите, а за хората
от това съсловие. Пък Найден е човек и половина.

Скоро бях на гости у голямата ни поетеса
Лиана Даскалова. Четохме заедно моята бъдеща
книга “Гатанкова енциклопедия” и като под-
хвърлих, че може да ми стане редакторка и да
съчини предговорче, тя веднага започна да об-
мисля какво ще пише там. А преди години Лиана
беше харесала и думата ми “приспивалки”, хвале-
ше ме за нея и за стиховете, носещи това опреде-
ление.

Когато бях съчинил само стотина гатанки, по-
казах на друг ветеран на детската ни литература
- Иван Кръстев, няколко цикъла с питащи малчу-
ганите куплетчета. Пазя листовете с неговите на-
писани в полето оценки “Браво!” и “Чудесно!”,
както и точните полезни поправки, които ми беше
препоръчал. Помня възторга си, когато го открих
(чрез книгата “Синята камина”) и като поет за
възрастни. При срещи или по телефона той винаги
вместо “Здрасти” ми казва “Ти си голяма работа”
и тези много пресилени думи не веднъж съм си
спомнял в моменти на негативна самооценка.

Като изключим гонещата столетието поетеса
Надя Неделина (с която за съжаление на съм
близък), с най-много години могат да се похвалят
и връстниците на Иван Кръстев, големите Леда
Милева и Валери Петров. За тях съм писал не
веднъж, но не мога да не разкажа и тук по един
запазен в сърцето спомен. Като редактор  на спи-
сание “Славейче” реших да отпечатам позабраве-
ното пълно с човещина стихотворение на Валери
“Под луната” (за едни котета). Препрочетох го пак
и изведнъж гледам  авторът допуснал (противно
на езиковата си прецизност) едно “мекане”. След
кратко колебание се обадих на магьосника на
словото с въпрос-предложение “Не може ли не
така, а онака?” Чакай малко! - вместо да се обиди,
ми каза Валери и ми продиктува негов чудесен
вариант без мекане. Бях нов като редактор в ли-
тературата за деца и когато някой друг автор ми
вдигаше пара в защита на своето, аз го респекти-
рах с думите, че съм искал поправка дори от
Валери Петров...

За Леда ще разкажа друг от многото случаи,
съпътстващи дългото ни приятелство, в което под
нейно око драматургът Панчо Панчев стана и
писателят за деца Дядо Пънч. Бяхме на среща с
малчугани в едно читалище и аз освен един от
двамата гости бях и водещ. Леда седеше на стол
зад масичката, аз стоях (с част от стъпалата си
във въздуха) на предния край на извисената метър
над залата сцена. Когато свършихме, Леда
въздъхна с облекчение. През всичкото време тя
се тревожела да не падна от сцената в салона.
Такива са писателите човеци.

Иска ми се да споделя по няколко думи и за
други литературни каки и батковци като Катя Во-
деничарова, Кольо Георгиев, Наковски, Антон
Дончев, и още някои, но ще го направя, още след-
ващия петък, ако в редакцията не възразяват.
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“Всичко за продан. Веднага и
колкото дадат!”, гласят последните
директиви, спуснати от финансовия
министър Симеон Дянков към при-
ватизационното ведомство. Идеята
е и останалите, все още държавни
“златни кокошки”, да бъдат спаза-
рени в последната година до пар-
ламентарните избори, някои от тях
- още през тази. Независимо от
цената, независимо от мераклиите
купувачи. Трябва ли тогава да се
чудим защо са толкова скандално
ниски сегашните оценки или оферт-
ни цени за “Техноекспортстрой”,
АДИС, “БДЖ - Товарни превози”,
или защо за 33%-ен дял на държа-
вата в двете енергоразпределител-
ни дружества ЧЕЗ и Е.ОН се чакат
едва 200 млн. лв.

Няма що, очевидно “грижата” на
принципала вместо да създава
подходящи условия за раздвижва-
не на дейността на фирмите, за
финансово оздравяване и стабили-
зиране на това, което е останало,
е да ги хариже за жълти стотинки.
Цяла държава за продан, след нас
и потоп! Празна територия.

Безпардонното поведение на
управляващите при това не позна-
ва граници - алъш-веришът си
върви тайно, без явни търгове за
наддаване, с предварително вкара-
ни в конкурсната документация
условия, специално за “наши хора”.
А при положение че съдбата на
големите компании вече е предре-
шена, и то с

официално предписана
девалвация

на активите им, какво да кажат
малките и средни фирми, чието
оцеляване е оставено на произво-
ла на съдбата. Фактите, изнесени
от бившия шеф на Националното
сдружение “Недвижими имоти”
Орлин Владиков, са направо убий-
ствени - само от началото на 2012
г. досега над 100 индустриални
обекта у нас са предложени за
продажба, а до края на годината
се очаква поне още толкова да
бъдат оферирани. Броят им, разби-
ра се, ще расте и догодина. Спря-
мо минали години този сериозен
ръст в предлагането няма аналог и
не е адекватно на търсеното, кате-
горичен е експертът.

Причините за този необичаен
“урожай” от индустриални имоти
във всички сектори и във всички
региони на България, са ясни: дра-
стичният спад на потреблението в
страната, трудностите при получа-
ване на оборотни средства от про-
изводителите, липсата на по-облек-
чени процедури за издаване на
разрешения на строеж и реконст-
рукции, световната криза...

Не се оправдаха и очакванията,
че заради проблемите в Гърция
много местни предприемачи ще
прелокират производствата си у
нас. Блъф се оказаха и приказките
на властта, че чакаме едва ли не

навалица от западни
инвеститори

заради по-ниските осигурителни
ставки, по-ниските заплати и 10-
процентния корпоративен данък.

Картината изглежда още по-
мрачна, като се има предвид, че
едва 15-20% от общия брой друже-

Държава
за продан
Докато властта на пожар се „спасява” от големите предприятия,
малкият и среден бизнес бълват клиенти на бюрата по труда

Валентин
ГЕОРГИЕВ

ства, обявени за продажба, имат
сериозни активи и съответно шан-
сове да бъдат по-лесно продадени
според експертните оценки. Те са
основно от машиностроенето, хра-
нителната, мебелната, тежката ин-
дустрия. Има и предприятия с добри
активи - земя и сгради, но техноло-
гичното им оборудване е твърде
остаряло. Други пък са затънали в
дългове, заради верижните фалити
в производствения сектор, или са
ипотекирани в полза на банки, а
при свитото потребление и между-
народни пазари имат проблеми с
реализацията на продукцията и на
практика са непродаваеми.

Във всяко от продаваните пред-
приятия средно работят от 30 до
100 човека, и ако не се намерят
купувачи за тях, това ще рефлекти-
ра поне с 1% отгоре върху безра-
ботицата в страната, която и без
друго е рекордна.

Безизходицата, в която тъне
малкият и среден бизнес у нас,
кара мнозина от предприемачите
ни да се пробват и със

сделки
зад граница

На сайта на в. “Файненшъл
таймс” в графата Businesses for sale
(бизнеси за продан) например в
момента има 181 оферти за про-
дажба на бизнеси в България. Бро-
ят им е скочил 2.5 пъти в сравне-
ние с пролетта на 2009 г., когато е
бил едва 73. Прави впечатление,
че някои от тях стоят там от доста
отдавна, което е признак, че купу-
вачи трудно се намират. Нещо по-
вече - да си купиш бизнес по света
понякога може да струва милиони
или дори милиарди, докато у нас
инвеститорите купуват и продават
компании и идеи средно за 500
хил. евро.

Около 70-80 на сто от бизнеси-
те в България, фигуриращи в
Businesses for sale, са свързани
главно с туризма и сектора на не-
движимите имоти, но напоследък
се увеличават предложенията и за
ВЕИ проекти. Сред запомнящите
се оферти е 4-звезден луксозен
хотел на първа линия в курорта
Слънчев бряг на цена от 35,2 млн.
долара. В информацията за ком-
плекса е посочено, че разполага с
1198 легла, от които 70% са с из-

глед към морето, две конферентни
зали и два външни басейна. Инте-
рес и купувачи обаче няма.

Справката в сайта показва още,
че предприемачите и собственици-
те край морето най-активно раз-
продават активи, като офертите са
за хотели, къщи и земя. В столица-
та пък се разпродават най-много
бизнес сгради, къщи и проекти.
Сред по-любопитните предложе-
ния е земя от 25 320 кв. м до со-
фийското летище за 8.03 млн. до-
лара (6.07 млн. евро). Продавачът
е описал парцела като подходящ
за индустриална зона или логисти-
чен парк, с лесен достъп до основ-
ните магистрали, на 200 метра от
бъдещата спирка на метрото. За 6.1
млн. долара пък може да се купи и
проект за търговска сграда със
земята под нея върху 3472 кв. м на
бул. “Цар Борис III”.

Огромни парцели в почти всич-
ки краища на столицата също са
обявени за продан. Най-евтиният е
с цена от 238 хил. долара за 275
кв.м на улица “Димитър Петков”. В
кв. “Красна поляна” се търси купу-
вач за 2500 кв. м с цена 331 хил.
долара, в “Младост 2” се продава
парцел за 397 хил. долара, а в
“Овча купел” 2000 кв. м са на стой-
ност 595 хил. долара.

В предложенията

не липсват
и цели фабрики

Така например собственик на
мебелна компания в Северна
България е готов да се раздели с
нея за скромните 4,4 млн. долара.
За продажба са обявени и фабри-
ка за бутилиране на минерална
вода, новопостроен мол в Пловдив,
както и активи на пловдивското
предприятие “Металстрой”. За тях в
проспекта се описват задължения
към банки и лизингови компании
от близо 1 млн. евро.

 Бизнес максимата обаче гла-
си, че не е важно колко оферти
има, а колко продажби са осъще-
ствени. Затова и липсата на инте-
рес, независимо от що-годе атрак-
тивните цени, говори за едно -
пазарът ще продължи да натиска
надолу и ще обезценява стойност-
та на обектите - сигурен знак за
бъдещи загуби на този, който про-
дава. И на България, разбира се.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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Култура
очаквайте

Изложба от фонда
на ХГ Добрич

“Художникът и рисунката” е
изложба от фонда на Художест-
вената галерия - Добрич, която
може да се види до 14 септември
в зала 1 на галерията. Изложба-
та представя 19 творби на 8
автори - живопис и скулптура и
техни рисунки. Едни от най-изве-
стните български художници -
Дечко Узунов, Найден Петков,
Светлин Русев, Ангел Станев,
Любен Диманов, са включени в
експозицията. 40 години делят
малката илюстративна рисунка
на Д. Узунов от живописната му
алегорична творба от 1982 г.
“Пролет над Добруджа”. Интерес-
на е съпоставката и между лине-
арната рисунка на Св. Русев и
монохромната живопис на
“Българка” от цикъла му “Земя и
хора”. Динамика и плътни мазки в
“Композицията” на Л. Диманов и
лека, въздушна рисунка с молив,
съчетана с колажиране - в двете
му работи “Торс - жена” и “Тича-
ща жена”. Двете рисунки от
Балчик на Найден Петков с раз-
редена маслена боя са в стилис-
тиката и колорита на живопис-
ната му творба “Балчишки пей-
заж”. Акцент в залата е голямо-
форматната рисунка с мощна
експресия на скулптора Ангел
Станев, до която е изложен
бронзовият портрет на майка-
та на художника.

Български филм
с премиера на
„Любовта е лудост”

Филмът “Аз съм ти” - преми-
ерен за България, ще бъде пред-
ставен на ХХ международен
филмов фестивал “Любовта е
лудост”, който започва на 31 ав-
густ. Режисьор на “Аз съм ти” е
Петър Попзлатев. Сценарий -
Владимир Ганев, Стефан Коспар-
тов, Мирела Иванова. Оператор
- Емил Христов. Музиката е на
Калин Николов. Продукция - “Пост
скриптум 2” - Петър Попзлатев,
с подкрепата на Националния
филмов център. В ролите са
Жанет Спасова, Ирмена Чичико-
ва, Миляна Ленак, Деян Донков,
Захари Бахаров, Владимир Кара-
мазов, Ованес Торосян, Владимир
Пенев, Пенко Господинов, Михаил
Билалов. Красивата и талантли-
ва Адриана се впуска в развлече-
ния, достъпни за изисканото
българско общество от края на
30-те г. на ХХ век. В началото на
следващия век, на преклонна
възраст, Адриана наема за ком-
паньонка Юра. Момичето - на мал-
ко повече от 20 години, е загу-
било родителите си още като
дете. Двете се сближават и
съдбите им се преплитат. С
времето Юра открива, че сре-
щата й с възрастната дама не
е случайна... По “Роман без загла-
вие” на Димитър Димов и “Адри-
ана” на Теодора Димова.

10-годишната Ани Попкръстева спече-
ли една от трите специални награди на
международното жури. Заедно с Васи-
лия Стоичкова (12) възпитаничките на
студио “Румина” при Военния клуб във
Велико Търново бяха единствените
представителки от България сред селек-
ционираните 22-ма участници на
възраст от 5 до 15 години. Талантливите
деца бяха от Индия, Испания, Малта,
Полша, Словения, Румъния, Босна и
Херцеговина, Косово, Хърватия, Черна
гора, Сърбия и Македония.

В конкурса за авторска детска песен
Ани и Васи изпълниха “Мода” и “Горещ-

режисьор Георги Врабчев, изпълнен от театрална
група “ТЕМП” от Враца, по традиция даде начало-
то на официалната церемония. Кметът на Царево
Георги Лапчев откри официално събитието. Ме-
ниджърът на фестивала Михаил Стегарев обеща на
публиката в градовете от общината впечатляващо
шоу в десетте фестивални дни. Пъстър спектакъл с
изпълнения на всички участници в тазгодишния
фестивал продължи програмата до късно вечерта.
Български народни ритми се смесиха с модерен
денс и рап. Темпераментните танцьори от Южна
Осетия взривиха публиката с атрактивните си
изпълнения. Класически балерини показаха грация
и красота на сцената. Момчетата от рап дуото
“Скандал”, които ни забавляваха в “Гласът на
България”, развеселиха публиката. Пиперлив
пернишки хумор представиха млади артисти от
Детско-юношеска театрална формация “Мускетари-
те” в Перник. Голямо хоро се изви на площада по
време на изпълнението на китка македонски
песни.

В следващите десет дни на площадите в При-
морско, Лозенец, Царево, Китен, Ахтопол, Варвара
и Синеморец публиката ще има възможност да се
забавлява с изпълненията на младите артисти от
14 града на България и от Южна Осетия, Македо-
ния, Турция, Сърбия и САЩ. Традиционните джаз
и рок концерт ще съберат фенове на 25 август в
Царево и на 27 август в Ахтопол. Новост в програ-
мата на фестивала тази година са киновечерите,
по време на които ще бъдат представени 18 филма
на млади творци от страната и чужбина.

След първото лятно изда-
ние на “Смъглърс суинг клъб”
и страхотните емоции, които
донесе на посетилите, “Смъг-
лърс кълектив” са готови с
втори дубъл на лятната вин-
тидж експлозия, научи ДУМА
от Павел Атанасов и Димитър
Драгнев. Второто лятно изда-
ние на “Смъглърс суинг клъб”
ще се проведе на 25 август
(събота) в “Art Space” (Лятна-
та сцена в парка пред НДК).
На партито, което ще съчетае
музика, мода, танци и кино в
една незабравима вечер, ди-
джеите от “Смъглърс кълек-
тив” ще ни върнат назад във
времето с най-доброто от су-
инг, рокендрол, рокабили и

Ïåâèöà íà ñòóäèî
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Ани Попкръстева (вляво)
и Василия Стоичкова с наградите

си от XIII международен детски
фестивал в Битоля

Ани Попкръстева и Василия Стоичкова
от Велико Търново представиха България
на детски фестивал в Битоля

ница” на великотърновския композитор
Христо Георгиев, по текстове на Теодо-
ра Ганчева и Естела Маре, с аранжи-
мент на Пейо Ангелов.

Председател на 7-членното между-
народно жури бе президентът на Съюза
на македонските композитори Сони Пе-
тровски, а сред членовете му - дирек-
торът на международния конкурс
“Сребърна Янтра” Румяна Начева. Гала
концертът на фестивала “Тра-ла-ла” бе
в античния театър “Херакъл” в Битоля, а
голямата награда бе присъдена едино-
душно на 10-годишната Ениа Магри от
Малта.

Участници и гости в конкурса, пре-
минал при отлична организация, имаха
възможност да посетят мемориала
“Тоше Проески” в родния град на певе-
ца Крушево, да разгледат Охрид и ма-
настира “Св. Наум”, да се разходят с
кораб по Охридското езеро.

След месец във Велико Търново идва
директорът на “Тра-ла-ла” Тони Алексов-
ски с двама свои лауреати, поканен като
специален гост на X международен кон-
курс “Сребърна Янтра”. За юбилейното
му издание в старата столица се очакват
изпълнители от 15 държави.

Веселка ВЕНКОВА

З
а вокални качества, стай-
линг и артистично предста-
вяне на 13-ия Междунаро-
ден детски фестивал “Тра-
ла-ла” в Битоля, Македония,

Царево посрещна
жреци на музите

„СМЪГЛЪРС КЪЛЕКТИВ” С ВТОРО ЛЯТНО ИЗДАНИЕ

СССССС
впечатляващо огнено шоу и интернационална
програма бе открит седмият Международен
младежки фестивал “Жреци на музите” в
Царево. Уникален светлинен спектакъл с

ду уоп звученето от 40-те го-
дини до наши дни. Посетите-
лите на клуба отново ще мо-
гат да се впуснат в дебрите
на суинг танците и да научат
основни стъпки по време на
суинг данс уъркшопа в ком-
панията на опитни и всеот-
дайни танцьори. Новост този
път ще бъде летният винтидж
будоар, в който дамите ще
могат да си направят ефектна
ретро прическа и да нагласят
червилото си.

Суинг матинето отново ще
завърши с кино. На големия
екран на “Art Space” ще се
излъчи руската лента “Стиля-
ги” - нестандартен филм, от-
разяващ по различен начин

златните години на рокенд-
рола. Филмът е изпълнен с
много музика, танци, тонове
брилянтин и ефектни костю-
ми, както и с неочаквани

обрати. Прожекцията ще за-
почне в 22 ч. “Смъглърс су-
инг клъб” на 25 август ще
отвори врати точно в 17 ч.
Входът е безплатен.

Ò Ì‡„‡‰‡ ÓÚ Ã‡ÍÂ‰ÓÌËˇÒ Ì‡„‡‰‡ ÓÚ Ã‡ÍÂ‰ÓÌËˇÒ Ì‡„‡‰‡ ÓÚ Ã‡ÍÂ‰ÓÌËˇÒ Ì‡„‡‰‡ ÓÚ Ã‡ÍÂ‰ÓÌËˇÒ Ì‡„‡‰‡ ÓÚ Ã‡ÍÂ‰ÓÌËˇ

Снимки “ЖРЕЦИ НА МУЗИТЕ”

Снимка “THE SMUGGLERS COLLECTIVE”
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прави джаз фестивал,
мнозина се запитаха -
откъде накъде китното
градче в подножието на
Пирин ще бъде домакин
на събитие с толкова не-

типична за тези географ-
ски ширини музика. Ще го
приемат ли банскалии и
ще свикне ли публиката,
ценителка на жанра, да
пътува дотам, за да слу-
ша своята любима музи-
ка? Самата аз в начало-
то също бях скептична,
макар че с интерес отра-
зявах във вестника “за-
дочно” - по пиарски мате-
риали, случващото се там
на сцената и извън нея.
Едва когато през 2009 г.
за първи път лично посе-
тих събитието, разбрах
колко добре е прилегнал
този фестивал на Банско
- когато усетих атмосфе-
рата в средите на музи-
кантите, идващи от вече
десетки близки и далеч-
ни страни, и чувах бан-
скалии, случайно срещ-
нали се по улиците, да се

на Банско
джаз фест

15-òå ãîðåùè ëåòà

Чакаме догодина Тото Кутуньо,
а много изпълнители със сигурност
ще се върнат тук за пореден път

питат: Гледахте ли снощи
джаз феста? Така се стиг-
на до момента, в който
през последните години
фенове на проявата пъту-
ват от Варна, Плевен,
Силистра, Видин, Плов-
див до Банско всяка го-
дина по същото време
през август, за да прежи-
веят отново удоволствие-
то от срещите си с
изпълнителите и тяхната

музика.
Т а к о в а

събитие в
един малък
град може да просъщест-
вува и да се развива ус-
пешно, особено през по-
следните 15 години, пре-
ди всичко с много любов
и преданост. Заразен е
ентусиазмът на създателя
на фестивала - известния
лекар дерматолог д-р
Емил Илиев, огромни са
усилията, които полага с
лични връзки и посвеща-
вайки цялото си свобод-
но време на организаци-
ята, на контактите с музи-
канти, импресарии и ди-
ректори на сродни фести-
вали у нас и в чужбина.
От голямо значение е
съдействието на кметове-
те, управлявали града от
1998 г., а от 3-4 години

общината се е включила
и с финансови средства и
към момента, по думите
на д-р Илиев, е най-голе-
мият донор на събитието.
Важни са съпричастието
и помощта на местни хо-
телиери, които предоста-
вят безплатно подслон за
участниците и журналис-
тите, а предлагат и пакет-
ни цени с големи
отстъпки за онези, които

искат да прекарат отпус-
ката си, съчетана с музи-
ка. Затова и много хотели
са изцяло запълнени по
време на фестивала.
Кметът Георги Икономов
отбеляза, че една от най-
актуалните цели е в Бан-
ско да се построи закри-
та зала и амфитеатър в
градския парк - нещо, за
което от години се мисли.
Но подчерта, че не бива
само общината да бъде
организатор и спонсор на
културните и фестивални-
те събития в града, а тряб-
ва финансово да ги под-
крепят туристическата ин-
дустрия и повече хора от
бизнеса и фирмите.

Официалните озвучи-

тели на проявата от “Ди-
накорд”, които осигуряват
много фестивални сцени
у нас, твърдят, че този фе-
стивал се развива и из-
раства с годините. Всич-
ки гости пък, които пяха и
свириха на пл. “Н. Вапца-
ров”, бяха единодушни, че
озвучаването е перфект-
но и не пропускаха да
благодарят на специали-
стите за добрия звук, кой-
то е от съществено зна-
чение за представянето
им. Така че на тази сцена
спокойно може да се изя-
ви звезда от ранга на
Тото Кутуньо, с когото
д-р Емил Илиев издаде,
че е разговаряно за гос-
туване в Банско следва-
щото лято.

През сцената на пло-
щада за 15 години са ми-
нали над 1500 изпълни-
тели. Имали сме удовол-
ствието да гледаме сак-
софонистите Скот Ха-
милтън, Игор Бутман,

Шарл Папазов, Бени
Голсън, Кенди и Ханс
Дълфър, китаристите Фи-
лип Катрин, Стив Хакет,
пианистите Аксел Цвин-
генбергер, Милчо Леви-
ев, Марио Станчев, Лари
Вукович, Игор Брил, Вло-
дек Павлик, Сергей Ма-
нукян, певците Фреди
Коул, Соломон Бърк,
Клъер Тийл, Джейми Дей-
вис, Ървинг Луис Латин,
Инга Левандовска, Каша
Родович, Денис Джана. С
особена радост публика-
та посреща всяка следва-
ща изява на Камелия То-
дорова и Васил Петров,
както и на Йълдъз Ибра-
химова и първото госту-
ване на джаз форума в
Банско на Лили Иванова.
И, разбира се, на неотра-
зимия Биг бенд на БНР.

Закривайки 15-ото из-
дание на фестивала,
Д-р Джаз, както го наре-
че водещият официални-
те програми Тома Спрост-
ранов, изказа благодарно-
сти и връчи почетни дип-

ломи на хора, които актив-
но са помагали през го-
дините, за да се утвърди
проявата и да се превърне
в традиция. Защото, “за да
се случват тези хубави
неща, са необходими се-
риозни партньори”, отбе-
ляза д-р Илиев. Сред тях
са Първа инвестиционна
банка, “Сони България”,
Вили и Тони Наумови, Ди-
митрина и Петър Якови и
много други хотелиери,
сътрудничката на д-р
Емил Илиев Надя Дочева,
която от години е “дясна-
та му ръка” по всички
въпроси, Виолета Дочева
и издателство “Унискорп”,
което отпечатва в 10 000-
ен тираж фестивалната
книжка, шефката на пре-
сцентъра на фестивала
Албена Безовска, която
подготвя предварителната
информация за изпълните-
лите, а в дните на фести-
вала денонощно е на раз-
положение на журналис-

тите и участниците и пра-
ви възможни техните сре-
щи и разговори.

Само тази година гос-
тите бяха от 18 страни и
макар че най-често гово-
реният език е английски,
между присъстващите се
разменят думи и на мно-
го други езици. С компе-

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

К
огато преди 15
години бе раз-
пространена
новината, че в
Банско ще се тентното съдействие на

колежката Златна Косто-
ва дори най-сложните
обяснения за тънкостите
при композирането и
творческите методи ста-
ват ясни в подробности.
Защото Златна Костова
има и голям преводачес-
ки опит - дори само “Ало,
ало” в трите му варианта
(тв сериал, пиеса и кни-
га) стига, за да оценим
нейното езиково майстор-
ство. “На ти” с няколко
езика е и Росица Петко-
ва - шефка на Английска-
та редакция в Радио
България, която е приятел
на фестивала и с готов-
ност съдейства при раз-
говорите и интервютата с
гостите.

Много музиканти с го-
лямо желание се завръ-
щат в Банско. Според при-
знанията им, привличат
ги отличната организа-
ция на фестивала, въз-
можностите за добро

представяне, контактите,
които осъществяват тук и
често се оказват важни за
по-нататъшната им кари-
ера, топлият прием от
страна на българската
публика, красотата на
нашата природа, чарът и
уютът на малкия пирински
град.

Снимки АВТОРКАТА

Рей Дорсет призна, че е
главозамаян от топлия прием

Амир Гвирцман
обеща да изучи и

българската гайда

Леа Клайн обясни как
добре работи с
нашите музиканти

Мик Дойл написа песен за
джаз феста и я изпя първо
пред д-р Илиев и кмета
Георги Икономов

Дъждът не развали
насладата на
меломаните от
изпълненията на
Анджей Ягоджински трио

`
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Култура

70

Дълбок поклон пред паметта на човека,
докрай отстоявал социалистическите идеи!

На 22.08.2012 г.
ПОЧИНА

Ó.. ÔÓÎÍ. »¬¿Õ –¿‘¿»ÀŒ¬

РС на БСП-Красна поляна

До Негово превъзходителство
господин Юрий Николаевич Исаков
извънреден и пълномощен Посланик на
Руската федерация в Република България

Уважаеми господин Посланик,
Българските антифашисти решително протестират

срещу опитите за поругаването на паметниците на Съвет-
ската армия в столицата и на българо-съветската дружба
в град Варна.

Тези действия са резултат на патологична омраза
към Русия и прояви на неофашизъм.

Българските антифашисти отхвърлят посегателството
срещу съветските паметници в България. Те са част от
нашата история.

Убедени сме, че тези осъдителни прояви са опити за
дискредитиране  на държавното управление на Русия и
на руската православна църква.

Всичко това ние осъждаме остро!

23.08.2012 г. ЦС на БАС
Гр.София Председател:

               Чавдар Стоименов

Духом си с нас,
но все пак много

ни липсваш!
Винаги ще те

помним и обичаме!

На 24.08.2012 г. се навършват
 3 ГОДИНИ от загубата на

Õ» ŒÀ¿ “ŒƒŒ–Œ¬
¡ŒflƒΔ»≈¬

От семейството

Справочник

на 72 години
дългогодишен секретар на ОПО-кв. Разсадника,

район “Красна поляна”

Погребението ще се състои на 24.08.2012 г. (петък)
от 11.30 ч. в гробищата “Бакърена фабрика”

Спешна медицинска помощ
МБАЛ ПО СПЕШНА МЕДИЦИНА "ПИРОГОВ"
бул. "Ген. Тотлебен" № 21
Регистратура: тел.: 9154-213, Централа: 9154-411

ВОЕННО-МЕДИЦИНСКА АКАДЕМИЯ
ул. "Св. Георги Софийски" 3
Бърза помощ: тел. 9225-543, Централа: 9226-000
МБАЛ "ЦАРИЦА ЙОАННА"
Адрес: ул. "Бяло море" 8
Регистратура: тел. 9432-203, Централа: 9432-170

ха 150 години, и няколко
дни след рождения ден на
пианиста Михаил Кова-
льов, носителят на голяма-
та награда на първия меж-
дународен клавирен фес-
тивал “Велики учители”
изпълни етюда “Сложни
арпежи” и “Образи” от Те-
традка номер 1 на имени-
тия френски композитор.
Концертът се състоя във
Възрожденското училище
в Кюстендил. Ковальов
очарова публиката и с
изпълненията си на Сона-
та ор. 26 номер 2, f-moll от

Клавирни концерти
в града на Майстора
Творби на Дебюси звучаха навръх 150-годишнината
от рождението на именития френски композитор

Клементи, Концертна па-
рафраза на тема из опе-
рата “Ернани” от Верди-
Лист, Соната номер 2, ор.
36 (втора редакция) от
Рахманинов, Прелюдия и
фуга A-dur от Шостакович,
Етюд ор. 8 номер 11, b-moll
и Етюд ор. 8 номер 12, dis
moll от Скрябин.

Михаил Ковальов е ро-
ден на 15 август 1987 г.
През 2012 г. завършва с
пълно отличие Московска-
та държавна консервато-
рия “П.И. Чайковски” в кла-
са на н.а. на СССР проф.
Виктор Мержанов. Лауре-
ат е на международни
конкурси и фестивали в
Москва, Новосибирск, Пав-
лов, Петрозаводск. Има
активна концертна дей-

ност. Носител е на I награ-
да на Международния кон-
курс за студенти от клавир-
ните факултети на висши
музикални учебни заведе-
ния в Русия и страните от
ОНД.

Любителите на класи-
ческата музика бяха
вдъхновени и от концерта
на Павел Шацки. В негова-
та програма бяха включе-
ни творби от Фредерик
Шопен. Павел Шацки е
роден в Москва. Завършил
е Музикалния колеж при
ГМПИ “Иполитов-Иванов” в
класа на проф. Аида Иса-
кова. Дипломира се с
пълно отличие в Москов-
ската държавна консерва-
тория “П.И. Чайковски” в
класа на проф. Юрий Сле-

сарев (ученик на Виктор
Мержанов) и успешно
завършва аспирантура.
Изнася концерти във
Франция, Испания, Герма-
ния, Австрия, Полша,
България. Стипендиант е
на фонда “А.Н. Скрябин”.

Павел Шацки е лауре-
ат на първи награди на
международни конкурси в
Ибиза, Испания, в Кордо-
ва, Аржентина, “Скрябин”
в Париж, III награда на
международния конкурс
“The Muse” в Санторини,
Гърция, II награда на IV
международен конкурс
“Милий Балакирев” в Крас-
нодар и на други престиж-
ни отличия. През 1999-
2004 г. той получава сти-
пендия “Г.Г. Нейхауз”, уч-

редена от фонд “Ростропо-
вич”. Особено място в не-
говия репертоар заема
музиката на Шопен, Скря-
бин и Рахманинов. През
2009 г. негов компактдиск
с руска музика става побе-
дител в Х интернет-конкурс
Webconcerthall International
Competition. Павел Шацки

активно сътрудничи с ра-
диостанция “Орфей”. Той е
постоянен участник в еже-
годните фестивали, посве-
тени на Скрябиновата му-
зика в Русия и в други
страни, включително
България, организирани от
Мемориалния музей на
А.Н. Скрябин в Москва.

Дана РУСЕВА

70 фолклорни любителски състава
и индивидуални изпълнители на доб-
руджански фолклор - певци, танцьо-
ри, разказвачи, инструменталисти, от
Североизточна България, ще участ-
ват в тазгодишното издание на доб-
руджанския фолклорен събор “Бого-
родица”, който ще се състои в Ген.
Тошево на 25 и 26 август - съобщават
от общината. Основно групите са от
Добричка, Силистренска, Варненска,
Русенска област, има състав и от Раз-
градска област, наред с всичките 28
фолклорни групи от общината-дома-
кин. Гости на събора са фолклорен
ансамбъл “Родолюбие” от село Кал-
чево, Болградска област, с която об-
щината има дългогодишен контракт
за сътрудничество. За първи път ще
гостуват изпълнители от Тараклия,
Молдова, с които предстои да бъде
сключен договор за културен обмен.
Двата чуждестранни състава ще за-
крият програмата през първия ден от
събора. Проявата няма конкурсен ха-
рактер. Изискването е да се показват
характерните за регионите танци и
носии. Всички участници получават
сувенири със символа на Богородица.

На 26 август пред лятното кино ще
бъде разположена каравана на Ми-
нистерството на земеделието и хра-
ните, а специалисти ще разясняват
мерките от Програмата за развитие
на селските райони, както и възмож-
ностите за кандидатстване по тях.

В края на жаркото лято и броени дни
преди идването на есента артистите на
“Music Clinic Records” ще ви отведат на
двудневен музикален санаториум. За мяс-
то за лечебната среща са избрани Ко-
нюшните на царя в старата част на Плов-
див, а датите са 30 и 31 август (четвъртък
и петък) от 20 ч. В продължение на две
вечери под звездите родните изпълните-
ли ще лекуват посетителите с много ав-
торски соул, фънк и поп елементи. В първа-
та вечер на сцената ще се качи Белосла-
ва, за да ни отведе на пътешествие из

CBC (Creative Bar Curators)
продължава поредицата про-
жекции “Платформа зелено
видео” днес от 20 ч. с прожек-
ции на открито на фасадата
на Софийски арсенал - Музей
за съвременно изкуство, ау-
дио-визуален сет на YvesO
(Dauhaus студио).

Филмите акцентират върху
социалното измерение на

Николая ИВАНОВА

Д ен след рождения
ден на Клод Дебю-
си, от чието рож-
дение се навърши-

Михаил Ковальов Павел Шацки

дебрите на неподправения ар енд би и
соул, изпълнявайки емблематични парче-
та от новия си албум. Преди нея вечерта
ще открие с едночасов сет диджеят Mr.
Moon.

Във втората част от музикалното лече-
ние ще се присъединят фънк и соул мом-
четата от “Tri O Five”. Заедно с тях под
звездното небе на града на тепетата ще
се качи и пловдивската група “Free Style”,
част от която е нашумелият напоследък
Бобо.

Не са забравени и любителите на

афтър партитата. Специално за тях след
всяка от двете вечери е предвидено парти
в градината на Рlazma, където диджеите
от лейбъла на “Music Clinic Records” (Mr.
Moon, DJ Ilko, BrownSugar и WahTony) ще
завъртят едни от най-хитовите парчета в
свои авторски сетове.

Билетите за двете вечери са на пред-
варителна цена от 18 лева и може да
бъдат купени от TicketPro България и в
мрежата на неговите партньори. В деня
на фестивала входът е 20 лева за двете
вечери и еднодневен пас за 10 лева.

„Богородица”
събира състави
в Ген. Тошево

Социалното измерение на климатичните промени
ВИДЕОПРОЖЕКЦИИ

климатичните промени: чо-
векът като причинител, като
потърпевш, но и като ключ за
разрешаване на проблема. Те
показват различни явления и
факти, свързани с причините
за съвременната криза, и на-
чини за нейното преодолява-
не. Целта на поредицата е да
вълнува, окуражава и да
вдъхновява хората по целия

свят. Изменението на климата
е комплексен феномен и про-
изведенията насочват към
въпроси като: Как климатични-
те промени прекрачват грани-
ците, наложени от съществу-
ващите институции, структури
и мислене, и как се стигна до-
там? Какво да очакваме в
бъдеще? В поредицата се
представят видеофилми на

автори от цял свят. Избрани са
произведения, отличени на
Facade Video Festival, Пловдив,
Видехолика, Варна, както и
съвсем нови творби. Видео-
прожекциите се осъществяват
с подкрепата на награда “Га-
уденц Б. Руф” и с финансовото
съдействие на Националния
фонд “Култура”, научи ДУМА
от Надежда Джакова.

Родни изпълнители лекуват със соул, фънк и поп музикаРодни изпълнители лекуват със соул, фънк и поп музикаРодни изпълнители лекуват със соул, фънк и поп музикаРодни изпълнители лекуват със соул, фънк и поп музикаРодни изпълнители лекуват със соул, фънк и поп музика
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нес ще е слънчево и много горещо с мак-
симални температури между 36o и 41o, в
София 36o. В Източна България около и
след обяд ще духа до умерен вятър от

изток-югоизток. Във връзка с трайно засушава-
не на растителната покривка и очакваното сухо
и горещо време до края на седмицата е необхо-
димо повишено внимание при работа с източни-
ци на открит огън с цел предотвратяване възник-
ването на полски и горски пожари. Атмосферно-
то налягане ще се понижи съвсем слабо. В пла-
нините ще бъде предимно слънчево, незначител-
на купеста облачност ще има около и след обяд.
Ще духа слаб източен, по високите части уме-
рен североизточен вятър. Максимална темпера-
тура на 1200 метра 29o, на 2000 метра 22o. По
Черноморието времето ще бъде слънчево, след
обяд ще духа до умерен източен вятър. Макси-
малните температури там ще са около 30o. Тем-
пературата на морската вода е 25-26o. Вълнени-
ето на морето ще бъде 2-3 бала.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.57272

GBP
2.46512

CHF
1.62782

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

И през почивните дни времето остава слънчевоИ през почивните дни времето остава слънчевоИ през почивните дни времето остава слънчевоИ през почивните дни времето остава слънчевоИ през почивните дни времето остава слънчево
и горещо, с температури, достигащи 36и горещо, с температури, достигащи 36и горещо, с температури, достигащи 36и горещо, с температури, достигащи 36и горещо, с температури, достигащи 36o-41-41-41-41-41o.....
Слънчево и топло ще бъде и в планините, вСлънчево и топло ще бъде и в планините, вСлънчево и топло ще бъде и в планините, вСлънчево и топло ще бъде и в планините, вСлънчево и топло ще бъде и в планините, в
следобедните часове над Рила и Пирин ще сеследобедните часове над Рила и Пирин ще сеследобедните часове над Рила и Пирин ще сеследобедните часове над Рила и Пирин ще сеследобедните часове над Рила и Пирин ще се
образува купеста облачност.образува купеста облачност.образува купеста облачност.образува купеста облачност.образува купеста облачност.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

36°/40°36°/40°36°/40°36°/40°36°/40°

26       27
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

36°/41°36°/41°36°/41°36°/41°36°/41°

“≈À≈÷
ŸÂ ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ Á‡-
ËÌÚË„Û‚‡ÌË ÓÚ
ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËÂ, Á‡-
‡‰Ë ÍÓÂÚÓ ÏÓÊÂ

Œ¬≈Õ
— ‰Ó·Ë Ì‡ÏÂÂ-
ÌËˇ ÒÚÂ ‰‡
Ò‚˙¯ËÚÂ ‚ÒË˜ÍÓ,
ÍÓÂÚÓ ÔÎ‡ÌË‡ÚÂ,

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
Œ˜‡Í‚‡Ú ‚Ë ÙËÌ‡Ì-
ÒÓ‚Ë ÔË‰Ó·Ë‚ÍË,
ÔÓ„‡Òˇ‚‡ÌÂ Ì‡
Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ Ë ‰Û-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¿ÍÓ ÌÂ Ó‰Ó·ˇ‚‡-
ÚÂ ÌÂ˜ËÂ Â¯Â-
ÌËÂ Ë ÚÓ ËÏ‡
ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Í˙Ï

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŸÂ ·˙‰ÂÚÂ ÔÓ-
‚ÎËˇÌË ÓÚ ‰Ó·-
ÓÚÓ Ì‡ÒÚÓÂ-
ÌËÂ Ì‡ ıÓ‡Ú‡

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
¬ÂÏÂÚÓ ÔÂ‰‡Á-
ÔÓÎ‡„‡ Í˙Ï ÔÓ˜Ë‚-
Í‡, ÌÓ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÔÂ-
ÌÂ·Â„ÌÂÚÂ Ë ‰ÂÎ‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
œÓÎÓÊËÚÂÎÌÓÚÓ ‚Ë
ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Í˙Ï
‡·ÓÚ‡Ú‡ Ë ÍÓÎÂ-
„ËÚÂ ‚Ë ÔÂ‚˙˘‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ÕÂ ÒÂ ‡ÁÔËÎˇ-
‚‡ÈÚÂ ‚ ÏÌÓ„Ó ÔÓ-
ÒÓÍË, ‰ÂÌˇÚ Â
‚‡ÊÂÌ Á‡ ‰ÂÎ‡Ú‡

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
”˜‡ÒÚ‚‡ÈÍË ‚
Ò˙‚ÏÂÒÚÌË Ì‡˜Ë-
Ì‡ÌËˇ, ˘Â ÔÓÍ‡-
ÊÂÚÂ ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚ,

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
œ  Ó Ù Â Ò Ë Ó Ì ‡ Î -
ÌËÚÂ ‚Ë ÛÏÂÌËˇ
Ë ‡·ÓÚÌË Á‡-
‰‡˜Ë  ˘Â  ‚Ë

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌÓ ÌÂ˘‡Ú‡ ÌˇÏ‡ ‰‡ Á‡‚ËÒˇÚ
Ò‡ÏÓ ÓÚ ‚‡Ò.

‚‡Ò, ÌÂ ÍËÈÚÂ ÏÌÂÌËÂÚÓ ÒË,
ÌÓ Ë ÌÂ ·˙‰ÂÚÂ „Û·Ë.

‰‡ ÔÓÏÂÌËÚÂ ÔÎ‡ÌÓ‚ÂÚÂ ÒË
‰ÌÂÒ.

ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò Ë ÚÓ‚‡ ˘Â Ì‡-
Ô‡‚Ë ‰ÂÌˇ ‚Ë ÔÓ-Ò‚ÂÚ˙Î.

‚ ıÓ‡, Ì‡ ÍÓËÚÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ
‡Á˜ËÚ‡.

‚Ë Ë Ì‡È-‚Â˜Â Á‡ ÎË˜ÌËÚÂ ‚Ë
Â‡ÎËÁ‡ˆËË.

„Ë. »Á‡ÁÂÌ Í˙ÒÏÂÚ Ë Î˛·Ó‚-
ÌË ÒÔÓÎÛÍË.

Ú‡ ÒË, Á‡‡‰Ë ÍÓËÚÓ ·ËıÚÂ Ì‡-
Ô‡‚ËÎË ‚ÒË˜ÍÓ.

Ò ÍÓˇÚÓ ˘Â ÔË‚ÎË˜‡ÚÂ
‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ Ì‡ ÓÍÓÎÌËÚÂ.

Ò˙Á‰‡‚‡Ú ÔÓ‚Â˜Â Ì‡ÔÂ-
ÊÂÌËÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ŸÂ ÔËÍÎ˛˜ËÚÂ
ÔÓÂÍÚ, ‚ ÍÓÈÚÓ
ÒÚÂ ‚ÎÓÊËÎË ÒËÎË
Ë ÒÂ‰ÒÚ‚‡ Ë Ò

ÍÓÈÚÓ ˘Â ÒÎÓÊËÚÂ Í‡È Ì‡
Â‰ËÌ ÔÂËÓ‰ ‚ ÊË‚ÓÚ‡ ÒË.

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

 Œ«»–Œ√
ÕÂÂ¯ÂÌË ‚˙ÔÓÒË
Ì‡ ‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒ-
ÚÓ ËÎË Û ‰ÓÏ‡ ˘Â
Á‡ÌËÏ‡‚‡Ú ÏÌÓ„Ó

ÓÚ ‚‡Ò. œÓÚ˙ÒÂÚÂ ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎ-
Ì‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ.

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼ ☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

Непобедимите 2Наследството
на Борн

Филмите до 30 август

œÓÍ‡È Â‰Ì‡ ÓÚ Ì‡„ÎÂ‰ Ì‡È-ÎÂÒÌËÚÂ ÒË
ÓÔÂ‡ˆËË ÕÂÔÓ·Â‰ËÏËÚÂ Úˇ·‚‡ ‰‡ ‰ÓÒÚË„Ì‡Ú
‰Ó Ò‚‡ÎÂÌ ‚ ‡Î·‡ÌÒÍËÚÂ „ÓË Ò‡ÏÓÎÂÚ Ë ‰Ó
ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ ·‡Á‡ ‰‡ÌÌË. œÂÒÂ˘Ì‡ÚË Ë Ó·„‡‰Â-
ÌË ÓÚ ·‡Ì‰‡Ú‡ Ì‡ ÏËÁ‡ÌÚÓÔË˜ÌËˇ ÔÂÒÚ˙ÔÂÌ
ÛÏ Δ‡Ì ¬ËÎ‡Ì, ÚÂ Ò‡ ÔËÌÛ‰ÂÌË ‰‡ ÏÛ ‚˙˜‡Ú
ÚÓ‚‡‡ ÒË Ë ‰‡ Ì‡·Î˛‰‡‚‡Ú Í‡Í ÚÓÈ Û·Ë‚‡ Ì‡È-
ÏÎ‡‰Ëˇ ˜ÎÂÌ Ì‡ ÂÍËÔ‡ - ¡ËÎË ’Î‡ÔÂÚÓ. –ÓÒ Ë
 ËÒÏ‡Ò Ò‡ Â¯ÂÌË ‰‡ ÓÚÏ˙ÒÚˇÚ, Ì‡‡Ï‚‡Ú
‡‚ÚÓÏ‡ÚËÚÂ, ÔÂÔ‡Ò‚‡Ú „‡Ì‡ÚËÚÂ Ë ÒÂ ÓÚÔ‡‚ˇÚ
Í˙Ï ÒÚ‡ÌÌÓ ÏˇÒÚÓ, Í˙‰ÂÚÓ ‚ÒË˜ÍË „Ó‚ÓˇÚ Ì‡
·˙Î„‡ÒÍË Ë Ò‡ÏÓ ÔÓÌˇÍÓ„‡ - Ì‡ ÛÒÍË...

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

Cinema City 11:00, 12:00, 13:10,
14:10, 15:20, 16:20, 17:30, 18:30, 19:40,
20:40, 21:50, 22:50; Арена The Mall
11:30, 12:30, 13:40, 14:40, 15:50, 16:50,
18:00, 19:00, 20:10, 21:10, 22:20, 23:20
Арена Запад 11:40, 12:40, 13:50,
14:50, 16:00, 17:00, 18:10, 19:10, 20:30,
21:20, 22:40, 23:30; Арена Младост
11:40, 12:40, 13:50, 14:50, 16:00, 17:00,
18:10, 19:10, 20:30, 21:20, 22:40, 23:30

Cinema City 14:00; IMAX 11:10, 17:10,
19:50, 22:30; Арена The Mall 16:10,
18:50, 21:40; Арена Запад 12:00,
14:40, 17:20, 22:40; Арена Младост
12:00, 14:40, 17:20, 22:40

Браво,
момчето ми!

Cinema City 11:40, 16:40, 19:00, 21:30
Арена The Mall 11:10, 13:30, 15:50,
18:10, 20:30, 22:50
Арена Запад 11:40, 14:00, 16:20,
18:40, 21:00, 23:20
Арена Младост 11:40, 14:00, 16:20,
18:40, 21:10, 23:30

¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍÓÚÓ ÏËÌËÒÚÂÒÚ‚Ó Ì‡ ÓÚ·‡-
Ì‡Ú‡ Ë ÷–” Ò‡ Á‡Ú˙Ì‡ÎË ‰˙Î·ÓÍÓ ‚ Ï‡˜ÌËÚÂ
‚Ó‰Ë Ì‡ ÌˇÍÓÎÍÓ Ú‡ÈÌË ÔÓÂÍÚ‡ ÔÓ Ò˙Á‰‡‚‡-
ÌÂÚÓ Ì‡ ÂÎËÚÌË ‚ÓÈÌËˆË ˜ÂÁ „ÂÌÌË ÏÛÚ‡ˆËË.
≈ËÍ ¡‡ÈÂ ÔÓ‰„ÓÚ‚ˇ Á‡ÎË˜‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÎÂ‰Ë-
ÚÂ ÓÚ ÓÔÂ‡ˆËˇ ì¡ÎÂÍ·‡È˙î, ÍÓÂÚÓ ‚ÍÎ˛˜‚‡
ÛÌË˘ÓÊ‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Á‡ÂÚËÚÂ Ò „ÂÌÌËÚÂ ÏÛÚ‡ˆËË
Û˜ÂÌË, Í‡ÍÚÓ Ë Ì‡ Ò‡ÏËÚÂ ÒÛÔÂ‡„ÂÌÚË. ≈‰ËÌ
ÓÚ Úˇı - ËÁÍ‡˜‚‡˘ËˇÚ ÔÎ‡ÌËÌË, ‡Á„ÓÌ‚‡˘
‚˙ÎˆË Ë ÔÎÛ‚‡˘ ‚ ÎÂ‰ÂÌË ÔÓÚÓˆË ¿‡ÓÌ  ÓÒ,
ÔÓ˜ÚË ÒÎÛ˜‡ÈÌÓ ÓˆÂÎˇ‚‡, ÓÚ˜‡ˇÌÓ ÒÂ ÓÔËÚ‚‡
‰‡ ËÁ·ˇ„‡ ÓÚ ÔÂÒÎÂ‰‚‡˜ËÚÂ ÒË Ë ‰‡ ‰ÓÍÓÔ‡
Ï‡ÎÍÓ ÓÚ ÔÓ‰‰˙Ê‡˘ËÚÂ Ò‚˙ı˜Ó‚Â¯Í‡Ú‡ ÏÛ
ÙËÁË˜ÂÒÍ‡ Ë ÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÙÓÏ‡ ıËÏËÍ‡ÎË.

ПРЕДПРЕМИЕРА

Œ˘Â ÌÂ‚˙ÒÚÂÌ 13-„Ó‰Ë¯ÂÌ Û˜ÂÌËÍ
ƒÓÌË ÒÂ ‚Î˛·‚‡ ‚ Û˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡ ÒË Ë ÓÚ
ÚÓ‚‡ ÌÂ‡‚ÌÓÒÚÓÈÌÓ Û‚ÎÂ˜ÂÌËÂ ÒÍÓÓ ÒÂ
‡Ê‰‡ ÒËÌ˙Ú ÏÛ. –Ó‰ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ ÌÂ Â Ì‡È-
ÒËÎÌ‡Ú‡ ˜ÂÚ‡ Ì‡ ÙËÎÏÓ‚Ëˇ „ÂÓÈ, ÌÓ
Ô˙Í ÚÓÈ ËÏ‡ ·ËÁÌÂÒ Ì˛ı. œÓ‰‡‚‡ ËÒÚÓ-
ËˇÚ‡ ÒË Á‡ ÍÛÔË˘‡ Ô‡Ë, ÍÓËÚÓ, ‡Á·Ë-
‡ ÒÂ, ÒÍÓÓ ÔÓÙÛÍ‚‡. ƒ˙Î„Ó‚ÂÚÂ Ì‡
‚Â˜Â ÔÓ‡ÒÌ‡ÎËˇ ƒÓÌË ÒÚ‡‚‡Ú ÓÒÌÓ‚Ì‡Ú‡
ÔË˜ËÌ‡ ÚÓÈ ‰‡ ÔÓÚ˙ÒË ÒËÌ‡ ÒË “Ó‰
ÓÚÌÓ‚Ó, „Ó‰ËÌË ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÏÓÏ˜ÂÚÓ „Ó Â
Ì‡ÔÛÒÌ‡ÎÓ...

ПРЕМИЕРА
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В РУСИЯ:

Строят нова подводница
за Черноморския флот
Новата субмарина ще е от проект
636.3 „Варшавянка", предвижда се
да влезе в строя през 2014 г.
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Церемония по започване на строителството
на дизел-електрическата подводница "Старый Оскол"

корабостроителни-
цата "Адмиралтей-
ские верфи" в Санкт
Петербург са зало-
жили новата дизел-

ект 636.3 ще влязат в състава
на Черноморския флот през
2017 г. Първата подводница
Б-261 "Новороссийск" ще бъде
предадена на флота догоди-
на, а ще влезе в строя след
още една година. Строителст-
вото на втората подводница
Б-237 "Ростов на Дон" започ-
на през ноември 2011 г. Под-
водниците от проект 636.3 се
строят в рамките на програ-
мите по обновяване състава
на Черноморския флот. В мо-
мента в него се намират две
подводници: Б-871 "Алрос" и
Б-380 "Святой князь Георгий".
Последната се ремонтира и
модернизира. Новите и мо-
дернизираните стари субма-
рини ще бъдат базирани в
Севастопол и Новороссийск.

разилската компания Embraer е предала на Минис-
терството на отбраната на Индия първия от трите
поръчани самолета за далечно радиолокационно
откриване и управление (ДРЛОиУ) EMB-145, съоб-

щава Flightglobal. Самолетът вече е преминал заводските
изпитания на Embraer и индийската Организация за от-

бранителни
разработки и
изследвания
(DRDO), раз-
работили ра-
дарната сис-
тема. В близ-
ко време и
ВВС на Ин-
дия ще про-
ведат  изпи-
тания. Индия
и Embraer са
подписали
контракта за
доставката
на трите са-
молета за

ДРЛОиУ EMB -145 през 2008 г. Сумата по сделката е 208
милиона долара. По нейните условия бразилската компа-
ния трябва да сглоби самолетите носители на радарна
установка на базата на пътническите лайнери ERJ-135 и
да монтира на тях радиолокационни станции с активна
фазирована антенна решетка, индийска разработка. Ин-
дийският самолет за ДРЛОиУ трябва да може да от-
крива, определя и класифицира по степен на опасност цели
в зоната на патрулиране, а също да осъществява опера-
тивно командване на бойните самолети. EMB-145 развива
скорост до 830 километра в час и извършва полети на
разстояние до три хиляди километра.

Летящият радар на базата на EMB-145

Снимка AIRFORCE�TECHNOLOGY.COM

САЩ ЩЕ ПОДАРЯВАТ
НА ИНДОНЕЗИЯ ВТОРА
ЕСКАДРИЛА ИЗТРЕБИТЕЛИ F-16

Американските власти са предложили на Индонезия втора
партида изтребители F-16 Fighting Falcon, които, ако Джа-
карта се съгласи, ще бъдат доставени на страната
безвъзмездно. Това, както съобщава The Jakarta Post, е

заявил министърът на отбраната на Индонезия Пурномо Юсги-
анторо. Той
не е посо-
чил точния
брой пла-
нирани за
д о с т а в к а
изтребите-
ли, позова-
вайки се на
"военна т а
етика". По
думите на
генералния
секретар на
министерст-
вото на от-
браната на
Индонезия Ерис Херианто броят на F-16 ще бъде достатъчен
за формирането на още една ескадрила. Съгласно действащи-
те договорености, постигнати през ноември 2011 г., Индонезия
трябва да получи 24 поддържани изтребителя F-16 Block 25,
модернизирани до версия Block 30, а също и шест такива само-
лета за запасни части. Изтребителите ще бъдат доставени на
Индонезия безплатно, но работите по възстановяването и мо-
дернизацията на F-16 Джакарта трябва да плати. Стойността
на работите се оценява на 750 милиона долара. По думите на
Херианто решението да се вземе от САЩ втора партида F-16
или не засега не е прието, тъй като страните засега не са
обсъдили сделката в детайли. В момента на въоръжение в
Индонезия стоят десет остарели F-16A/B Block 15. ВВС на страна-
та има намерение да ги модернизира.

F-16A от ВВС на Индонезия

Снимка IRWAN.NET

инистерството на отбраната на
Дания е обявило търг за доставка
на бронетранспортьори,  които да
заменят остарелите M113, съоб-

щава Defense News. По информация на
изданието в конкурса ще вземат учас-
тие осем европейски компании. Четири
ще представят колесни бронемашини, а
други четири - верижни. Верижни бро-
немашини за конкурса ще предложат
компаниите FFG Flensburger, BAE Systems
Hagglunds, Rheinmentall Landsysteme и
подразделението на General Dynamics
European Land Systems (GDELS), а колес-
ни машини ще представят ARTEC, Nexter,
Patria и още едно подразделение на
GDELS. Участниците в търга бяха избра-
ни от министерството на отбраната на
Дания по-рано в предварителен конкурс.
Общо Дания планира да купи от 206 до
450 бронирани автомобила от шест типа,
включително бронетранспортьор, ко-
мандно-щабна машина и санитарен ав-
томобил. Както отбелязва изданието,
датчаните може би ще се спрат на 360
бронемашини. Договорът за доставката

на техниката се очаква да бъде подпи-
сан до края на 2014 г. В момента на
въоръжение в Дания освен M113 стоят
британските БТР CV-90 от BAE Systems.
Освен това шведското подразделение на
компанията ще достави на датчаните
верижни бронемашини Armadillo.

M113 от Сухопътните сили на Дания

Снимка MILITARYPHOTOS.NET

Пуск на
комплекс
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Страни от Съвета за сътрудничество
на арабските държави от Персийския за-
лив са започнали да отделят по-голямо
внимание по укрепването на собствените
си системи за противовъздушна и противо-
ракетна отбрана. Това, както съобщава
Aviation Week, е заявил Денис Кейвин, вице-
президент на подразделението по разра-
ботка на системите за ПРО на амери-
канската компания Lockheed Martin. Проти-

ДЪРЖАВИ ОТ
ПЕРСИЙСКИЯ
ЗАЛИВ УКРЕПВАТ
ПРОТИВОРАКЕТНАТА
СИ ОТБРАНА

воракетни комплекси на компанията вече
са купили Обединените арабски емирства,
а останалите страни от съвета също са се
заинтересували от продукцията на
Lockheed Martin. Контракт за доставка на
два противоракетни комплекса THAAD и
радари към тях ОАЕ подписаха през де-
кември 2011 г. Сумата по сделката е 2,6
милиарда долара. ОАЕ трябва да получат
две батареи от новия комплекс.

Освен ОАЕ в ССАДПЗ влизат Саудит-
ска Арабия, Кувейт, Катар, Бахрейн и Оман.
По данни на Lockheed Martin министерст-
вата на отбраната на тези държави също
са проявили интерес към системата THAAD.
През юли т.г. Кувейт е изпратил запитва-
не до САЩ за поръчка и доставка на 20
зенитно-ракетни комплекса Patriot PAC-3,
четири радара и ракети за 4,2 милиарда
долара. Саудитска Арабия през 2010 г. е
купила от САЩ оръжия и военна техника
за 60 милиарда долара.

В
електрическа подводница
"Старый Оскол" от проект 636.3
"Варшавянка", която е пред-
назначена за Черноморския
флот на Русия, отбелязва
PortNews. Точни срокове за
предаването й на ВМФ на
Русия не се уточняват, но по-
рано бе съобщено, че подвод-
ницата може да влезе в съста-
ва на флота през 2014 г. Общо
Министерството на отбраната
на Русия е поръчало шест
подводници от проект "Варша-
вянка". През февруари т.г. бе
отбелязано, че всички шест
поръчани субмарини от про-



30 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

ПЕТЪК 24 АВГУСТ 2012

Н

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

ООН проведе глобално световно
проучване, като анкетираните тряб-
ваше да отговорят на следния
въпрос: “Моля, кажете честно как-
во е вашето мнение за решаване на
проблема с недостига на храна в
другите страни?”

Изследването обаче се провали
с гръм и трясък поради следните
причини:

 В Африка не знаели какво е
“храна”.

 В Източна Европа не знаели
какво е “честно”.

 В Западна Европа не знаели
какво е “недостиг”.

 В Китай не знаели какво е
“мнение”.

 В Близкия изток не знаели как-
во е “решение”.

 В Южна Америка не знаели
какво е “моля”.

 В САЩ не знаели какво е “дру-
ги страни”.

АНГЕЛ ИЛИЕВ, учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Габрово
Проф. ГЕОРГИ ФОТЕВ, социолог
Доц. д-р КОНСТАНТА ТИМЧЕВА,
онколог-химиотерапевт,
„Лекар на годината 2010”
ИВАН ПЕТКОВ, посланик
на България в Р Македония
КОСТАДИН ФИЛИПОВ,
тв журналист и водещ
ЛЮБКА РОНДОВА, народна певица
РАДИ НАЙДЕНОВ,
посланик на България в Германия
СИЛВИЯ РАНГЕЛОВА-СУНГАРСКА,
актриса
ТАНЯ СОТИРОВА, журналистка
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Св. свещеномъченик

Евтих (II). Св. мъченик Татион
(† неизв.). Св. преподобни Георги Лимниот

Св. свещеномъченик Евтих, родом от
град Севастопол (Палестина), бил уче-
ник на св. Йоан Богослов. Той обходил
много страни и градове като апостол и
епископ. Бил гонен, изтезаван и държан
в окови. Завършил мъченически своя
живот - бил посечен с меч.

Националният кулинарен фестивал
“Пъстра трапеза на гости на моя град” ще
посрещне четвъртия си рожден ден на
8 септември в София. Градът е и столица на
празника за 2012 г. Събитието е част от
културния календар на Столична община.

След като през 2011 г. старопрестол-
ният град Велико Търново посрещна за
два дни единствения пътуващ кулинарен
фестивал, показващ на живо традициите
в българската национална кухня, ще събе-
ре гости и приятели на Лятната сцена в
Борисовата градина в София.

Шеф Пеньо Иванов, организатор на
“Пъстра трапеза”, гостуващите професио-
нални готвачи и възпитаници на местни-
те гимназии по туризъм ще демонстрират
пред столичани приготвянето на уникал-
ни ястия от региона. Разбира се, няма да
липсват и пъстрите щандове на традици-
онните и нови участници, които ще под-
редят характерни за Софийско гозби, на-

айстори кулинари 3 дни приготвяха

Планираният за 30 септември концерт на Лени
Кравиц в София, както и още няколко дати от
есенното европейско турне на звездата, се
отлагат поради внезапно възникнали допълнител-
ни ангажименти извън контрола на артиста и
неговия мениджмънт. Лени Кравиц участва в
историческата драма “The Butler” в Ню Орлиънс,
САЩ, уточниха за ДУМА от “Жокер медия”.
Поради непредвидени обстоятелства снимките на
филма, които трябваше да приключат преди
началото на турнето, ще продължат и през есен-
та. А Лени Кравиц има ангажимент по договора
си да е на разположение, докато продукцията не
бъде завършена.

Вечните хитове на “Айрън мейдън”, “Дийп пърпъл”, “Рейнбоу”,
“Пинк флойд”, както и любимите песни от българската музикална
класика ще огласят Разлог на 25 август. В Нощта на китарите ще
вземат участие професионалисти и любители от цялата страна и
от самия град. Началото ще бъде поставено точно в 19.19 ч. в
градския парк с емблематичната песен на Джими Хендрикс
“Hey Joe”. Няма никакви ограничения за участие във фестивала.
Нужно е само да имаш китара и да обичаш музиката.

айвански учени съобщиха, че са
създали ориз, който става особе-
но мек след сваряване и е  подхо-
дящ за възрастните хора. Новият

levation Music Festival ще изпра-
ти лятото с горещо парти на
плажа днес, 24 август, заедно
с “Bash Bar”, Mo`Horizons и

Британската оперна звезда
Сара Брайтман води преговори
със “Спейс адвенчър” да се
превърне в осмия космически ту-
рист в света, съобщи високопос-
тавен представител на руската ко-
смическа индустрия. “Смятам, че
ако наистина постигнем консен-
сус, теоретично това може да се
случи”, заяви Алексей Краснов,
ръководител на мисиите в “Рос-
космос”. Той обаче не разкри за

“Ïúñòðà òðàïåçà”
ãîñòóâà â Ñîôèÿ
Известни личности ще представят
пред публиката любимите си ястия

правени по рецептите на тех-
ните баби. След края на излож-
бата, която по традиция има
конкурсен характер, журито ще
определи награди за най-доб-
ра етно визия на щанд, десерт,
оригинална визия на ястия, ори-
гинална рецепта, вкус и автен-
тична рецепта.

Очаква се шеф Иванов да
готви в компанията на ВИП гос-
ти и известни личности, чиито
имена на този етап се пазят в тайна, за
да бъде изненадата пълна. Всеки от тях
ще представи пред публиката любимото
си ястие и начина, по който го приготвя.

За най-малките ще е отворена шатра,
в която всеки малчуган ще може да нари-
сува любимата си гозба, като част от тра-
диционния детски пленер “Рецептите на
баба”. Освен творбите, създадени по вре-
ме на фестивала, там ще могат да се видят

и произведенията от едноименния годи-
шен конкурс, както и спечелилото първа
награда “Бабо, научи ме!” на Патрисия
Господинова, което е официален плакат
на фестивала за 2012 г.

Разбира се, няма да липсват и надпре-
варите за най-бързи участници в надяж-
дането с боб и кисело мляко, а всеки, кой-
то желае, ще може да опита сръчността
си с помощта на майсторите-занаятчии.

Изпълнителят се извинява на многобройните си фенове в Европа,
съжалява, че няма да може да ги види, както е очаквал, и се надява
да се срещнат в съвсем близко бъдеще. На официалната си фейсбук
страница Лени Кравиц написа специално обръщение към публиката си
в България: “Наистина очаквах с нетърпение концерта си в София през
есента, за да свиря за своите фенове, и искрено съжалявам, че той
трябва да бъде отложен. Обещавам да се видим скоро! Обичам ви”.
Стойността на билетите ще бъде възстановена след 30 септември в
касите, от които са закупени. Сумите за поръчаните онлайн се възста-
новяват в офиса на Eventim.bg.

С горещо парти на плажа
феновете изпращат лятото

наред с “Come Touch The Sun” и
“Remember Tomorrow”. Със своите 4
албума и две компилации с ремикси
Mo‘Horizons безкомпромисно утвър-
ждават с уникалния си топъл танцува-
лен звук. Стоян Роянов-Я_Ya е млад
музикант, познат на българската ау-
дитория като нестандартен изпълни-
тел с различни амплоа. Участва на
“Евровизия”, работи с “Ъпсурт”, Мария
Илиева, Скилър и др.

Комбинацията от това да слушаш
Mo‘Horizons на плажа с питие в ръка
и да танцуваш до изгрев слънце на
любимия бар може да се превърне в
най-вълнуващото предложение за
края на летния сезон. Организатори-
те на партито очакват феновете на
24 август в 23 ч. на “Bash Bar” в
къмпинг “Градина”.

СПЕЦИАЛЕН ОРИЗ
ЗА ВЪЗРАСТНИ
ПУСКАТ В ТАЙВАН

Т
сорт бил произведен от специалисти от
Института по селскостопански изслед-
вания в Миаоли след 10-годишни екс-
перименти и се очаква да бъде пуснат
на пазара догодина. Оризът за възраст-
ните е много мек на вкус и леко сладък,
дава стабилен добив и може да се скла-
дира за дълго време.

ЕМБЛЕМАТИЧНА ПЕСЕН
НА ДЖИМИ ХЕНДРИКС
ЩЕ ЗВУЧИ В РАЗЛОГ

Николая ИВАНОВА

кога е планирано пътуването и не
оповести никакви подробности
около него. Все още не са подпи-
сани никакви договори, уточни
Краснов. Брайтман, която е най-
продаваната оперна певица в све-
та, може да стане осмият косми-
чески турист и втората жена, коя-
то ще осъществи пътуване до Меж-
дународната космическа станция.
Предишните желаещи платиха
средно $30 млн. за билетите си.

Оперна звезда ще лети в космосаОперна звезда ще лети в космосаОперна звезда ще лети в космосаОперна звезда ще лети в космосаОперна звезда ще лети в космоса

3 ДНИ ПРИГОТВЯХА
ТОРТАТА ЗА 43-ТИЯ
РОЖДЕН ДЕН НА
КУРОРТА АЛБЕНА

Дана РУСЕВА

М
тортата, с която ще бъдат по традиция почерпе-
ни хилядите гости на курортния комплекс Албе-
на за 43-годишния му рожден ден - издаде Петя
Габровска, която заедно с Ивелина Цветкова
забърка вкусния сладкиш. Рецептата включва
480 яйца, 20 кг захар, 23 кг брашно, 50 л смета-
на, 20 кг шоколад и за декорация - 30 кг захарно
тесто.

Огромното лакомство по традиция ще се изне-
се от десетина майстори готвачи по време на
празничния концерт, който ще е днес, 24 август,
от 20 ч. За място на големия купон е избрана
зелената поляна пред хотел “Добруджа”. Гостите
на комплекса ще имат възможност да се насла-
дят на богата концертна програма с участието на
звездите от “Мюзик айдъл” и “Гласът на България”
Дамян Попов и Валентина Димитрова, участнич-
ката в “Гласът на Румъния” Ани Балмуш, белару-
ския балет “Фиеста”, танцьори, участвали в
“България търси талант” със своя атрактивен
брейк, група “Акага”. Присъстващите ще видят и
танц с огньове, както и много други изненади. Ще
бъде изтеглена и специална томбола, с която,
докато опитват тортата, гостите на курорта ще
имат възможност да спечелят атрактивни награ-
ди, сред които и 5-дневна почивка в комплекса.

E
Стоян Роянов-Я_Ya. Благодарение на
завладяващите латиноритми и неза-
бравимите миксове от боса нова,
фънк, ню джаз и соул, пясъкът под
краката на феновете ще пари през
цялата нощ на купона. Танците са
гарантирани, а входът свободен.

Mo‘Horizons е от любимите форма-
ции на българските меломани и не се
нуждае от по-специално представя-
не. Тя е създадена преди 12 години
от Ralf Droesemeyer и Mark “foh”
Wetzler. Синглите “Yes Baby Yes” и “Foto
Viva” са техните първи рилийзи и би-
ват горещо приети от самото начало,
като и до днес се въртят по клубовете,

Отменят концерта
на Лени Кравиц у нас
Отменят концерта
на Лени Кравиц у нас
Отменят концерта
на Лени Кравиц у нас
Отменят концерта
на Лени Кравиц у нас
Отменят концерта
на Лени Кравиц у нас

Сара Брайтман

Утвърдени и млади таланти
с графити изява в България
Утвърдени и млади таланти
с графити изява в България
Утвърдени и млади таланти
с графити изява в България
Утвърдени и млади таланти
с графити изява в България
Утвърдени и млади таланти
с графити изява в България
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ФУТБОЛ

ПО ФИЛМ+
20.00 Суперкупа на

Испания
Барселона - Реал М
ПО ЕВРОСПОРТ 2

19.00 Херта -
                Регенсбург

21.30 Борусия Д - Вердер
ПО ЕВРОСПОРТ

ПЛАЖЕН ФУТБОЛ
11.00 Европейска лига

Шампионска лига,
първи плейофи

Динамо За-
греб (Хърв) -
Марибор (Слвн)
2:1 1:0 Коп
(10), 1:1 Ба-
дель (39-авт.)
2:1 Бадель (74); БАТЕ Бори-
сов (Блрс) - Апоел Кирят
Шмона (Изр) 2:0 Родионов
(29 и 78), ЧК: Матович (А-70);
АЕЛ Лимасол (Кип) - Андер-
лехт (Бел) 2:1 1:0 Жуниор
(34) 1:1 Мбокани (62) 2:1 Ми-
гел (72); Брага (Пор) - Удине-
зе (Ит) 0:1 Баста (23) 1:1
Исмаили (68); Малага (Исп) -
Панатинайкос (Гър) 2:0 1:0
Демикелис (17) 2:0 Елисеу
(34); от вторник: Спартак
М (Рус) - Фенербахче (Тур)
2:1; Базел (Швейц) - ЧФР
Клуж (Рум) 1:2; Хелзингборг
(Шв) - Селтик (Шот)  0:2;
Копенхаген (Дан) - Лил (Фр)
1:0; Борусия М (Гер) - Дина-
мо К (Укр) 1:3

Роберт Берич от Марибор
прескача атакувалия го с
шпагат Йосип Симунич в

първия плейоф за
Шампионската лига, спечелен

от Динамо на стадион
“Максимир” в Загреб с 2:1

Агенцията за държавна финансова
инспекция (АДФИ) е изпратила сигнал
до прокуратурата срещу Българската
федерация по волейбол. Това съобщи-
ха за Агенция “Фокус” от Софийска
градска прокуратура.  По случая е об-
разувано досъдебно производство сре-
щу неизвестен извършител за длъжно-
стно присвояване. Случаят е даден за
разследване на криминална полиция.
Ден по-рано президентът на Българска-
та федерация по волейбол инж. Данчо
Лазаров оповести, че е предоставил
оправдателни документи за липсите,
установени от финансовите ревизори.

С

Волейболният ни първенец
пряко в Шампионската лига

ледващият шампион на Бълга-
рия по волейбол при мъжете по-
лучава директна квота за Шам-
пионска лига.  Това обяви Евро-

пейската волейболна конфедерация
(CEV) в писмо до всички федерации
от континента, в което е указано раз-
пределението на местата за евротур-
нирите от сезон 2013/14 при мъжете и
жените.  Тази година първенецът ни
при мъжете Марек Юнион Ивкони
също участва в Шампионската лига,
но с покана (“уайлд кард”), както пре-
ди това 3 сезона игра ЦСКА.

ЦСКА, Левски Волей и КВК Габро-
во пък ще се състезават в “Чалъндж

къп” и ще повишат още по-
вече точковия актив за се-
зон 2014/15.

При мъжете България е
на 15-о място със 145 т. и
така получава право на ди-

ректно място в групите на Шампионска
лига, 1 място в Купата на CEV и 2 места
в турнира “Чалъндж къп”.

При жените България е на 27-о мя-
сто с 30 т., което ни дава право на
участие с 2 отбора за “Чалъндж къп”.

Само Левски Сиконко досега е уча-
ствал по право в Шампионска лига, но
пък ЦСКА стана първият български тим,
прескочил предварителните групи.

ъководството на
Фиорентина пред-
ложи само 5  мили-
она евро на Ман-
честър Юнайтед за

ПРОКУРАТУРАТА
СЕЗИРАНА ЗА
ЛИПСИТЕ ВЪВ
ВОЛЕЙБОЛА

Фиорентина поиска
Бербатов за 5 млн. евро
Р

Гласят екснационала за заместник на черногореца Йоветич

Димитър Бербатов, твърдят
италианските медии. “Виоле-
товите” официално прегова-
рят с най-скъпия спортен клуб
в света, но преди дни пред-
ложиха 4 млн. евро и от “Олд
Трафорд” отхвърлиха оферта-

та за най-скъпия си футбо-
лист, закупен през 2008 г. от
Тотнъм срещу 30,75 млн. па-
унда.

 Преговорите между Фи-
орентина и Юнайтед ще
продължат през следващите
дни, след като Бербатов по-
иска да напусне “Олд  Тра-
форд”, защото не получава
почти никакъв шанс за изя-
ва. 31-годишният бивш

български национал е транс-
ферна цел №1 за италиан-
ския отбор. Заплатата на
Бербатов във Фиорентина
ще бъде около 1,5 млн., в
пъти по-малка от възнаграж-
дението, което той получава-
ше в Манчестър. Фиоренти-
на ще му предложи договор
за 2 години. От Бербатов се
интересуват още Динамо
Киев и Милан. Бербатов

трябва да замести Стеван Йо-
ветич, ако черногорецът
бъде продаден на градския
съперник на Юнайтед и шам-
пион на Англия Манчестър
Сити. Мерак за Йоветич има
и Ювентус. Треньорът на Фи-
орентина Винченцо Монтела
е готов да продаде черного-
реца само ако му намери
класен заместник и Бербатов
е най-желаният за случая.

Снимка Мариета ТОМОВА

 Крилото на
Левски Симеон
Райков получи
наградата за

“Футболист на II
кръг” в “А” група.

Той получи 14
гласа в анкетата
на в. “Футбол” за

2-та си гола
срещу Ботев Пд и

изпревари Иван
Стоянов

(Лудогорец) с 4
вота, Георги

Миланов (Литекс)
по 2, и Емил

Гъргоров
(Лудогорец)
и Базил Де

Карвальо (Левски)
- по 1 глас

Левски и ЦСКА следят
датския национал Да-
ниел Йенсен от Нова-
ра, съобщава специа-

ЧЕРВЕНИ
И СИНИ С
МЕРАК ЗА
ДАТСКИ
НАЦИОНАЛ

лизираният сайт за новини от
италианската Серия Б
tuttob.com.

Според информацията
двата софийски клуба са на-
правили запитване за усло-
вията за привличането на 33-
годишния полузащитник, но
конкретна оферта за играча
няма. Йенсен премина в Но-
вара със свободен трансфер
от Вердер (Бремен) през де-
кември. След успешни проби
месец по-късно той парафи-
ра контракт до 30 юни 2013
година.

Впоследствие обаче дат-
чанинът не успя да се
утвърди в  състава и записа
само 6 мача през пролетта, а
Новара изпадна от елита. В
кариерата си Йенсен е играл
още в холандския Хееренве-
ен испанския Мурсия и дат-
ския БК 93. Дания пък е
съперник на България в све-
товните квалификации за
Бразилия 2016.

нициативният комитет за възраждане на ЦСКА вне-
се в съда документите за учредяване на Акционер-
но дружество “ЦСКА Възраждане”, съобщи БТА. На
първия етап са включени 6 фирми с  уставен капи-
тал от 300 000 лева. Още през септември се очак-
ва присъединяването на нови акционери, като за
тази цел уставният капитал ще бъде вдигнат.  Пред-
седател на Съвета на директорите на дружеството
ще бъде Христо Стоичков, изпълнителен директор
- Красимир Георгиев от фирма “Централ 52” (хоте-
лиерство и туристически услуги), а Емил Зайчев
(винарска изба “Тера Тангра”) е посочен за член
на управата. След като в близко време бъде
извършена регистрацията на новото АД, ще
продължат преговорите с “Титан АС” за придоби-
ване на собствеността върху 31-кратните шампио-
ни на България. За да се стигне до крайната цел
обаче, ще бъде извършен пълен финансов одит и
юридически анализ на ПФК ЦСКА.

Внесоха документите за
възраждане на ЦСКА в съда

И

Черно море освободи
венецуелеца

ПФК Черно море Вн и полуза-
щитникът Марлон Фернандес от
Венецуела са разделиха по взаимно
съгласие. Така венецуелецът може
да си търси нов отбор със статут
на свободен агент, съобщиха от
ръководството на варненския клуб.
Най-вероятно Фернандес ще се
завърне в предишния си клуб Депор-
тиво Лара, който освен в шампио-
ната на Венецуела участва и в
турнира за купа Судамерикана.

„Армейците” търсят
купувач за Присо

Големият грешник в ЦСКА Нджон-
го Присо е пред раздяла с отбора.
Търпението на треньорския екип към
камерунеца се е изчерпало след по-
редния му слаб мач с червената
фланелка. Всички на “Армията” са
вдигнали ръце от него и не го искат
в отбора, твърдят запознати със
ситуацията. Още след срамното от-
падане от Мура в Лига Европа в
ЦСКА доста са набрали на Присо и
тогава се заговори, че покрай гру-
пата освободени играчи той ще
бъде продаден. Явно обаче забрана-
та на БФС за картотекиране на
нови футболисти е накарала Стой-
чо Младенов да му даде още един
шанс. От 1 септември обаче новите
играчи ще бъдат уредени, а разоча-
рованието Нжджонго явно ще си
тръгне, тъй като вече няма да е
нужен на треньора. От ЦСКА били
склонни да го пробутат срещу скром-
на сума на първия желаещ, тъй като
не искат на пейката футболист с
толкова сериозна заплата.

Снимки БГНЕС

Испанецът Фернандо Торес (вляво) и
сънародникът му Хуан Мата се радват
на третия гол във вратата на Рединг

при победата на Челси с 4:2 на
“Стамфорд Бридж”, с която

еврошампионите оглавиха класирането
във Висшата лига. От гостуващия тим

обаче обявиха, че Торес е бил в чиста
засада при гола
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Фиорентина
поиска
Бербатов
за 5 млн. евро
Стр. 31

гледайте

кратки

ПО НОВА ТВ
ПЛАЖЕН ВОЛЕЙБОЛ

23.45 “Мтел Бийч
мастърс” от Варна

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНЕ

10.15 Тарасона -
Хака (VI етап)

17.00 Уеска - Мотор-
ланд Арагон (VII етап)

ПО ЕВРОСПОРТ 2
КОЛОЕЗДЕНЕ

23.30 “Про чалъндж” Брекънридж -
Колорадо спрингс (V етап)

родните прояви на Българската феде-
рация по моторни спортове.

 “В периода 2001-2005 година, за
мотоциклетния спорт говорим, имаме
проведени седем световни първенства,
10 европейски и 11 източноевропейски.
Средствата, за да се осигурят тези състе-
зания в България, отпуснати от прави-
телството, са 3 773 000 лв. За периода
2006-2009 година са проведени 13 све-

Рекордните 176 пилоти от 36 нации ще участват в
квалификациите за Гран при на България 2012 - светов-
ният шампионат по мотокрос в класове 65сс, 85сс и
125сс, който ще се проведе на мотополигон “Горна
Росица”, град Севлиево, в събота и неделя. Специфич-
ното в този шампионат е това, че той се  провежда само
в един кръг, и освен индивидуалното класиране има и
такова по нации. “Радвам се, че имаме възможност да
бъдем домакини на такова престижно състезание, което
се провежда само в един кръг. Българската федерация
по мотоциклетизъм доказа, че има възможността да ор-
ганизира големи надпревари и да разширява  географ-
ските си ширини, погледнато откъм гости на отделните
състезания. Искрено се надявам, че нещата ще останат
така и това няма да бъде последната година за българ-
ския мотоциклетизъм. Аз лично не искам да виждам тези
момчета, за чието развитие се старахме над десет го-
дини, с чужд флаг в ръка”, каза председателят на Орга-
низационния комитет за Гран при на България -
Румен Петков. В клас 65сс са заявени 54 пилоти, в клас
85сс участниците са 67, а в 125сс - 55. Право да стар-
тират в неделя имат 40-те пилоти с най-добри времена.

Мария Маринска спечени бронз на световното първенст-
во по борба за кадетки в Баку, Азербайджан. В спор за
отличието при най-леките до 38 кг българката надви пред-
ставителката на домакините Сахина Алакберова с 2:1 (0:3,
4:2, 4:0). Маринска падна на старта в категорията от бъдеща-
та шампионка Марина Дой (САЩ) с 0:2 (0:4, 1:2), която я
изтегли в репешажите за бронза и й даде втори шанс, от
който българката се възползва.

В кат. до 42 кг Миглена Селнишка отстъпи на японката
Асакура с 0:2 (1:1, 3:5), но после азиатката отпадна и не
можа да я изтегли на репешажите.

Днес на тепиха при най-тежките ще излезе Виктория
Бобева (70 кг). Кадетите в класическия стил летят днес за
Баку. Там ще се борят Йото Христов (50), Щерьо Щерев (76),
Евгени Генчев (85) и Денислав Златев (100).

Европейската шампионка
Ивет Лалова ще се изправи сре-
щу  най-силните спринтьорки в
света в надпреварата на 100 м
от Диамантената лига по лека
атлетика в английския град Бир-
мингам в неделя. Съпернички на
Лалова ще бъдат олимпийската
шампионка Шели-Ан Фрейзър-
Прайс (Ямайка) и вицешампион-
ката Кармелита Джетър (САЩ).

 На старта ще застанат още
две финалистки от Игрите в Лон-
дон - Мюриел Ауре (Кот д’Иво-
ар) и Блесинг Окагбаре (Ниге-
рия), както и Шерън Симпсън
(Ямайка) и Лорин Уилямс (САЩ),
и двете с лични  постижения под
11 сек. Турнирът ще бъде пре-
даван на запис по Нова Спорт
от 20.05 в неделя.

пресявките тя отстрани 17-годишната американка Александра
Кийк (№393) със 7:5, 6:4.

Двубоят започна с предимство за американката, която има-
ше възможности за пробив в почти всеки сервис гейм на
българката, а при 2:2 успя да се възползва от шестия си брейк-
бол. При 5:4 тийнейджърката сервираше за успеха в първия
сет, но хасковлийката върна пробива в последния възможен
момент и после спечели 4 поредни гейма, с които поведе със
сет и 2:0 във втория. При 5:2 обаче Евтимова пропусна мачбол
и допусна пробив, но успя да го върне при третия мачбол и
триумфира за 105 минути игра. Така тя записа втора победа
в кариерата си на турнири от Големия Шлем. Първата отново
бе на US Open в пресявките през 2011 г. Диа заработи $5775
от наградния фонд и 40 т. за световната ранглиста, но няма да
прибави нови към актива си, тъй като през миналия сезон
също достигна до II кръг на квалификациите.

В опит да се класира за III квалификационен кръг в Ню
Йорк третата ни ракета излезе срещу 28-годишната Ивон
Мойсбюргер (Ав, №139). Двете са играли помежду си веднъж
и австрийката спечели с 6:2, 6:3 на турнира в Бад Гащайн,
Австрия, по-рано  този сезон.

Пуснаха билетите за
турнира с Барселона

По 5 и 10 лева ще струват
билетите за силния междунаро-
ден приятелски турнир по бас-
кетбол, който организира ЛУКойл
Академик с участието на гран-
довете Барселона, Панатинай-
кос и Цървена звезда. Билетите
вече са в продажба в партньор-
ската мрежа на Тикетпро, както
и на www.ticketpro.bg. Турнирът
ще се казва „ЛукОйл Екто спорт”
и ще се проведе в средата на
септември в “Арена Армеец”. На
14 септември турнира откри-
ват Панатинайкос и Цървена
звезда от 18.30 часа. От 20.30 ч.
ЛУКОйл Академик излиза срещу
Барселона. На 15 септември от
17.00 ч. е мачът за третото
място, а от 19.00 ч. е финалът.
При закупуване на билет за два-
та дни цените са по 8 и 18 лв.

Лазов бие беларусин
в Познан

 Александър Лазов започна с
победа участието си на фючърса
с награден фонд $15 000 в Познан
(Полша), след като в среща от
първия кръг се наложи над преми-
налия през квалификациите Анд-
рей Василевски (Блрс, №768). В
опит да се класира за четвърт-
финалите 22-годишният българин
ще се изправи срещу поставения
под №4 в основната схема Яник
Рьотер (Бел, №410). Досега Лазов
има 2 победи срещу 21-годишния
белгиец - с 6:2, 6:3 на юношески
турнир в Пловдив през 2006 г. и
с 6:2, 6:2 на фючърс в Турция през
2010 г.

Кузманов с нов
успех в Турция

Димитър Кузманов съкруши с
6:1, 6:3 Мерт Аданали (Тур, №1427)
в I кръг на турнира с награден
фонд $10 000 в Истанбул (Тур-
ция). Следващият съперник на
пловдивчанина е италианецът
Франческо Вилардо (№811). Мина-
лата седмица Кузманов стигна
първи финал в кариерата си на
фючърс в Анталия.

Румен Петков обвини
Дянков в нови лъжи
Финансовият министър говорил неистини за парите,
отпуснати за мотоспорта

товни първенства, 23 европейски и 16
източноевропейски. Средствата, които са
отпуснати за периода 2006-2009 година
за такси и спортна дейност, са 6 150 000
лв., а за изграждане на спортни съоръ-
жения са 3 900 000 лв. Тоест да се гово-
ри, че по 4-5 млн. са отпускани годишно,
е много голяма лъжа, даже и за устата
на г-н Дянков”, заяви бившият вътрешен
министър пред Нова ТВ. Той обясни още,
че средствата, които са отпуснати през
2010-2011 г., са 5,465 млн. лв. и са били
за международни такси и спортна дей-
ност. Румен Петков подчерта, че никой
друг спорт освен мотоциклетизма не е

дал толкова голямо рекламно време на
България. “По изчисления, които се пра-
вят във ФИМ, само за 2009 г. ние сме
направили безплатна реклама на Бълга-
рия на стойност 2 869 000 евро”, заяви
още той.

“Не мога да си представя една ди-
рекция или агенция, която ще органи-
зира домакинствата, да речем, по гре-
бане и художествена гимнастика едно-
временно. Аз много бих искал Минис-
терството на спорта, Олимпийският ко-
митет, министър-председателят, федера-
циите да заявят позицията си по такава
структура”, каза Румен Петков.

Д епутатът от Коалиция за Бълга-
рия Румен Петков обвини финан-
совия министър Симеон Дянков
в изнасяне на неверни данни за
отпуснати средства за междуна-

Диа с втори успех
в Ню Йорк

МАРИЯ МАРИНСКА
СЕ ПРЕБОРИ ЗА БРОНЗ

Ивет ще бяга с
Фрейзър-Прайс
в Бирмингам

Четири групи от скаути и планински катерачи изкачват
най-високите върхове на Англия, Уелс, Шотландия

и Северна Ирландия, преди да се съберат в Белфаст
в събота, 25 август, откъдето огънят ще бъде пренесен

в Лондон за старта на Параолимпиадата на 29 август

176 пилоти стартират
в Севлиево

Снимки LONDON2012.COM

Т ретата ракета на България Диа Евтимова започна
с победа участието си в квалификациите на Откри-
тото първенство по тенис на САЩ. На старта на

Хосе Рохас
(вдясно) от
Универсидад

де Чиле
атакува

звездата на
Сантос
Неймар

в първия
мач за

Суперкупата
на Южна
Америка,

завършил
0:0 на

Националния
стадион в

Сантяго.
Реваншът

е на 26
септември в

Сао Пауло

Снимка БГНЕС


